
Газета Международная Гражданская Инициатива

Ağustos / Июль 2017 Sayı / Issue 43 APİM PP NO: 120 ISSN: 2147-6713 24 Sayfa / Страница 10 TL

Sayfa 2 / Page 3

KIRGIZ CUMHURİYETİ BAŞBAKANI 
SOROONBAY CEENBEKOV, BİR DİZİ GÖRÜŞME 
VE AÇILIŞ İÇİN TÜRKİYE’DE
Ceenbekov, “Kırgızistan genç bir devlet, bağımsız olduğunda ilk önce Türkiye 
destek oldu, biz bunu hiç bir zaman unutmayacağız…

ПРЕМЬЕР-МИНИСТР КЫРГЫЗСТАНА 
СООРОНБАЙ ЖЭЭНБЕКОВ ПРИБЫЛ В ТУРЦИЮ 
ДЛЯ ПРОВЕДЕНИЯ РЯДА ВСТРЕЧ И ПРИНЯТИЯ 
УЧАСТИЯ НА ЦЕРЕМОНИИ ОТКРЫТИЯ 
Жээнбеков: «Кыргызстан – молодое государство. После обретения 
независимости Турция первой оказала нам поддержку, и мы никогда не 
забудем этого…» 

DÜNYADAN KORE AÇIKLAMASI 
Almanya Başbakanı Merkel: ABD-Kuzey Kore krizinin askeri bir 

çözümle aşılabileceğine inanmıyorum.

ВЕСЬ МИР  КОММЕНТИРУЕТ СИТУАЦИЮ С КНДР 
Канцлер Германии Меркель: «Я не верю в то, что кризис в отношениях 
между США и КНДР может быть решен только военным путем».  

İslam İşbirliği 
Teşkilatı İstanbul’da 
Toplandı..
“ Müslüman dünyasının artık ayrılıklarla, 
kavgalarla kaybedecek zamanı yoktur.”

Саммит Организации 
исламского сотрудничества 
в Стамбуле 
«У исламского мира больше нет времени 
на разногласия и ссоры» 

“CAMİDEN, MESCİTTEN 
TERÖR VE TERÖRİST ÇIKMAZ”

«ИСТОЧНИК ТЕРРОРА И 
ТЕРРОРИСТОВ НЕ МЕЧЕТИ И 

МОЛЕЛЬНЫЕ»

Çavuşoğlu açıkladı: Türkiye ortak oldu

Чавушоглу: Турция стала участником диалога

ABD’nin Skandal Suriye 
Haritasında Ülkenin Kuzeyi 
PKK’lı Teröristlere Verildi.

На скандальной карте 
США север Сирии отдан 
террористам РПК

ABD’liler, Suriye’yi tamamen bölüp 
ülkenin kuzeyini PKK’ya veren korsan 
bir harita çizdi. Pentagon’un haritasında 
Fırat Kalkanı harekatı ile kurtarılan 
bölgelerden sözde ‘Şahba Kantonu› diye 
bahsedilmesi dikkat çekti.

Американцы создали неофициальную 
карту, на которой полностью поделили 
Сирию, а её север отдали террористам 
РПК.  Примечательно, что на карте 
Пентагона зоны, спасенные при операции 
«Щит Ефрата», называются «кантон 
Шахба». 

Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu, 
Türkiye›nin resmen Güney Doğu Asya 
Ülkeleri Birliğinin (ASEAN) sektörel diyalog 
ortağı olduğunu belirterek, «2015 yılında 
başvurmuştuk, iki yıldır yoğun bir çalışma 
sürdürüyorduk arkadaşlarımızla beraber. 
Hem yol haritamız hem de eylem planımız, 
ASEAN üyesi ülkeler tarafından da takdirle 
karşılandı.» dedi.

Глава МИД Турции Мевлют Чавушоглу сообщил, что Турция официально стала 
полноправным участником диалога Ассоциации государств Юго-Восточной Азии 
(АСЕАН ) и отметил следующее: «Мы подали заявку в 2015 году. Вот уже два года мы 
работаем, не покладая рук. И наша дорожная карта, и план действий были высоко 
оценены членами АСЕАН».

МИД сообщило, что делегация 
НАТО посетит авиабазу в 
Конье 8 сентября

“Türkiye Pakistanlı kardeşleriyle omuz omuza”
Pakistan’ın Ankara Maslahatgüzarı Gelani, “Türkiye, Pakistan’ın 
bağımsızlığının 70. yılını kutladığı bugün de Pakistanlı kardeşleriyle 
omuz omuza.” dedi.
Турция и Пакистан-плечом к плечу 
Поверенный в делах от Пакистана в Анкаре Гелани: «Турция 
и сегодня, когда Пакистан отмечает 70-летие своей 
независимости, плечом к плечу с пакистанскими братьями». 

Dışişleri: NATO heyeti 
Konya’yı 8 Eylül’de 
ziyaret edecek

МИД: делегация НАТО 
посетит Конью 8 сентября 

Dışişleri Bakanlığı, NATO heyetinin 
Konya’daki hava üssünü 8 Eylül’de 
ziyaret edeceğini açıkladı. Rabia katliamının 4’üncü yılı

Dört yıl önce bugün Mısır’da darbeyi protesto için Rabia Meydanı’nda toplananların üzerine ateş açılmış, 
aralarında İhvan yönetici Muhammed Biltaci’nin kızı Esma’nın da olduğu yüzlerce kişi hayatını kaybetmişti. 
Amerika’da yaşayan Mısırlılar, katliam kurbanları için New York’ta anma programı düzenledi.

4 годовщина резни на площади «Рабиа» 
Четыре года назад на площади «Рабиа» в Египте по мирным демонстрантам был открыт огонь. На площади «Рабиа» снайперы застрелили 
десятки человек, в том числе 17-летнюю Эсму эль-Билтаджи - дочь генсека Партии свободы и справедливости (политическое крыло 
движения «Братья-мусульмане») Мухаммеда эль-Билтаджи. Проживающие в Америке египтяне организовали в Нью Йорке поминальные 
мероприятия в память о жертвах резни. 
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ANKARA (Sivil İnisiyatif / Zeliha Sorkunlu)- 
Konuk Kırgızistan Başbakanı Soroonbay 

Ceenbekov, Ankara Esenboğa Havalanında Kır-
gızistan Ankara Büyük Elçisi İbrahim Chunusov, 
Ankara Vali Yardımcısı, Garnizon Komutanı,  
Kırgızistan-Türkiye Fahri Konsolosu Dr.Mustafa 
Kurt ve Yetkililer Tarafından Büyük Bir İlgi ile 
Karşıladı.

KONUK BAŞBAKANIN İLK GÖRÜŞMESİ 
TÜRKİYE CUMHURİYETİ BAŞBAKANI BİNA-
Lİ YILDIRIMLA OLDU 

Türkiye’ye bir dizi çalışma ziyareti gerçekleştiren 
Kırgız başbakanı Ceenbekov›u Çankaya Köşkü 
şeref kapısında Türkiye Cumhuriyeti  başbakanı 
Binali Yıldırım karşıladı.   Yıldırım ve Ceenbekov, 
tokalaşarak  basın mensuplarına poz vermeleri-
nin ardından baş başa görüşmeye geçti. Basına 
kapalı gerçekleşen  görüşme 1 saat sürdü. Daha 
sonra heyetlerarası görüşmeye  geçildi.

Kırgızistan Başbakanı ile Türkiye’ye Gelen 
Bürokratların ve Sanatçıların Ankara Bu-
luşmasında, Kırgızistan-Türkiye Fahri Kon-
solosu Dr. Mustafa Kurt’un Ev Sahipliğinde 
Öğle Yemeğinde Bir Araya Geldiler.

Kardeşlik ve Kültürel Değerler  Üzerinden  
Gerçekleşen Konuşmasında  Kurt; Türkiye, 
Kırgızistan’ın Bağımsızlığını Tanıyan İlk Ülkedir.

Öyle ki, ilişkilerimiz hep “ ilk’ler üzerine ” kurul-
muştur. İlk büyükelçilik, ilk ekonomik ve ticari 
işbirliğine dair protokol, ilk  Türk-Kırgız İş Kon-
seyi, ilk Türkiye-Kazakistan İş Adamları ve Sa-
nayiciler Birliği (KİTİAD), ilk TİKA Bişkek Ofisi 
aklımıza ilk gelenlerdir.

Bizler arasında, şartlara göre değişmeyecek ‘’ 
evrensel değerler’’ söz konusudur…

Aytmatov’un “küresel çağın bütün paradigma-
larını altüst eden gerçekliğinin romanı”, “Dağlar 
Devrildiğinde-Ebedi Nişanlı” adlı eseri, adeta 
kader’imizin bir romanı…

Global çağın gerçeklerini, piyasa şartların da 
insan ruhunun kaçış ve arayışlarının, çıkış ya da 
yok oluş ihtimallerini kadim tartışmalar çerçeve-
sinde ele alan Aytmatov, birlikteliğinin önemine 
dikkat çekiyor.

İşte bizler, Türkler ve Kırgızlar, bu yücelik etra-
fında kol kola girmiş, geçmişini unutmayan 21 
yüzyıl kahramanları olmaya namzet iki ülkeyiz.

Aytmatov’un “Gün olur asra bedel “ eseri de bu 
tez üzerine inşa edilirken, ortak söylemimizin de 
esasını oluşturmuştur.

Milli hafızamıza ait değerlerin korunduğu, öz’e 
bağlılığın her ortamda dile getirildiği, kültür 
birlikteliği; Türk ve Kırgız halklarının gelecek 
beklentilerini hep yüksek tutmaktadır.

Ümidim odur ki; Tarihsel, sosyal ve kültürel bir-
likteliğimizi, Ticari hayatlarımızda da bütünleşti-
rebilir isek, ortak yatırımlarımız dünyanın dikkat 

çeken uygulamaları arasın da yer alacaktır.

Kırgız ve Türk Halklarının Tarihi Misyon ve So-
rumluluğumuzun açığa çıkması kuşkusuz Türki-
ye ve Kırgızistan liderlerinin, ülkeler bağlamında 
yapacakları karşılıklı ziyaretler,  potansiyellerimi-
zin açığa çıkmasına vesile olacaktır.

Çankaya Köşkündeki İki Başbakanın Gö-
rüşmesinin Ardından, Konuk Başbakan ve 
Beraberindeki Heyet İstanbul da Sütlüce 
Parkı’na Yapılan Manas Heykelinin Açılışı 
İçin Ankaradan Ayrıldı.

Sütlüce Parkı’na yapılan Manas Heykeli’ni Kır-
gızistan Başbakanı Soroonbay Ceenbekov, “Bu 
etkinlik iki halkın yakınlaşmasını güçlendirecek 
ve tarihe yazılacaktır” sözleriyle açtı. Açılışa Kül-
tür ve Turizm Bakanı Numan Kurtulmuş ve bir 
çok davetli  katıldı.

Soroonbay Ceenbekov 

‘’Manas Heykeli Tüm Türk Dünyasının Kar-
deşliğinin Sembolü Olacak’’

Ceenbekov, Sütlüce Parkı’ndaki Manas 
Heykeli’nin açılışındaki konuşmasında, iki hal-
kın dostluğunu pekiştiren Manas Heykeli’nin 
İstanbul’da yapılmasının kendileri için çok de-
ğerli olduğunu ifade ederek, heykelin yapımında 
emeği geçenlere teşekkür  etti.

Türkiye›nin, bağımsızlığını ilan etmesinden 
itibaren Kırgızistan›a yardımını esirgemediğini 
belirten Ceenbekov, «Kırgızistan genç bir devlet, 
bağımsız olduğunda ilk önce Türkiye destek 
oldu. O zamanın Cumhurbaşkanı Turgut Özal’ın 
Kırgızistan›a gelerek halka hitap etmesi ve ‘Sizi 
destekleyeceğiz› demesi Kırgız halkının hafı-
zasındadır. İstikrarlı ekonomisi olan Türkiye,  
bizden yardımlarını esirgemedi. Biz bunu hiçbir 
zaman unutmayız.» diye  konuştu.

Ceenbekov, iki ülke arasında kültür bağları ol-
duğunu dile getirerek, İznik’te Kırgızlar için bir 
heykel dikildiğini, Elazığ›da Kırgız Yazar Cengiz 
Aytmatov›un bir heykelinin bulunduğunu  söy-
ledi.

Yarım milyon mısradan oluşan Manas 
Destanı›na değer biçilemediğini vurgulayan 
Ceenbekov, «Manas Destanı bizim tarihimiz, 
kaderimiz. Manas gibi kahramanlarımızı Kırgız 
halkını bugüne kadar korudu ve onların ruhuyla 
bugüne kadar geldi. İstanbul’ da yapılan Manas 
Heykeli tüm Türk dünyasının kardeşliğinin sem-
bolü olacak. Bu etkinlik iki halkın yakınlaşmasını 
güçlendirecek ve tarihe yazılacaktır.» dedi.

Ceenbekov, Kırgızistan ile Türkiye arasındaki 
ilişkilerin geliştiğine işaret ederek, «Başbakan 
Binali Yıldırım ile görüşmemizde buna şahit 
olduk.  Türk kardeşlerimiz bizi çok sıcak karşıla-
dı.  Bundan sonra ilişkilerimiz daha da pekişecek, 
güçlenecek.» ifadelerini kullandı.

“Kültür ve Turizm Bakanı Numan Kurtul-
muş İki Halkın Kardeşliğini Pekiştireceğiz”

Kültür ve Turizm Bakanı Numan Kurtulmuş 
da birbirinden binlerce kilometre uzakta olan 
aynı milletin, iki farklı devletin insanlarının 
tören dolayısıyla bir araya gelmesinden memnu-
niyetini ifade ederek, şöyle devam etti: «Geçmi-
şimizi hatırlayarak ortak bir geleceği nasıl inşa 
edeceğimize dair fikirlerimizi canlı bir şekilde 
bir kere daha bir araya getiriyoruz. Aramızda 
çok uzun mesafeler var  ama buna rağmen kalp-
lerimizin, zihinlerimizin birbirine çok yakın 
olduğunu ifade etmeye gerek bile yok. Esasında 
10 yıllar boyunca aramıza bu mesafelerden başka  
görünmeyen duvarlar girdi, görünmeyen mesafe-
ler oluştu. Bu mesafeler dolayısıyla, Türkiye›nin 
ve Kırgızistan›n halkları birbirine yabancı halklar 
gibi birbirinden uzaklaştı. Aramıza  giren bu 
görünmez duvarları kaldırıyoruz ve inşallah bü-
tün duvarları da kaldırarak daha ciddi bir şekilde 
kenetleneceğiz, ortak hedeflere doğru yürüyece-
ğiz.» 

Ankara›da Kırgızistan heyetleriyle görüşmeler-
de, iki ülke arasında fikir birliği, ortak hedefler, 
çıkar birliği olduğunu gördüklerini kaydeden 
Kurtulmuş, bundan sonra daha canlı bir çalışma 
ortamının içine gireceklerini  belirtti. 

Kurtulmuş, Kırgızistan ile ekonomi, turizm, tica-
ret, eğitim, spor alanında girişimlerin artacağını 
vurgulayarak, şunları söyledi:

«İki halkın kardeşliğini  pekiştireceğiz. Manas 
Bey sadece Kırgızların değil Türklerin büyük ata-
larından birisidir. Sadece savaş  meydanlarının 
destanlarını yazan, yazdıran önemli bir şahsiye-
tin olmasının ötesinde büyük bir yol gösterici, 
rehber olarak milletine yol göstermiştir. Manas 
Destanı da şu an dünya dilleri içinde yaşayan en 
önemli destanların başında gelir. Bütün Türk  
halklarına büyük bir maneviyat ve güç veren bir 
destandır. Tarih, medeniyet,  kültür başkenti 
olan İstanbul’da Manas heykelinin yapılmış ol-
ması da fevkalade değerli ve anlamlıdır. İstanbul 
halkı bu heykeli gördükçe Kırgız halkıyla olan 
dostluğu, kardeşliği hatırlayacak, Türk boyları, 
soyları arasındaki dostluğu, kardeşliği, iş birliğini 
hatırlayacak. Buradaki  heykel kuru bir heykel 
olmaktan öte, çok anlamlı bir birlikteliği, bera-
berliği oluşturacak.» 

“Bişkek’ te Fatih Sultan Mehmet Heykeli 
Yapalım”

Heykeli yaptıran iş adamı Sarlıkbek Uulu da 
“Gurur duyacağımız bir heykel oldu. Tarihimizi  
bilmezsek geleceğimizi göremeyiz. Ortak  değer-
lerimizi bildiğimiz ölçüde dostluğumuz, kardeş-
liğimizi pekişecektir. Aynı ölçüde böyle şahane 
bir Fatih Sultan Mehmet heykelini de Bişkek› te 
yapalım. Ortak  değerlerimizi bilmediğimiz ölçü-
de bizim aramızdaki ilişkiler bozulacaktır. Ortak  
değerlerimize saygılı olmalı ve onları tanımalı-
yız.» diye konuştu.

Açılışa  İstanbul Valisi Vasip Şahin, 
Kırgızistan›dan gelen konuk bakanlar ve çok 
sayıda davetlinin katıldığı programda, Kırgız 
sanatçılar Manas Destan›ından parçalar seslen-
dirdi.  KAYNAK: SİVİL İNİSİYATİF

KIRGIZ CUMHURİYETİ BAŞBAKANI 
SOROONBAY CEENBEKOV, BİR 
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önce Türkiye destek oldu, biz bunu hiç bir zaman unutmayacağız…
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АНКАРА (Гражданская инициатива) - Пре-
мьер-министр Кыргызстана Сооронбай 

Жээнбеков был встречен в аэпорорту «Эсенбо-
га» в Анкаре Чрезвычайным и полномочным 
послом Кыргызстана в Турции Ибрагимом 
Жунусовым, вице  - губернатором Анкары, ко-
мандиром гарнизона, Почётным послом Кыр-
гызстана в Турции Д-ром Мустафой Куртом и 
другими официальными лицами.  
ПЕРВАЯ ВСТРЕЧА ПРОШЛА С ПРЕМЬЕР-
МИНИСТРОМ ТУРЦИИ БИНАЛИ ЙЫЛДЫ-
РЫМОМ
Премьер-министр Кыргызстана Жээнбеков 
прибыл в Турцию для осуществления ряда ра-
бочих визитов. В резиденции Чанкая он был 
встречен у парадного входа премьер-минист-
ром Турции Бинали Йылдырымом. После этого 
Йылдырым и Жээнбеков пожали друг другу 
руки, а журналисты сфотографировали их вме-
сте. Затем премьер – министры перешли к пе-
реговорам в узком формате, которые прошли за 
закрытыми дверями и продлились 1 час. После 
этого были проведены переговоры в расширен-
ном составе между делегациями. 
Чиновники и деятели искусства, прибывшие в 
Турцию вместе с премьер-министром Кыргыз-
стана, собрались за одним столом в Анкаре во 
время приёма на обеде, организованного По-
чётным послом Кыргызстана в Турции Д-ром 
Мустафой Куртом. 
Далее Курт затронул братские отношения и 
культурные ценности, добавив следующее: 
«Турция стала первой страной, которая при-
знала независимость Кыргызстана. Наши 
отношения всегда способствовали созданию 
чего-то «первого»: первое посольство, первый 
Протокол об экономическом и торговом со-
трудничестве, первый Турецко – кыргызский 
рабочий совет, первое Кыргызско-турецкое 
общество промышленников и предпринимате-
лей «КЫТИАД», первый офис Турецкого агент-
ства по развитию и сотрудничеству «ТИКА» 
Нас связывает то, что не зависит от изменения 
условий  - это универсальные ценности. Реали-
стичный роман Айтматова «Когда падают горы: 
(вечная невеста», который перевернул все пара-
дигмы эпохи глобализации, словно описывает 
нашу судьбу. Айтматов  рассматривает реалии 
глобального мира, искания человеческой души 
в условиях рынка и возможности её выхода и 
исчезновения в рамках древнейших споров, 
а также обращает внимание на значимость 
единства. Турки и кыргызы – это два народа, 
которые объединились вокруг этих великих 
ценностей, не забыли прошлое и могут быть ге-
роями 21 века. Другое произведение Айтматова 
«И дольше века длится день» также основано 
на вышеуказанных принципах и создало почву 
для нашего союза. Относящиеся к националь-
ной памяти ценности должны сохраниться. 
Верность истинной сущности должна везде 
упоминаться. Культурное единство должно 
укрепляться. Надежды турецкого и кыргызско-
го народа относительно будущего должны быть 
на первом месте. Надеюсь, что, если мы сможем 

интегрировать наше историческое, социальное 
и культурное единство в торговлю, то наши 
совместные инвестиции займут место среди 
передовых  мировых проектов. Несомненно, 
что двусторонние визиты лидеров наших стран 
будут способствовать укреплению историче-
ских связей между кыргызским и турецким 
народами и потенциала». 
После встречи в резиденции Чанкая премьер 
– министр Кыргызстана и прибывшая с ним 
делегация отправились из Анкары в Стамбул 
для принятия участия на церемонии открытия 
памятника Манасу в парке Сютлюдже 
Во время выступления по случаю открытия 
памятника Манасу премьер-министр Кыргыз-
стана Сооронбай Жээнбеко сказал: «Данное 
мероприятие ускорит сближение двух народов 
и останется в истории». На церемони также 
принял участие министр культуры и туризма 
Турции Нуман Куртулмуш и другие приглашен-
ные. 
Сооронбай Жээнбеков: 
«Памятник Манасу станет символом братства 
всего тюрского мира».  
Жээнбеков отметил, что он придаёт большое 
значение установлению в Стамбуле памятника 
Манасу, который способствуеи укреплению 
дружбы между двумя народами. Далее он по-
благодарил всех, кто участвовал в изготовлении 
памятника.  
Жээнбеков: «Кыргызстан – молодое государ-
ство. После обретения независимости Турция 
первой оказала нам поддержку. Кыргызский 
народ помнит слова предизента Тургута Озала, 
который прибыл тогда в Кыргызстан: «Мы под-
держим вас». Турция оказала помощь нам для 
достижения стабильности в экономике, и мы 
никогда не забудем этого. Между двумя страна-
ми существуют и культурыне связи. В Изнике 
есть памятник кыргызам, в Элазыге установлен 
памятник  писателю Чынгызу Айтматову. Со-
стоящий из полумиллиона строк «Манас» явля-
ется бесценным. Эпос «Манас» - это наша исто-
рия и судьба. Такие герои как Манас охраняли 
кыргызский народ, который до шёл до сегод-
нящних дней, храня дух таких героев. Установ-
ленный в Стамбуле памятник Манасу станет 
символом братства всего тюркского мира.  Дан-
ное мероприятие ускорит сближение двух наро-
дов и останется в истории. Отношения между 
двумя странами стали укрепляться. Мы стали 
свидетелями этого во время переговоров с пре-
мьером Бинали Йылдырымом. Турецкие братья 
очень тепло встретили нас. Наши отношения 
будут укрепляться и дальше».   
Министр кульуры и туризма Турции Нуман 
Куртулмуш: «Мы будем укреплять братские 
отношения между двумя народами».
Министр кульуры и туризма Турции Нуман 
Куртулмуш отметил: «Я очень рад тому, что 
благодаря этому мероприятию встретились 
два народа, которые разделены тысячами ки-
лометров. Помня прошлое, мы ещё раз пред-
ставляем наше общее будущее. Даже не стоит 

говорить о том, что, несмотря на большие 
расстояния между нами, наши сердца и умы 
рядом. Помимо расстояния на протяжении 
десятилетий нас разделяли другие преграды, 
из-за которых народы Турции и Кыргызстана 
стали чужими друг другу и отдалились. Сейчас 
же мы устраняем все преграды, и, даст Бог, 
устранив их, мы начнём идти навстречу общим 
целям.  Во время переговоров между делегаци-
ями в Анкаре было отмечено, что обе страны 
сходятся во мнениях, общих целях и выгодах. 
Далее работа будет только усиливаться. Наши 
отношения с Кыргызстаном будут развивать-
ся в сфере экономики, туризма, торговли, 
образования и спорта. Мы будем укреплять 
братские отношения между двумя народами. 
Манас является одним из великих предков не 
только кыргызов, но и турков. Помимо того, 
что он стал героем эпоса, повествующем о сра-
жениях, Манас указал дорогу своему народу. 
Эпос «Манас» занимет видное место среди 
важнейших эпосов в мире. Он отражает идео-
логию и придаёт силы всем тюркским народам. 
Установление памятника Манасу в Стамбуле 
– столице истории, цивилизации и культуры 
– имеет грандиозное значение. Смотря на этот 
памятник, жители Стамбула будут вспоминать 
о дружбе и братстве с кыргызским народом, а 
также о  дружбе, братстве и единстве тюркских 
народов. Помимо всего, этот памятник будет 
способствовать единству». 

В Бишкек тоже следут установить памятник 
Султану Мехмеду II Завоевателю
Предриниматель, который стал инициатором 
установления памятника, Сарлыкбек уулу от-
метил: «Памятник достоин того, чтобы им гор-
диться. Если мы не будем знать своей истории, 
то не сможем увидеть своего будущего. Наши 
братские отношения будут развиваться про-
порционально тому, насколько мы будем знать 
наши общие ценности. В Бишкек тоже следут 
установить памятник Султану Мехмеду II 
Завоевателю. Если мы не будем знать общие 
ценности, то и наши отношения будут ухуд-
шаться. Мы должны уважать общие ценности  
и признавать их». 

На открытии присутствовал губернатор Стам-
була Васип Шахин, прибывшие из Кыргызстана 
министры и другие приглашённые. Также кыр-
гызские артисты зачитали некторые строки из 
эпоса «Манас».  

ПРЕМЬЕР-МИНИСТР КЫРГЫЗСТАНА 
СООРОНБАЙ ЖЭЭНБЕКОВ ПРИБЫЛ В 
ТУРЦИЮ ДЛЯ ПРОВЕДЕНИЯ РЯДА ВСТРЕЧ 
И ПРИНЯТИЯ УЧАСТИЯ НА ЦЕРЕМОНИИ 
ОТКРЫТИЯ 
Жээнбеков: «Кыргызстан – молодое государство. После 
обретения независимости Турция первой оказала нам 
поддержку, и мы никогда не забудем этого…» 
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İSTANBUL (Sivil İnisiyatif / Zeliha 
Sorkunlu) - İİT’nin, dönem ve icra 

komitesi başkanı Türkiye adına Dı-
şişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu›nun 
başkanlık ettiği İİT Dışişleri Bakanları 
Olağanüstü İcra Komitesi Toplantısı›na, 
Aile ve Sosyal Politikalar Bakanı Fatma 
Betül Sayan Kaya, İİT Genel Sekrete-
ri Yusuf el-Useymin›in yanı sıra icra 
komitesi üyesi ülkelerden Bangladeş 
Dışişlerinden Sorumlu Devlet Bakanı 
Muhammed Shahriar Alam, Gambiya 
Adalet Bakanı Abubacarr Tambadou, 
Suudi Arabistan Dışişleri Bakanı Adil El 
Cubeyr, Özbekistan Dışişleri Bakan Yar-
dımcısı Fazilov Gayrat Ganievich, Fildişi 
Sahili›nin İİT Daimi Temsilcisi Toure 
Vazoumana, Mısır›ın İİT Daimi Temsil-
cisi Hatem Elsayed abel Elkader katıldı.

 Toplantıda ayrıca, Filistin Dışişleri 
Bakanı Riyad el-Maliki, İran Dışişleri 
Bakanı Cevad Zarif, Endonezya Dışişleri 
Bakanı Retno Lestari Priansari Mar-
sudi, Ürdün Dışişleri Bakanı Ayman 
Safadi, Kamerun Dışişleri Bakanı Adom 
Gargoum, Malezya Dışişleri Bakanı Ani-
fah Aman, Sierra Leone Dışişleri Bakanı 
Mohamed Gibril Sesay, Libya Ulusal 
Mutabakat Hükümeti Dışişleri Bakanı 
Muhamed Tahir Siyala da yer alıyor. Su-

dan ve Somali›nin dışişlerinden sorum-
lu devlet bakanı düzeyinde, Irak, Tunus, 
Afganistan ve Kuveyt›in dışişleri bakan 
yardımcısı düzeyinde katıldığı toplantı 
için 44 ülkenin temsilcisi İstanbul›a 
geldi.

Ayrıca, İslami Dayanışma Fonu, Bağım-
sız İnsan Hakları Komisyonu, İslam 
Kalkınma Bankası, İslam Tarih, Sanat 
ve Kültür Araştırma Merkezi (IRCICA), 
Uluslararası İslam Haber Ajansı (IINA), 
Uluslararası İslam Fıkıh Akademisi, 
İslam Konferansı Diyalog ve İşbirliği 
Gençlik Forumu, İİT İstişari Kadın Kon-
seyi ve İslam Ülkeleri İstatistik, Eko-
nomik ve Sosyal Araştırma ve Eğitim 
Merkezi (SESRIC) gibi İİT kuruluşları 
temsilcileri de yer aldı.  

Harem-i Şerif›e ilişkin son gelişmele-
rin ele alındığı toplantıda bir konuşma 
yapan, Aile ve Sosyal Politikalar Bakanı 
Dr. Fatma Betül Sayan Kaya, ‘’İslam’ın 
ilk Kıblesi ve üçüncü mukaddes mescidi 
olan Harem-i Şerif ’te yaşanan geliş-
meleri ele almak üzere İİT İcra Komi-
tesi Olağanüstü Toplantısı’nda sizleri 
İstanbul’da ağırlamaktan memnuniyet 
duyuyoruz’’ sözleri ile başladı. 
 
‘’Bu toplantı, İslam İşbirliği Teşkilatı’nın 
1969 yılında kuruluş sebebini de 
oluşturan Filistin ve Kudüs Davamız 
bakımından İslam Âlemi’nin birlikte-
liğinin sergilendiği müstesna bir me-
sajdır’’ diyen Bakan Kaya,  ‘’İstanbul 
Toplantısı’nın İslam dünyasının 
ortak ses, ortak vicdan olarak bir 
araya geldiği yeni bir milad olacağına 
inanıyoruz’’ dedi. 
 
“Hz. Peygamberin 14 yıl namazları-
nı Mescid-i Aksa’ya yönelerek kıldığı 
bu mukaddes mekân ve kutsal şehir Ku-
düs ümmet için uktedir.”

“Kalbimin yarısı Mekke’dir, yarısı da 
Medine… Üstünü bir tül gibi Kudüs 
örter.” diyerek bu barış ve adalet da-
vasına baş koyanları Kudüs’ün kardeşi 
olan İstanbul’dan minnetle selamlıyo-
ruz.  Peygamber Efendimiz;  “Ziyaretler 

ancak üç mekâna yapılır. Mekke’deki 
Mescidu’l-Haram’a, Medine’deki benim 
bu mescidime ve Kudüs’teki Mescid-i 
Aksa’ya.” buyurmuştur. Resulullah’ın 
bu hadisi ile bu üç belde İslam’da kutsal 
ilan edilmiştir. Hz. Peygamberin 14 yıl 
namazlarını Mescid-i Aksa’ya yönele-
rek kıldığı bu mukaddes mekân ve 
kutsal şehir Kudüs ümmet için ukte-
dir. Kudüs nice Peygamberin vatanıdır. 
Kudüs bir barış ve huzur diyarıdır. İn-
sanlığa ayna tutan, hepimize ışık tutan 
kutsal bir emanettir. Kudüs’ü korumak 
dünya döndükçe tüm Müslümanlar için 
müşterek ve vazgeçilmez bir hedef ola-
caktır.’’

‘’Filistin halkının ve Müslüman alemi-
nin Harem-i Şerif için yürüttüğü em-
salsiz mücadele bizlere  ümmetimizin 
geleceği bakımından yeni bir ümit ver-
miştir’’ diyen Bakan Kaya, ‘’Kudüs’ten 
olduğu kadar dünyanın her yerinden 
kardeşlerimizin bu mücadelede safla-
rını sıklaştırması İslam âleminin ve 
Filistin’in birlikteliği açısından kritik 
bir aşama olmuştur’’ ifadesini kullandı. 

“Filistin halkına desteğimizi artıra-
rak sürdürmemiz gerekmektedir.”

‘’Harem-i Şerif ’te yaşanan bu talihsiz 
ve elim olayların tekrarlanmamasını 
ümit ediyoruz. Özellikle aşırıcı grupla-
rın tahriklerine karşı dikkatli olunması 
büyük önem taşımaktadır. Bu hassas 
süreçte herkesin provokasyonlara karşı 
dikkatli olması gerekmektedir. İki dev-
letli çözüm vizyonu çerçevesinde artık 
gecikmeksizin kalıcı ve adil bir barış 
tesis edilmelidir.  Kudüs’ün ve Harem-i 
Şerif ’in kutsiyetine ve tarihi statüsüne 

saygı gösterilmesi uluslararası hukukun 
gereğidir. Barış sürecinin yeniden can-
landırılması çabalarını destekliyoruz. 
Barış süreci için ihtiyaç duyulan güven 
ortamının sağlanmasında Birleşmiş 
Milletler kararlarına dayanan yerleşik 
parametrelerin güçlendirilmesinin taşı-
dığı önemi bir kez daha vurguluyoruz.’’

Bakan Kaya, ‘’Filistin halkına deste-
ğimizi artırarak sürdürmemiz gerek-
mektedir. Kudüs’ü, El Halil’i, Filistin’in 
diğer şehirlerini ziyaret etmek, buralar-
da iş imkanları oluşturmak, Filistin ku-
rumlarının gelişmesini desteklemek ve 
bu kutsal toprakları ihya etmek bizim 
boynumuzun borcudur’’ dedi. 
“ Müslüman dünyasının artık ayrı-
lıklarla, kavgalarla kaybedecek za-
manı yoktur.”

‘’Filistin’deki ve özellikle de Kudüs’te-
ki İslam eserlerinin ayakta kalmasını 
sağlamak, restorasyonlarını yaptırmak, 
İslam medeniyetinin yüksek estetik 
ve kültür düzeyinin yeni nesillere ak-
tarılabilmesi ve tüm dünyaya tanıtıla-
bilmesi bakımından da elzemdir. Bu 
vesileyle IRCICA(İRSİKA)’dan  Kudüs 
ve Mescidi Aksa›nın dini, tarihi, mi-
mari özellikleri hakkında Filistin ve 
Ürdün makamları ve TRT ile işbirliği 
halinde uluslararası bir belgesel hazır-
lamasını ve genç nesillere tanıtmasını 
rica ediyorum. Bu kriz, bize birliğimizin 
kıymetini de gücünü de göstermiştir. 
Müslüman dünyasının artık ayrılıklarla, 
kavgalarla kaybedecek zamanı yoktur. 
Allah, birliğimizi ve kardeşliğimizi daim 
etsin.’’ Dedi.. KAYNAK: SİVİL İNİSİ-
YATİF

İslam İşbirliği Teşkilatı 
İstanbul’da Toplandı..
“ Müslüman dünyasının artık ayrılıklarla, kavgalarla kaybedecek 
zamanı yoktur.”
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Иерусалим, Эль – Халиль и другие па-
лестинские города, а также создавать 
здесь рабочие места, поддерживать 
развитие палестинских учреждений и 
защищать эти священные земли.   

У исламского мира больше нет време-
ни на разногласия и ссоры 
Нужно сохранить и реставрировать 
произведения исламского искусства 
в Палестине и в Иерусалиме, потому 
что это важно с точки зрения пере-
дачи будущим поколениям высокой 
эстетики и культурного уровня 
исламской цивилизации. В связи  
с этим прошу Исследовательский 
центр исламской истории, искусства 
и культуры подготовить междуна-
родный документальный фильм  об 
исторических и архитектурных осо-
бенностях Иерусалима и мечети Аль 
– Акса совместно с каналом «TRT» 
и официальными органами Пале-
стины и Иерусалима. Этот кризис 
показал нам ценность и силу нашего 
единства. У исламского мира больше 
нет времени на разногласия и ссоры. 
Да сделает Аллах наше единство и 
братство вечными». 

Стамбула тех, кто посвятил жизнь 
борьбе за мир и справедливость.  
Пророк завещал посещать мечеть 
Аль-Харам в Мекке, его мечеть в 
Медине и мечеть Аль-Акса в Иеру-
салиме. Это завещание и эти три ме-
чети были объявлены священными. 
Мечеть Аль-Акса, по направлению 
в к которой Пророк совершал на-
маз 14 лет, и священный Иерусалим 
являются зазнобой для мусульман. 
Иерусалим  является родиной для 
многих пророков и краем мира и 
спокойствия. Иерусалим  - это свя-
щенное наследие. Охранять Иеру-
салим  - это общая и обязательная 
задача для мусульман. Та не имею-
щая аналогов борьба, которую вели 
палестинской народ и мусульмане 
за мечеть Аль – Акса, дала нам но-
вую надежду на будущее исламского 
сообщества. То, что наши браться 
вступили в эту борьбу не только в 
Иерусалиме, но и по всему миру, 
стало стратегически важным с 
точки зрения единства исламского 
мира и Палестины.  
Мы должны продолжать всё больше 
поддерживать народ Палестины  
Мы надеемся, что ужасные события 
в мечети Аль – Акса не повторятся. 
Очень важно быть очень внима-
тельными к провокациям экстре-
мистских групп. Два государства 
должны незамедлительно устано-
вить справедливость и мир. Согла-
сно международному праву, нужно 
уважать исторический статус и свя-
щенность Иерусалима и мечети Аль 
– Акса. Мы поддерживаем попытки 
возобновления мирного процесса. 
Еще раз хотела бы подчеркнуть, что 
большое значение имеет усиление 
параметров местных парламентов 
на основе решения ООН об обеспе-
чении безопасной среды для мир-
ного процесса. Мы должны продол-
жать всё больше поддерживать народ 
Палестины.  Мы обязаны посещать 

дел  Правительства национального 
единства Ливии Мухамед Тахир Си-
яла.  Из Судана и Сомали прибыли 
государственные министры, ответ-
ственные за внешнюю политику. Из 
Ирака, Туниса, Афганистана и Кувей-
та прибыли заместители министров 
иностранных дел. В общем на засе-
дании в Стамбуле приняли участие 
представители из  44 стран. 

Помимо этого, участвовали пред-
ставители: Исламского фонда соли-
дарности, Независимой комиссии по 
правам человека, Исламского банка 
развития, Исламского центра исто-
рии, искусства и культурных иссле-
дований (IRCICA), Международного 
исламского новостного агентства 
(IINA), Международной исламской 
академии фикха, Молодёжного фору-
ма исламской конференции, диалога 
и сотрудничества, Консультативно-
го совета ОИС по делам женщин и 
Статистического, экономического и 
социального исследовательского и 
учебного центра для исламских стран 
(SESRIC).    

Министр по делам семьи и социаль-
ной политике Турции Фатма Бетюль 
Саян Кая затронула тему мечети Аль-
Акса: «Мы рады приветствовать вас 
на этом заседании в Стамбуле, кото-
рое посвящено последним событиям 
в мечети Аль-Акса, которая является 
первой Каабой в исламе и третьей по 
значимости. Это заседание является 
чрезвычайным посланием единого 
исламского мира во имя нашего дела 
в Палестине и Иерусалиме, что стало 
причиной создания в 1969 году Ор-
ганизации исламского сотрудниче-
ства. Мы верим в том, что данное 
заседание в Стамбуле станет точкой 
отсчета, когда исламский мир кон-
солидировался.  
Мечеть Аль-Акса, по направлению 
в к которой Пророк совершал намаз 
14 лет, и священный Иерусалим яв-
ляются зазнобой для мусульман. 
«Половина моего сердца в Мекке, а 
вторая – в Медине. Иерусалим же 
покрывает всё это сверху словно 
тюль» - такими словами мы привет-
ствуем из братского для Иерусалима 

СТАМБУЛ (Гражданская иници-
атива) – На чрезвычайном за-

седании Исполнительного комитета 
министров иностранных дел ОИС, 
председателем которого от имени 
Турции является министр иностран-
ных дел Турции Мевлют Чавушоглу, 
приняли участие:  министр по делам 
семьи и социальной политике Турции 
Фатма Бетюль Саян Кая, генеральный 
секретарь ОИС Юсуф аль-Усеймин, 
ответственный за внешнеполити-
ческое ведомство Бангладеша госу-
дарственный министр Мухаммад 
Шахрияр Алам, министр юстиции 
Гамбии Абдубакар Тамбадоу, министр 
иностранных дел  Саудовской Ара-
вии Адель аль Джубейр, заместитель 
министра иностранных дел  Узбекис-
тана Фазилов Гайрат Ганиевич, посто-
янный представитель Кот-д’Ивуар в 
ОИС Тур Вазуманна и постоянный 
представитель Египта в ОИС Хатем 
Эльсаед абель Элькадер..

Также на заседании присутствовали: 
министр иностранных дел  Пале-
стины Рияд аль Малики, министр 
иностранных дел Ирана Джевад 
Зариф, министр иностранных дел 
Индонезии Ретно Лестари Принсари 
Марсуди, министр иностранных дел 
Иордании Айман Сафади, министр 
иностранных дел Камеруна Адом Гар-
гум, министр иностранных дел Ма-
лайзии Анифа Аман, министр ино-
странных дел Сьерра Леоне Мохамед 
Гибрил Сесай, министр иностранных 

Саммит Организации исламского 
сотрудничества в Стамбуле 
«У исламского мира больше нет времени на 
разногласия и ссоры» 
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ABD’nin Kaliforniya eyaletinde yer alan 
Long Beach şehrinde bir polis memuru, 

2015 yılında yaşanan olayda eşiyle birlikte 
durdurdukları Müslüman bir kadının kim-
lik bilgilerini alarak, veritabanında incele-
me yaptı.

Polisler, veritabanında kadının küçük çaplı 
hırsızlık, araç hırsızlığı ve tutuklamaya diren-
meyle suçlandığını fark etti ve kadını tutuk-
lamaya karar verdi. Kadının kocası, erkek bir 
polis memurunun bu işlemi yapmasına karşı 
çıkarken, kadın polis talebinde bulundu. Bu 
talebi kabul etmeyen polisler Kirsty Powell’ı 
kelepçeledi ve gözaltına aldı. 

Polis merkezinde başörtüsü çıkarıldıktan 
sonra bu şekilde 24 saat gözaltında tutulan 
Powell, serbest kaldıktan sonra Müslüman 
sivil toplum örgütü CAIR’e ulaşarak, polis-
ler aleyhine 2016 yılında dava açtı.

Powell, polisin veritabanında karşılaştığı 
hırsızlık suçlamalarının birinin 2002 yılın-
da yöneltildiğini ve bilgilendirilmediğini 
belirtirken, diğer 2 suçlamanın kız kardeşi-
ne ait olduğunu ve yanlışlıkla kendi adına 
yazıldığını belirtti. 

В 2015 году один полицейский в 
городе Лонг Бич в Калифорнии 

задержал одну мусульманку и её мужа, 
после чего проверил их данные и базу 
данных. 

Полицейский заметил, что за ней чи-
слится мелкая кража, угон и сопро-
тивление при задержании и принял 
решение задержать её. Её муж был про-
тив того, чтобы задержание проводил 
мужчина и потребовал женщину – по-
лицейского. Но полицейские не сдела-
ли этого и задержали Кирсти Пауэлл, 
надев наручники. 

В полицейском участке после снятия 
традиционного мусульманского го-
ловного убора  Пауэлл находилась под 
арестом 24 часа. После освобождения 
она в 2016 году обратилась в мусуль-
манское НПО «CAIR» и подала в суд на 
полицейских. 

Пауэлл заявила, что обвинение в кра-
же было направлено на неё в 2002 году 
и она не знала об этом, а два других 
обвинения относятся к её сестре и по 
ошибке были записаны на её имя.   

Адвокат Марва Рифахие заявила, что 
не было никакой необходимости сни-
мать традиционный мусульманский 
головной убор её подзащитной и что 
она имела право сопротивляться этому.  

Федеральный суд принял решение о 
выплате компенсации в 85 тысяч дол-
ларов Пауэлл

Федеральный суд в Калифорнии при-

Powell’ın avukatı Marwa Rifahie, müvekki-
linin inancı gereği kullandığı başörtüsünü 
çıkarmanın hiçbir gerekçesi olamayacağını 
söylerken, direnmeye hakkı olduğunu sa-
vundu.

Federal mahkeme Powell’a 85 bin dolar 
tazminat ödenmesine karar verdi.

ABD’nin California eyaletinde federal mah-
keme başörtüsü nedeniyle dini ayrımcılığa 
uğrayan Müslüman kadına 85 bin dolar 
tazminat ödenmesine karar verdi.

Öte yandan, Long Beach Polis 
Departmanı›nın ise başörtüsü uygulaması-
nı değiştirdiği bildirildi.

Kendisine yönelik birtakım suçlamalar ne-
deniyle geçen yıl gözaltına alındığı esnada 
kadın polis talebine rağmen zorla başör-
tüsü çıkarılan Powell, konuyu mahkemeye 
taşımıştı.

Long Beach Polis Departmanı, geçen yıl 
davaya ilişkin yaptığı açıklamada, uygula-
ma gereği şüphelilerin üzerinden kemer ya 
da ayakkabı bağcığı gibi unsurların çıkar-
tıldığını, başı örten şeylerin de buna dahil 
olduğunu açıklamıştı.

Açılan davada şehir polisinin sadece 
Powell’ın haklarını çiğnemediği, mahkum 
hak ve özgürlüklerini düzenleyen kanunları 
da yok saydığına dikkat çekildi. 

Kadın Polisler Çıkarabilecek

Sonlanan davada haklı bulunan kadın, ba-
şörtüsü zorla çıkarıldığı için 85 bin dolar 
tazminat kazandı.

Bu kararın ardından mahkum ve suçlular 
için prosedürünü güncelleyen Long Beach 
polisi, güvenlik için gerekli durumlarda sa-
dece kadın memurların başörtüsü çıkarma-
sına karar verdi. kaynak: sivil inisiyatif

нял решение о выплате компенсации в 
85 тысяч долларов женщине – мусуль-
манке, традиционный мусульманский 
головной убор которой сняла полиция  
и которая подверглась религиозной 
дискриминации. 

С другой стороны суд сообщил, что по-
лицейский департамент Лонг Бич изме-
нил меры относительно традиционного 
мусульманского головного убора.   

Пауэлл, которая по обвинению в не-
скольких эпизодах в прошлом году 
была арестована и традиционный му-
сульманский головной убор которой 
был насильно с неё снят, подала в суд. 

В своём заявлении полицейский де-
партамент Лонг Бич сообщил о том, 
что согласно правилам подозреваемые 
должны снимать ремни, шнурки и 
предметы, покрывающие голову. 

Во время слушания было отмечено, что 
городская полиция нарушает права не 
только Пауэлл, но и закон и свободы. 

Разрешение дано женщинам – поли-
цейским

Одержавшая победу истица получила 
компенсации в 85 тысяч долларов.  В 
связи с этим, полиция Лонг Бич об-
новила процедуру для осужденных и 
виновных. Теперь в целях безопасности 
только женщины – полицейские могут 
снимать традиционный мусульман-
ский головной убор. Источник: Гра-
жданская инициатива. 

ABD’de Polisin başörtüsünü çıkardığı 
kadına 85 bin dolar tazminat 
ABD’nin California eyaletinde federal mahkeme başörtüsü nedeniyle 
dini ayrımcılığa uğrayan Müslüman kadına 85 bin dolar tazminat 
ödenmesine karar verdi.

В США женщина, традиционный 
мусульманский головной убор которой сняла 
полиция, получила компенсацию в 85 тысяч 
долларов
Суд в Калифорнии в США принял решение о выплате компенсации 
в 85 тысяч долларов женщине – мусульманке, традиционный 
мусульманский головной убор которой сняла полиция  и которая 
подверглась религиозной дискриминации. 

sında gerçekleştiğini aktardı.

DEAŞ›ın Musul›daki son durumuna ilişkin 
ise Resul, «Telafer ile Iyadi ve Muhallebiye 
kasabalarının da DEAŞ›tan geri alınması 
halinde, Musul vilayetinin tamamen kurta-
rıldığı söylenebilir.» ifadesini kullandı.

Musul›da DEAŞ›a karşı yürütülen operas-
yonun 10 Temmuz›da tamamlanmasının 
ardından ordu birliklerinin Telafer›e yönelik 
bir kurtarma operasyonu düzenleyeceği 
ifade edilmişti. Irak Başbakanı Haydar el-
İbadi de geçen hafta yaptığı açıklamada 
operasyon için hazırlıkların tamamlandığını 
belirtmişti.

Telafer kent merkezinde yaklaşık bin DEAŞ 
militanının kaldığı tahmin ediliyor. Operas-
yona katılacak toplam güvenlik gücü sayısı 
40 bini bulacak. Irak ordusu birlikleri, 25 
Temmuz’dan itibaren Telafer’e 40 km mesa-
fede yer alan Badoş bölgesine askeri sevkıyat 
yapmaya başlamıştı. Bölgeye sayıları 100’ü 
bulan tank ve zırhlı araç yerleştirilmişti.

Terör örgütü DEAŞ, Musul kent merkezinin 
63 kilometre batısında yer alan, Türkmenle-
rin çoğunlukta yaşadığı Telafer›i 16 Haziran 
2014›te ele geçirmişti. Kaynak: Sivil inisi-
yatif

для того, чтобы забрать его из рук ИГИЛ. 
К действиями перейдут тогда, когда 
будут прекращены поставки из Сирии 
для ИГИЛ. Если удастся отвоевать Талль 
– Афар, Ияди и Мухаллебие, то можно 
говорить о полном освобождении области 
Мосул».

Было сказано, что после завершения 
операции против ИГИЛ в Мосуле 10 
июля, военные отряды приступят к ос-
вобождению Талль – Афара. Премьер – 
министр Ирака Хайдар Ибади заявил на 
прошлой неделе о том, что подготовка к 
операции завершена. 

Предполагается, что в центреТалль – 
Афара остаётся около тысячи наёмников 
ИГИЛ.  В операции примет участие около 
40 тысяч военных. Иракская армия, 
начиная с 25 июля, начала перебрасывать 
отряды в район Бадош в 40 км от Талль – 
Афара. В районе расположено около 100 
танков и бронемашин. 

ИГИЛ захватил Талль – Афар, который 
расположен в 63 км от центра Мосула и 
где проживают в основном туркмены, 16 
июня 2014 года.  
 
Источник: Гражданская инициатива.

yaptığı açıklamada ise “Telafer’in kurtarıl-
ması için operasyon planını yaptık. Bu ope-
rasyona tüm güvenlik güçleri, Haşdi Şabi ve 
Haşdi Aşair (yerel aşiret güçleri) katılacak” 
ifadelerini kullanmıştı.

Irak Ortak Operasyonlar Komutanlığı Söz-
cüsü Tuğgeneral Yahya Resul, ülkenin yarı 
resmi gazetesi Sabah›a yaptığı açıklamada, 
«Irak ordusu ve Haşdi Şabi güçleri, Musul’un 
batısındaki Telafer›i terör örgütü DEAŞ›tan 
geri alabilmek için kenti birçok yönden ku-
şatma altına aldı.» dedi.

Resul, kuşatmanın örgütün Suriye›den lojis-
tik destek sağladığı hattın kesilmesi sonra-

Шаби» не войдёт  в  Талль – Афар. Однако, 
совсем недавно на одном из мероприятий 
в Багдаде он сообщил о создании плана 
по освобождению Талль – Афара. Он 
добавил, что в операции примут участие 
все правоохранительные силы, «Хашди 
Шаби» и «Хашди Ашаир» (силы местных 
племён). 

Пресс – секретарь Командования Ирака 
по проведению совместных операций 
генерал Яхья Ресуль сообщил полу-
официальной местной газете «Сабах»: 
«Иракская армия и силы «Хашди Шаби» 
осадили Талль – Афар на западе Мосула, 

Irak’ta Terör örgütü DEAŞ’ın elinde bulunan 
Musul’un 60 km batısındaki Türkmen kenti 
Telafer’in kırsalına İran destekli Şii milis 
grup Haşdi Şabi operasyon başlattı ve 17 
köyü aldı. Türkiye, Haşdi Şabi’nin Telafer 
kent merkezine girmesine itiraz ediyordu.

Haşdi Şabi’nin resmi Twitter hesabından 
yapılan açıklamada ise silahlı güçlerin 
Telafer’in güneydoğusunda yer alan 17 köyü 
DEAŞ’tan aldığı ifade edildi. Irak Başbakanı 
Haydar İbadi, 2016 sonunda yaptığı açık-
lamada Haşdi Şabi’nin Telafer’e girmeyece-
ğini söylemişti. İbadi, geçtiğimiz günler de 
başkent Bağdat’ta düzenlenen bir etkinlikte 

Группа ополченцев – шиитов «Хашди 
Шаби», поддерживаемая Ираном, осадила 
туркменский город Талль – Афар, распо-
ложенный  на западе в 60 км от иракско-
го Мосула, который находится в руках 
ИГИЛ. Захвачено 17 сёл. Турция отрицала, 
что «Хашди Шаби» вошла в центр Талль – 
Афара.

В сообщении на официальной странице 
«Хашди Шаби» в Твиттере сказано, что 
вооруженные силы получили от ИГИЛ 
17 сёл на юго-востоке Талль – Афара. В 
конце 2016 года премьер – министр Ирака 
Хайдар Ибади говорил, что  «Хашди 

Haşdi Şabi Milisleri Telafer’i kuşattı

Ополченцы  «Хашди Шаби» осадили Талль - Афар
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AA muhabirinin aldığı bilgiye göre, 
AİHM’de Türkiye adına hakim 

olarak görev yapan Işıl Karakaş’ın 30 
Nisan 2017’de görev süresinin dolma-
sından önce Adalet Bakanlığı ve Dışişle-
ri Bakanlığı aday belirlemek için çalışma 
başlattı.

Hükümet tarafından geçen yıl belirle-
nen üç aday, hükümetlere adaylar hak-
kında görüş bildirme yetkisine sahip 
Avrupa Konseyi bünyesindeki “Danış-
ma Paneli”ne gönderildi.

Türkiye, yetkisi olmasına rağmen Da-
nışma Paneli›nin geçen yıl Kasım ayın-
da «adayların uygun olmadığı» yönün-
deki görüşünün ardından söz konusu üç 
adayı, hakim seçiminde yetkili Avrupa 
Konseyi Parlamenterler Meclisi (AKPM) 
üyesi milletvekillerinden oluşan AİHM 
Hakimi Seçme Komisyonu›na gönder-

Согласно информации корре-
спондента агентства «Анадолу», 

до тех пор, пока завершится срок 
службы Ышыла Каракаша от имени 
Турции в ЕСПЧ 30 апреля 2017 года, 
Министерство юстиции и МИД при-
ступили к определению следующего 
кандидата. 

Определённые правительством в 
прошлом году три кандидата были 
направлены в консультативный ор-

medi ve hükümet yeni bir sürecin başla-
tılmasını kararlaştırdı.

Yeniden aday ilanına çıkıldı ve başvu-
ranlar arasından yapılan değerlendir-
meler sonucu 5 Nisan 2017›de Avukat 
Famile Arslan, o dönem Adalet Bakan-
lığı Müsteşar Yardımcısı olan Yargıtay 
Üyesi Basri Bağcı ile Başbakanlık Müs-
teşar Yardımcısı Dr. Ergin Ergül aday 
gösterildi.

Danışma Paneli, söz konusu üç adayı da 
uygun bulmadığına yönelik görüşünü 
bu yılın Haziran ayında Türkiye›ye ilet-
ti.

Mülakat yetkisi yok

Türkiye, sadece öz geçmişler üzerin-
den değerlendirmelerde bulunabilen 
ve adaylarla mülakat yapmaya yetkili 

ган Еврокомиссии, который наделен 
полномочиями по оценке кандидатов. 
Несмотря на свои полномочия, после 
того, как консультативный орган Ев-
рокомиссии в ноябре вынес решение 
о «несоответствии кандидатов», Тур-
ция  не направила трёх кандидатов 
в Комиссию по назначению судей 
ЕСПЧ, которая состоит из депутатов 
– членов Парламентской ассамблеи 
Совета Европы (ПАСЕ).  Правитель-

olmadığı öğrenilen Danışma Paneli’nin, 
bağlayıcı olmayan, adaylara ilişkin gö-
rüşlerini dikkate aldı.

Danışma Paneli’nin görüşlerine diren-
meyen Türkiye, aday listesini, AİHM 
hakimini belirlemekle görevli AKPM›ye 
sunmayı da tercih etmedi. Bu tercihte, 
Türkiye›nin Avrupa Konseyi ile ilişkilere 
verdiği önemin etkili olduğu bildirildi.

AKPM milletvekillerinden oluşan ve 
adaylarla ilgili mülakat yetkisi bulunan 
AİHM Hakimi Seçme Komisyonu›nun 
adaylarla yapacağı mülakatın ardından, 
Türkiye adına AİHM›de görev yapacak 
hakim, AKPM Genel Kurulu›nda oyla-
mayla belirlenecek.

Direnme hakkını kullananlar var

Öte yandan, Danışma Paneli tarafından 
25 Şubat 2016’da yayımlanan faaliyet 
raporuna göre, diğer ülkeler hakkında 
yapılan değerlendirmelerde, çok defa 
sunulan adayların yetersiz olarak değer-
lendirildiği, Panel›in bu kararına dire-
nen bazı ülkelerin, hakim adayı listesini 

ство приняло решение приступить к 
новому процессу. 

Было сделано повторное объявление 
о наборе кандидатов. В результате 
рассмотрения заявок 5.04.2017 были 
избраны: адвокат Фамиле Арслан, 
заместитель советника из Министер-
ства юстиции того периода и член 
Верховного суда Басри Багджи и  
заместитель советника из Аппарата 
премьер – министра Д-р Эргин Эр-
гюль. 

В июне этого года консультативный 
орган Еврокомиссии сообщил Тур-
ции, что и эти кандидаты не соответ-
ствуют. 

Нет полномочий на проведение собе-
седования 

Турция приняла во внимание мнение 
консультативного органа Еврокомис-
сии, который может изучать только 
биографии и не обладает полномо-
чиями на проведение собеседования. 
Турция не противилась решению 
консультативного органа и не подала 
список кандидатов в ПАСЕ, упол-
номоченной назначать судей ЕСПЧ. 
Таким образом, было обозначено, что 
Турция придаёт значение отношени-
ям с Еврокомиссией. 

После того, как Комиссия по назна-
чению судей ЕСПЧ, которая состоит 
из депутатов – членов Парламентской 
ассамблеи Совета Европы (ПАСЕ) и 

AKPM›ye sunduğu dile getirildi.

Bu şekilde direnen iki ülkenin hakim 
adayının, AKPM tarafından seçildiği ve 
halen AİHM›de görev yaptığı öğrenildi.

Tavsiye kararları ve rehber ilkeler kap-
samında adayların bürokrat olmaması 
ya da yargısal faaliyette bulunma zo-
runluluğunun olmadığı ifade edildi. 
Bunun yanı sıra avukatların da seçilme 
olasılığının bulunduğu kaydedildi.

Yargısal faaliyette bulunmadıkları ge-
rekçesiyle avukatların adaylıklarının 
kabul edilmeyeceği gibi bir düzenleme-
nin mevcut olmadığı bildirildi.

Adayların, yüksek yargı üyesi olması ya 
da öğretim üyesi olması gibi bir zorun-
luluğun da bulunmadığı aktarıldı. 

Türkiye adına AİHM›de görev yapacak 
hakimin belirlenmesiyle ilgili süreç de-
vam ederken Işıl Karakaş, yeni hakim 
belirlenene kadar görevini sürdürecek.

KAYNAK:AA

обладает полномочиями на проведе-
ние собеседования, проведет собе-
седования, судья от имени Турции 
будет определен на пленарной сессии 
ПАСЕ. 

Есть те, кто применяет право оспари-
вания 

С другой стороны, согласно от-
чёту консультативного органа  за 
25.02.2016, когда кандидаты были 
объявлены не соответствующими, 
некоторые страны оспаривали это и  
подавали списки кандидатов в ПАСЕ. 
Судьи от двух стран были назначе-
ны ПАСЕ и продолжают до сих пор 
работать в ЕСПЧ. В рекомендациях 
сказано, что не обязательно, чтобы 
кандидаты не были чиновниками или 
были заняты в судопроизводстве. 
Было отмечено, что и адвокаты могут 
подавать заявки. Также было сказа-
но, что нет таких правил, согласно 
которым заявки адвокатов не будут 
приняты, потому что они не заняты 
в судопроизводстве. Не обязательно, 
чтобы кандидаты были членами Вер-
ховного суда или преподавательского 
состава. 

Ышыл Каракаш будет продолжать ис-
полнять свои обязанности до тех пор, 
пока будет продолжаться процесс по 
определению нового судьи от имени 
Турции в ЕСПЧ. 

ИСТОЧНИК:AA

AİHM’e gönderilecek hakimi 
belirleme süreci standartlara 
uygun

Процесс определения судьи, который 
будет направлен в Европейский суд 
по правам человека, соответствует 
стандартам

Avrupa İnsan Hakları Mahkemesinde (AİHM) Türkiye adına görev 
yapacak hakimin belirlenmesi amacıyla yürütülen sürecin, Avrupa 
Konseyi standartlarına uygun işletildiği belirtildi.

Процесс определения судьи, который будет направлен 
в Европейский суд по правам человека от Турции, 
соответствует стандартам Еврокомиссии. 
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Almanya Başbakanı Merkel, “(ABD 
ile Kuzey Kore arasındaki gergin-

lik) Askeri bir yolun krizin çözülmesine 
katkı sağlamayacağına kesin olarak ina-
nıyorum. Bu krizin askeri bir çözümle 
aşılabileceğine inanmıyorum.” dedi.

Almanya Başbakanı Angela Mer-
kel, Libya’dan Avrupa’ya yönelik yasa 
dışı göç sorununun büyük bir sınav 
olduğunu söyledi.

Başbakan Merkel, Berlin›de Birleşmiş 
Milletler (BM) Mülteciler Yüksek Komi-
seri Filippo Grandi ve Uluslararası Göç 
Örgütü (IOM) Genel Müdürü William 
Lacy Swing ile görüştü.

Merkel, görüşmeden sonra başbakan-
lıkta düzenlenen ortak basın toplantı-
sında, sığınmacıların ülkelerinden kaçış 
sebeplerini ortadan kaldırma konusun-
da özellikle Fransa, İtalya, İspanya ve 
AB Komisyonu başta olmak üzere çaba 
harcadıklarını belirterek, «Libya›dan 
yasa dışı göç sorunu büyük bir sınav.» 
dedi.

Yardım kuruluşları açısından da Avrupa 
ülkelerinin çabalarını birleştirmelerinin 
önemli olduğuna işaret eden Merkel, sı-
ğınmacıların kaçakçı şebekelerine karşı 
korunmalarının ve Libya Sahil Koruma 
birimlerinin eğitiminin de önemli oldu-
ğunu kaydetti.

Sığınmacıların iyi insani şartlarda ba-
rındırılabilmeleri için de Libya›ya yar-
dım edilmesi ve Türkiye ile sığınmacılar 
konusunda mevcut olan benzeri bir an-
laşmanın Libya ile de yapılması gerek-
tiğini belirten Merkel, «Bu süreç henüz 
başlangıç aşamasında. Ancak bunun da 
bir zamanlar Türkiye ile olduğu gibi ge-
lişmesini istiyoruz.» şeklinde konuştu. 

ABD ile Kuzey Kore krizi

Merkel, bir gazetecinin Kuzey Kore ile 
yaşanan krize ilişkin, olası bir savaş 
durumunda ABD’nin yanında yer 
alıp almayacağını sorması üzerine de, 
“Askeri bir yolun krizin çözülmesine 
katkı sağlamayacağına kesin olarak 
inanıyorum. Bu krizin askeri bir 
çözümle aşılabileceğine inanmıyorum. 
BM Güvenlik Konseyinde bugüne 
kadar gördüğümüz çabalarla bu kriz 
aşılabilir.” dedi.

Merkel, Almanya›nın da ABD; Güney 
Kore, Japonya ve Çin Halk Cumhuriyeti 
gibi ülkeler ile birlikte müzakereleri sür-
düreceğini sözlerine ekledi.

“Avrupa tek sesle konuşmalı”

Grandi de sığınmacıların Libya’dan 
Avrupa’ya yasa dışı yollardan gelmele-
rinin önüne geçilebilmesi için Libya’ya 
yardım edilmesi gerektiğini belirterek, 
Avrupa’nın 20 bin yerine 40 bin sığın-
macı almasını da önerdiklerini söyledi.

Almanya’nın kendilerine ABD’den sonra 
en fazla yardım yapan ülke olduğunu ve 
diğer Avrupa ülkelerinden de daha fazla 
destek beklediklerini ifade eden Grandi, 
“Avrupa tek sesle konuşmalı” dedi.

Swing de Libya’da güvenlik durumunun 
daha iyi hale geldiğini belirterek, bu ül-
keye ve burada görev yapan uluslararası 
kuruluşlara daha fazla yardım yapılması 
gerektiğini söyledi.

Libya’nın yanı sıra 6 komşu ülkesinin 
de desteklenmesi gerektiğini kaydeden 
Swing, sığınmacıları kaçakçılık şebeke-
lerine karşı uyarmak ve daha iyi şartlar-
da yaşamalarını sağlamak istediklerini 
sözlerine ekledi.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdo-
ğan, ABD ile Kuzey Kore arasındaki 
gerilimle ilgili, Temenni ederiz ki 
bu Amerika-Kuzey Kore arasındaki 
bu tehditler adeta bir vuruşmaya 
dönüşmez ve bu, dünyada sadece 
ikisi arasında kalmayabilir.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, 
ABD ile Kuzey Kore arasındaki geri-
limle ilgili, “Şu anda dünyada yaklaşık 
16 ülke nükleer silahlanmada ciddi bir 
boyuta ulaşmış durumda. Bunların içe-
risinde 3 ülke var ki bunların şu anki 
nükleer silahlanmada ciddi bir gücü var. 
Temenni ederiz ki bu Amerika-Kuzey 
Kore arasındaki bu tehditler adeta bir 
vuruşmaya dönüşmez ve bu, dünyada 
sadece ikisi arasında kalmayabilir. Daha 
farklı bir tehdit sürecini de başlatabilir. 
Burada bir politik neticeye dönüşmek 
suretiyle noktalanır diye temenni edi-
yorum.” dedi.

Bir gazetecinin, son dönemde ABD ve 
Kuzey Kore arasında yaşanan gerginli-
ğin uluslararası piyasaları etkilediğini 
ifade ederek, Türkiye’de bu konuda ne 
tür gelişmeler beklediğini sorması üze-
rine Erdoğan, şu yanıtı verdi:

“Doğrusu ben bizim piyasalarımızı 
etkileyeceğine hiç ihtimal vermiyo-
rum ancak nükleer silahlanmanın 
sürekli karşısında olduğunu söyleyen-
lerin burada nükleer silahlanmayla 
birbirlerini tehdit eder hale gelmesi 
düşündürücüdür. Biz işin bu yanın-
dan genel bir perspektifle bakarsak, 
yani gelişmemiş ülkelere veya zayıf 
ülkelere nükleer silahlanmada fırsat 
tanımayanlar, gücü ellerine alınca bu 
nükleer silahı acımasızca kullanmanın 
da gayreti içerisinde oluyorlar. Bu da 
benim objektif bakışımdır. Yani senin 
olsun ama bir diğerinin olmasın, bunu 
anlamak mümkün değil. Şu anda 
dünyada yaklaşık 16 ülke, nükleer 
silahlanmada ciddi bir boyuta ulaşmış 
durumda. Bunların içerisinde 3 
ülke var ki bunların şu anda nükleer 
silahlanmada ciddi bir gücü var. 
Temenni ederiz ki Amerika-Kuzey 
Kore arasındaki bu tehditler, adeta bir 
vuruşmaya dönüşmez ve bu, dünyada 
sadece ikisi arasında kalmayabilir. Daha 
farklı bir tehdit sürecini de başlatabilir. 
Burada bir politik neticeye dönüşmek 
suretiyle noktalanır diye temenni 
ediyorum.”

Rusya Dışişleri Bakanı Lavrov: ABD 
ile Kuzey Kore arasında sıcak çatış-

ma ihtimali yükseldi

Rusya Dışişleri Bakanı Lavrov, “ABD ile 
Kuzey Kore arasında sıcak çatışma ihti-
mali son derece yükseldi. Bu son derece 
vahim sonuçlara yol açacaktır. Rusya 
olarak bunun olmaması için elimizden 
geleni yapıyoruz.” dedi.

Rusya Dışişleri Bakanı Sergey Lavrov, 
ABD ile Kuzey Kore arasında sıcak ça-
tışma ihtimalinin son derece yükseldi-
ğine işaret ederek “Bu son derece vahim 
sonuçlara yol açacaktır. Rusya olarak 
bunun olmaması için elimizden geleni 
yapıyoruz.” dedi.

Lavrov, Rusya’nın Vladimir şehrinde 
katıldığı bir etkinlikte ABD ile Kuzey 
Kore arasında yaşanan gerginliğe ilişkin 
değerlendirmelerde bulundu.

ABD ve Kuzey Kore arasındaki diyalo-
ğun endişe verici boyutlara ulaştığını 

vurgulayan Lavrov, “ABD’nin Kuzey 
Kore’yi ve Kuzey Kore’nin de Guam 
adasını vurmaya yönelik söylemleri 
devam ediyor. İki ülke arasında sıcak 
çatışma ihtimali son derece yükseldi.” 
diye konuştu.

İki ülke arasında bir çatışma yaşanması 
halinde birçok insanın hayatını 
kaybedeceğine işaret eden Lavrov, “Bu 
son derece vahim sonuçlara yol açacak-
tır. Rusya olarak bunun olmaması için 
elimizden geleni yapıyoruz.” ifadelerini 
kullandı.

Lavrov, Kuzey Kore’nin nükleer silah 
bulundurmasını Rusya’nın kabul etme-
yeceğine dikkati çekerek “Kuzey Kore 
krizinin çözümü için Rusya ve Çin’in 
ortak olarak sunduğu bazı tekliflerin 
değerlendirilmesi gerektiğini düşünüyo-
ruz.” dedi. KAYNAK: (Sivil İnisiyatif / Zeliha 
Sorkunlu)

DÜNYADAN KORE 
AÇIKLAMASI 
Almanya Başbakanı Merkel: ABD-Kuzey Kore krizinin askeri bir 
çözümle aşılabileceğine inanmıyorum.

ABD’liler, Suriye’yi tamamen bölüp 
ülkenin kuzeyini PKK’ya veren 

korsan bir harita çizdi. Pentagon’un 
haritasında Fırat Kalkanı harekatı ile 
kurtarılan bölgelerden sözde ‘Şahba 
Kantonu› diye bahsedilmesi dikkat 
çekti.

ÜLKENİN KUZEYİNİ PKK›LILARA 
VERDİLER

Suriye’de terör örgütü PKK/PYD ele-
başılarından oluşan heyetle Haseke 
ve Rakka’da biraraya gelen Amerika-
lılar, PKK federalizmine son şeklini 
verdi. Haseke-Rimeylan ve Rakka-
Ayn İsa›da 27-28 Temmuz›da yapılan 
toplantılarda, ülkeyi parçalayıp kuzey 
bölgeyi tamamen teröristlere teslim 
eden harita konuşuldu. CIA-PKK 
temasında, 3 bölge ve 6 kantondan 
oluşan terör devletinin sınırları çizil-
di. Türkiye›yi güneyden tamamıyla 
kuşatan haritada, Mehmetçik ve 
Özgür Suriye Ordusu›nca DEAŞ›tan 
temizlenen Fırat Kalkanı Harekât böl-
gesi de PKK›ya aitmiş gibi gösterildi.

HEDEFLERİ FIRAT KALKANI

Irak’ın Yarubiye sınırından Hatay›ın 
dibi olan Afrin›e kadar tüm bölgeyi 6 
kantona bölen ABD-PKK karma heye-
ti, bugüne kadar aleni olarak dillendi-
rilmeyen bölünmüş Suriye gerçeğini, 

son haritayla birlikte somut şekilde 
resmetmiş oldu. PKK terör devleti-
nin ilanı niteliği taşıyan ısmarlama 
haritada, TSK-ÖSO ortaklığıyla kur-
tarılan bölgelerden sözde ‘Şahba Kan-
tonu› diye bahsedilmesi dikkat çekti. 
Terör örgütüne son 2 ayda 1100›ü 
aşkın TIR dolusu cephane gönderen 
Pentagon›un bunu neden yaptığı da 
daha iyi anlaşılmış oldu. Fırat Kalkanı 
bölgesine batıda Afrin›den, doğuda 
da Ayn el-Arab›dan saldırı hazırlığı 
yapan örgütün ilk hedefi Mehmetçik 
ve muhalifler.

AFRİN’DEN AKDENİZ’E İNİYOR

Türkiye’nin Suriye ile bağlarını tama-
men kesmek için ABD›nin oluştur-
maya çalıştığı terör koridoru planına 
göre Fırat Kalkanı bölgesinin PKK un-
surlarınca ele geçirilmesi gerekiyor. 
Kirli planın gerçekleşmesi için hayati 
öneme haiz diğer hedef ise, muha-
liflerin elindeki İdlib. Çünkü Afrin-
Kobani sözde kantonlarını birleştir-
meyi hedefleyen örgütün Akdeniz›e 
ulaşabilmesi için İdlib›i de işgal 
etmesi gerekiyor. Bu doğrultuda 
daha önce DEAŞ bahanesiyle Su-
riye kuzeyini PKK›ya teslim eden 
Pentagon, İdlib›i de işgal edip örgüte 
vermek için çalışmalara hız verdi. Bu 
sefer bahane ise ‹el-Kaide›. 2 milyonu 
aşkın sığınmacının yaşadığı İdlib›de 
Müslümanların üzerine bomba yağ-
dırmaya hazırlanan ABD, bir yandan 
da Türkiye-Rusya-İran arasında-
ki Astana sürecini baltalamak istiyor. 
KAYNAK:AA

ABD’nin Skandal 
Suriye Haritasında 
Ülkenin Kuzeyi 
PKK’lı Teröristlere 
Verildi.
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Канцлер Германии Меркель: «Я 
верю в то, что применение воен-

ных методов не будет способствовать 
разрешению кризиса (между США 
и КНДР). Я не верю в то, что кризис 
в отношениях между США и КНДР 
может быть решен только военным 
путем».

Канцлер Германии Ангела Меркель 
сделала заявление о том, что незакон-
ная миграция из Ливии в  Европу 
является большим испытанием. 

В Берлине Меркель встретилась с  
Комиссаром Управления Верховного 
комиссара ООН по делам беженцев 
Филиппо Гранди и  Генеральным 
директором Международной органи-
зации по миграции Вильямом Ласси 
Свингом. Далее на пресс – конферен-
ции Меркель отметила, что в особен-
ности Франция, Италия, Испания и 
Комиссия ЕС прилагают усилия для 
того, чтобы устранить причины, из-
за которых мигранты бегут из своих 
стран. Также она добавила, что  неза-
конная миграция из Ливии в  Европу 
является большим испытанием. 
По её словам, европейские страны 
должны объединить усилия и с точ-
ки зрения организаций по оказания 
помощи. Помимо этого, она подчер-
кнула, что большое значение имеет 
защита беженцев от сетей контрабан-
дистов и обучение отрядов по защите 
берегов Ливии. По мнению Меркель, 
для того, чтобы содержать мигрантов 
в хороших человеческих условиях, 
необходимо помогать Ливии и заклю-
чить с ней соглашение, аналогичное 
тому, что было заключено с Турцией.  
По её словам,  этот процесс только 
начался, но она бы хотела, чтобы эта 
ситуация разрешилась так же, как с 
Турцией.  

Кризис между США и КНДР 

На вопрос журналиста о том, вста-
нет ли Меркель на сторону США, 
если есть возможность развязывания 
войны, она ответила:  «Я верю в то, 
что применение военных методов не 
будет способствовать разрешению 
кризиса (между США и КНДР). Я не 
верю в то, что кризис в отношениях 
между США и КНДР может быть ре-
шен только военным путем. Исходя 
из усилий Совбеза ООН, которые 
были сделаны до сегодняшнего дня, 
можно сказать, что кризис может 
быть разрешен». Также он добави-
ла, что Германия, также как и США, 
КНДР, Япония и КНР будет продол-
жать переговоры.  

«Европа должна объединиться»

Гранди отметил, что для предотвра-
щения потока нелегальных мигран-
тов из Ливии в  Европу, необходимо 

оказать помощь Ливии. Он рекомен-
дует Европе принять вместо 20 тысяч 
мигрантов 40 тысяч. Далее он сказал, 
что после США больше всего помощи 
поступает от Германии. Он понаде-
ялся на то, что и другие страны ЕС 
будут оказывать больше помощи. 
Также он добавил: «Европа должна 
объединиться».

Свинг тоже отметил, что ситуация с 
безопасностью в Ливии улучшилась. 
Он добавил, что необходимо больше 
помощи этой стране и международ-
ным организациям, работающим там. 
По его словам, 6 стран – соседей Ли-
вии также нуждаются в поддержке. 
Его организация хотела бы предупре-
дить мигрантов о контрабандистах и 
обеспечить их проживание в лучших 
условиях. 

Президент Реджеп Тайип Эрдоган от-
носительно напряжения между США 
и КНДР: «Мы надеемся, что угрозы 
между США и КНДР не превратят-
ся в борьбу. Эта ситуация не может 
оставаться только между ними и не 
касаться всего мира». 

Президент Реджеп Тайип Эрдоган 
прокомментировал напряжение 
между США и КНДР: «На данный 
момент около 16 стран в мире дости-
гли серьёзных результатов в плане 
ядерного оружия. 3 из них обладают 
серьёзной силой. Мы надеемся, что 
угрозы между США и КНДР не прев-
ратятся в борьбу. Эта ситуация не 
может оставаться только между ними 
и не касаться всего мира, так как это 
может привести к другим угрозам. Я 
надеюсь, что ситуация ограничится 
политическим решением». 

На вопрос одного журналиста о том, 
чего ожидает Турция, когда кризис 
между США и КНДР повлиял на 
международный рынок, президент 
ответил: 

«Откровенно говоря, я не думаю, что 
это повлияет на наш рынок. Однако 
заставляет задуматься то, что те, кто 
постоянно говорил, что против ядер-
ного оружия, теперь угрожают друг 
другу этим ядерным оружием. Если 
смотреть на перспективу, то получа-
ется, что они не дают возможности 
получить ядерное оружие развива-
ющимся странам и пытаются без-
жалостно его использовать. Это моё 
объективное мнение. Говоря иначе, 
они не хотят делиться. Это непости-
жимо. На данный момент около 16 
стран в мире достигли серьёзных ре-
зультатов в плане ядерного оружия. 3 
из них обладают серьёзной силой. Мы 
надеемся, что угрозы между США и 
КНДР не превратятся в борьбу. Эта 
ситуация не может оставаться только 
между ними и не касаться всего мира, 

так как это может привести к другим 
угрозам. Я надеюсь, что ситуация ог-
раничится политическим решением». 
Министр иностранных дел России 
Сергей Лавров считает очень высоки-
ми риски военного конфликта между 
КНДР и США

Министр иностранных дел России 
Сергей Лавров считает очень высоки-
ми риски военного конфликта между 
КНДР и США: «Я считаю, что риски 
очень высокие. Особенно учитывая 
эту риторику: звучат прямые угрозы 
применить силу. Это приведет к пла-
чевным последствиям. Россия делает 
всё возможное, чтобы не допустить 
этого».

Министр иностранных дел Сергей 
Лавров прокомментировал кризис 

между США и КНДР на всероссий-
ском молодежном форуме во Влади-
мирской области. 

Лавров отметил, что диалог между 
США и КНДР вызывает беспокойст-
во: «Продолжаются угрозы США на-
нести удар по КНДР и угроза КНДР 
нанести удар по острову Гуам.  Я счи-
таю, что риски очень высокие. Осо-
бенно учитывая эту риторику: звучат 
прямые угрозы применить силу. Это 
приведет к плачевным последствиям. 
Россия делает всё возможное, чтобы 
не допустить этого. Вы знаете нашу 
позицию — мы не приемлем ядерной 
Северной Кореи, обладающей ядер-
ным оружием. Россия совместно с 
Китаем предложила очень разумный 
план». ИСТОЧНИК: ГРАЖДАН-
СКАЯ ИНИЦИАТИВА

ВЕСЬ МИР  КОММЕНТИРУЕТ 
СИТУАЦИЮ С КНДР 
Канцлер Германии Меркель: «Я не верю в то, что кризис в 
отношениях между США и КНДР может быть решен только 
военным путем».  

Американцы создали неофици-
альную карту, на которой пол-

ностью поделили Сирию, а её север 
отдали террористам РПК.  Приме-
чательно, что на карте Пентагона 
зоны, спасенные при операции 
«Щит Ефрата», называются «кантон 
Шахба». 

СЕВЕР СИРИИ ОТДАН ТЕРРО-
РИСТАМ РПК 

Встретившиеся в Хасеке и Ракке 
главари РПК/ Демократического 
союза и американцы сделали по-
следние изменения в виде федера-
ции РПК. Во время собраний 27-28 
июля в Хасеке – Римейлан и Ракке – 
Айн была обсуждена карта, на ко-
торой север страны отдан террори-
стам. На встрече ЦРУ и РПК были 
установлены границы террористи-
ческого государства, состоящего из 
3 регионов и 6 кантонов. На карте, 
где Турцию полностью окружена с 
юга, показано как-будто зона опе-
рации «Щит Ефрата», которая была 
очищена от ИГИЛ турецкой армией 
и Свободной армией Сирии, при-
надлежит РПК.  
ЦЕЛЬ – ЩИТ ЕФРАТА 

Делегация США и РПК, которая 
разделила территорию от иракской 
границы Ярубие до Африн под 
Хатаем на 6 кантонов, официаль-
но озвучила реальную ситуацию 

в Сирии, которую до этого никто 
открыто не упоминал. Примеча-
тельно, что на карте зоны, спасен-
ные турецкой армией и Свободной 
армией Сирии при операции «Щит 
Ефрата», называются «кантон 
Шахба». Теперь ясно, почему за 
последние 2 месяца Пентагон от-
правил террористам более 1100 
фур с боеприпасами. Первая цель 
террористов, которые готовятся к 
атакам в Африне на западе, и в Айн 
аль-Араб на востоке зоны «Щит 
Ефрата» - это турецкие солдаты и 
оппозиция. 

ИЗ АФРИН К СРЕДИЗЕМНОМУ 
МОРЮ 

Согласно плану террористического 
коридора, через который США пы-
таются полностью отрезать Турцию 
от Сирии, нужно, чтобы РПК захва-
тила зону «Щит Ефрата». Другой 
целью для осуществления подлого 
плана является Идлиб, который 
принадлежит оппозиции. Потому 
что планируется соединить кан-
тоны Африн и Кобани, а для того, 
чтобы достичь Средиземного моря, 
нужно заполучить Идлиб. В связи 
с этим, Пентагон ускорил процесс 
по передаче террористам Идлиба. 
Ранее Пентагон отдал север страны 
РПК под предлогом ИГИЛ. На этот 
раз предлогом служит Аль-Каида. 
США готовится к бомбардировке 
мусульман в Идлибе, где проживает 
более 2 млн беженцев. С другой же 
стороны США намеревается поме-
шать переговорам между Турцией, 
Россией и Ираном в Астане. 

ИСТОЧНИК: AA.

На скандальной 
карте США север 
Сирии отдан 
террористам РПК 
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Katar Ulusal İnsan Hakları Ko-
misyonu (NHRC) Başkanı Ali 

bin Samih el-Merri, başkent Doha’da 
yaptığı basın toplantısında, Suudi 
Arabistan’ın Katar’a uyguladığı ih-
lallerde olumlu bir gerileme olduğunu 
belirtti ancak söz konusu gerilemenin 
yetersiz olduğunu ve abluka uygulayan 
diğer ülkelerin (Birleşik Arap Emirlikle-
ri (BAE), Mısır ve Bahreyn) aynı şekilde 
davranmadığını ifade etti.

Merri, Suudi Arabistan’ın daha önce 
Katar’ı terk etmeleri için iki hafta süre 
verdiği Katar’da ikamet eden, çalışan 

Во время пресс – конференции в 
Дохе председатель Националь-

ной комиссии Катара по правам 
человека Али бин Самих аль – Мер-
ри отметил, что Саудовская Аравия 
продемонстрировала положительные 
сдвиги со своей стороны относитель-
но изоляции Катара. Однако, он доба-
вил, что этого недостаточно, так как 
другие страны (ОАЭ, Египет и Бах-
рейн) не сделали аналогичных шагов.

Мерри сообщил, что гражданам Сау-
довской Аравии, которые ранее долж-
ны были покинуть Катар в течение 
двух недель и которые проживают, 
работают или имеют недвижимость 
в Катаре, разрешено остаться. Также 
обучающимся в Катаре студентам из 
Саудовской Аравии разрешен въезд в 

veya gayrimenkulü olan vatandaşla-
rının ülkede kalmalarına, Katar’da 
okuyan Suudi Arabistanlı öğrencilerin 
Katar’a, Suudi Arabistan’da okuyan Ka-
tarlı öğrencilerin de bu ülkeye girişine 
izin verdiğini söyledi.

Söz konusu gerilemenin “net” olmadı-
ğını aktaran Merri, bunu Katar’da gay-
rimenkulü olan Suudi Arabistanlıların 
Katar’a girmesine izin verilirken Suudi 
Arabistan’da gayrimenkulü olan Katarlı-
ların ülkeye girişine izni verilmemesiyle 
ilişkilendirdi.

BAE ve Bahreyn’den artış

Катар, а обучающимся в Саудовской 
Аравии катарским студентам – в Сау-
довскую Аравию.  

Мерри  добавил, что сдвиги в отно-
шениях «не уточнены», так как гра-
жданам Саудовской Аравии, которые 
имеют недвижимость в Катаре, раз-
решено въезжать в Катар, а аналогич-
ным гражданам Катара не разрешено 
пересекать границы  Саудовской 
Аравии. 

Ужесточение мер со стороны ОАЭ и 
Бахрейна 

ОАЭ и Бахрейн же напротив, ужесто-
чили меры против Катара. По словам 
Мерри, в школах в ОАЭ катарцы под-
вержены дискриминации.  

Начиная с первых дней изоляции, 
Национальная комиссии Катара по 
правам человека получила 3269 жа-
лобы. От катарских инвесторов по-
ступило 984 жалобы,  607 из которых 
касательно Саудовской Аравии, 331 
– ОАЭ и  46 – Бахрейна. 

По словам Мерии, эти страны во 
главе с ОАЭ не хотят улучшить по-
ложение владельцев недвижимости 
и инвесторов. Это показывает, что в 
данных странах нет надёжной зако-
нодательной основы для осуществле-
ния инвестиций.  ИСТОЧНИК:AA

BM, ABD ve Kuzey Kore’ye iki ülke 
arasında artan gerginliği diploma-

si yoluyla aşması çağrısı yaptı.

Birleşmiş Milletler (BM), ABD ve Ku-
zey Kore arasında artan gerginliğin 
diplomasi yoluyla çözülmesi gerektiği-
ni bildirdi.

Birleşmiş Milletler (BM) Genel Sekre-
ter Sözcüsü Stephane Dujarric, günlük 
basın brifinginde, iki ülke arasındaki 
tırmanan retorikten endişe duymaya 
devam ettiklerini belirtti.

BM Güvenlik Konseyi kararının, ger-
ginliği azaltmaya yönelik bir yol hari-
tası olduğununu vurgulayan Dujarric, 
taraflara diplomasiye odaklanılması 
çağrısında bulundu.

BM Güvenlik Konseyi, 5 Ağustos’ta 

nükleer faaliyetlerine ve füze dene-
melerine devam eden Kuzey Kore’ye 
yönelik yeni ekonomik yaptırımlar 
uygulanması kararı almıştı.

Kuzey Kore, yaptırım kararının ar-
dından ABD’ye sert tepki göstermiş 
ve Pasifik Okyanusu’nda ABD askeri 
üslerinin bulunduğu Guam Adası’nı 
vurmakla tehdit etmişti.

ABD Başkanı Donald Trump ise Kuzey 
Kore’yi, ülkesini tehdit etmeyi bırak-
maya çağırarak, “Kuzey Kore akılsızca 
davranırsa askeri çözümler tamamen 
hazır, silahlarımız yüklü ve hedeflerine 
kilitli. Umarım Kim Jong-un başka bir 
yol izlemeyi seçer.” uyarısında bulun-
muştu. 
Kaynak: AA

Suudi Arabistan’ın aksine 
BAE ve Bahreyn’in, Katar’a 
uyguladığı yaptırımlarda artış 
olduğunu dile getiren Merri, 
BAE’nin, okullarında okuyan 
Katarlılara karşı ayrımcılık 
yaptığını aktardı.

NHRC’nin, ablukanın başladığı tarihten 
bu yana 3 bin 269 şikayet aldığına işa-
ret eden Merri, Katarlı yatırımcılardan 
gelen şikayet sayısının 984 olduğunu 
bunlardan 607’sinin Suudi Arabistan, 
331’inin BAE ve 46’sının Bahreyn hak-
kında olduğunu bildirdi.

ООН призвала США и Северную Ко-
рею разрешить напряжённую ситуа-
цию между собой дипломатическими 
методами. 

ООН завила, что США и Северная 
Корея должны разрешить напряжён-
ную ситуацию между собой диплома-
тическими методами. 

Пресс-секретарь генерального секре-
таря ООН Стефан Дюжаррик заявил 
на ежедневном брифинге для СМИ, 
что нарастающая между двумя стра-
нами риторика продолжает вселять 
опасения. 

Он подчеркнул, что решение Совбе-
за ООН является дорожной картой 
для того, чтобы снизить напряжение. 
Также он призвал стороны разрешить 
напряжённую ситуацию между собой 

Merri, Katar’a abluka uygulayan ülke-

lerin gayrimenkul sahipleri ile yatırım-

cıların durumlarını iyileştirmek iste-

memesinin başta BAE olmak üzere söz 

konusu ülkelerde yatırım için güvenli 

yasal zeminin yokluğunu gösterdiğini 

kaydetti. KAYNAK:AA

дипломатическими методами. 

5 августа ООН приняла решение о 
применении экономических санкций 
против КНДР в связи с ядерными и 
ракетными испытаниями последней. 

Северная Корея же вслед за этим при-
грозила нанесением удара по острову 
Гуам в Тихом океане, где находятся 
военные базы США. 

Президент США Дональд Трамп при-
звал КНДР прекратить угрожать его 
стране и предупредил, что, если Се-
верная Корея совершит неразумные 
поступки, то США тут же ответит, так 
как оружие заряжено  нацелено. Он 
выразил надежду, что Ким Чен Ын 
выберет другой путь.   
Источник: AA.

Suudi Arabistan’ın Katar ablukasında 
‘olumlu gerileme’
Suudi Arabistan, Katar’a uyguladığı ablukada “olumlu gerileme” gösterdi.

Положительные сдвиги со стороны 
Саудовской Аравии относительно 
изоляции Катара
Саудовская Аравия продемонстрировала положительные 
сдвиги со своей стороны относительно изоляции Катара.

BM’den ABD ve Kuzey Kore’ye
diplomasi çağrısı

Призыв ООН к КНДР и США  
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Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu, 
Türkiye›nin resmen Güney Doğu 

Asya Ülkeleri Birliğinin (ASEAN) sektörel 
diyalog ortağı olduğunu belirterek, «2015 
yılında başvurmuştuk, iki yıldır yoğun bir 
çalışma sürdürüyorduk arkadaşlarımızla 
beraber. Hem yol haritamız hem de eylem 
planımız, ASEAN üyesi ülkeler tarafından 
da takdirle karşılandı.» dedi.

50. ASEAN Dışişleri Bakanla-
rı Toplantısı’na katılmak üzere 
Filipinler’in Başkenti Manila’da bu-
lunan Çavuşoğlu, Filipinler Dışişleri 
Bakanı Alan Peter Cayetano tarafından 
verilen gala yemeğinin ardından AA ve 
TRT muhabirlerine açıklamalarda bu-
lundu. 

Bakan Çavuşoğlu, Türkiye’nin ASEAN’a 
sektörel diyalog ortağı statüsü başvuru-
suna ilişkin, şunları söyledi: 

“Türkiye, resmen ASEAN’ın sektörel di-
yalog ortağı oldu. 2015 yılında başvur-
muştuk, iki yıldır yoğun bir çalışma sür-
dürüyorduk arkadaşlarımızla beraber. 
Hem yol haritamız hem de eylem pla-
nımız, ASEAN üyesi ülkeler tarafından 
da takdirle karşılandı. Esasen ASEAN’ın 
bu statüsüne başvuran başka ülkeler de 
vardı, bu sene sadece Türkiye’ninkini 
kabul ettiler. Bu tabii Türkiye’nin çok 
yönlü, proaktif dış politikasına uygun 
bir açılım.” 

Türkiye›nin Latin Amerika açılımı, Af-
rika ile ortaklık politikası bulunduğunu 
hatırlatan Çavuşoğlu, bunların yanında 
Türkiye›nin Güneydoğu Asya bölgesine 
de uzun zamandır yoğun önem verdiği-
nin altını çizdi. 

Türkiye›nin Laos›ta açılacak büyükelçili-
ği ile ASEAN bölgesindeki tüm ülkelerin 
başkentlerinde temsilciliği bulanacağını 
ifade eden Çavuşoğlu, Türkiye›nin yol 
haritası ve eylem planının uygulanması 
için hem kurumsal olarak ASEAN ile 
hem de üye ülkelerle birlikte çalışmala-
rını sürdüreceğini anlattı. 

- “İŞ ADAMLARIMIZ İÇİN ÖNEMLİ 
FIRSATLAR ORTAYA ÇIKACAK”

Çavuşoğlu, “Hem siyasi hem de kurum-
sal olarak bu bölgedeki ülkelerle ilişkile-
rimiz daha da gelişecek. Ayrıca ASEAN 
sadece artık siyasi bir örgüt değil, eko-
nomik bir örgüt haline geldi. ASEAN 
bölgesiyle ikili ticaret hacmimiz artıyor 
ve önümüzdeki süreçte bu rakamlar, 
ASEAN üyesi ülkelerle ikili ticaret hac-
mimiz daha hızlı şekilde artacak. Ayrıca 
iş adamlarımız için önemli fırsatlar or-
taya çıkacak.” diye konuştu. 

Türkiye›nin girişimci ve insani dış poli-
tikayı benimsediği belirten Çavuşoğlu, 

ASEAN›ın içinde en az gelişmiş ülkeler 
grubunda olan Laos’un da bulunduğu-
nu anımsattı. 

Arakan›daki Rohingyalar gibi zor şart-
larda yaşayan insanlar ve az gelişmiş 
bölgeler bulunduğuna işaret eden Çavu-
şoğlu, Türkiye›nin daha önce Türk İş-
birliği ve Koordinasyon Ajansı Başkanlı-
ğı (TİKA), Afet ve Acil Durum Yönetimi 
Başkanlığı (AFAD) ve Türk Kızılayı gibi 
kurumlar aracılığıyla bireysel olarak 
ulaştırdığı insani ve kalkınma yardımla-
rını, artık ASEAN üzerinden de koordi-
ne edeceğini aktardı. 

Çavuşoğlu, “İşin içinde insani kalkınma 
boyutu var, siyasi ilişkilerin geliştiril-
mesi var. Ayrıca ekonomik ilişkiler, 
kültürel ilişkiler gibi her alanda bu böl-
geyle ilişkilerimiz çok daha iyi noktaya 
gelecek. Bundan sonraki yıllarda da 
ASEAN›ın bu tür toplantılarına, zirve-
lerine, dışişleri bakanları toplantısına 
da resmen katılacağız.» diye konuştu. 
Çavuşoğlu, Türkiye›nin diyalog ortaklığı 
da olsa artık ASEAN›ın bir parçası oldu-
ğunu vurguladı. 

Mevlüt Çavuşoğlu, Filipinler Dışişleri 
Bakanı tarafından bu akşam verilen 
gala yemeğinde Japonya›nın yeni dışiş-
leri bakanının yanı sıra Kanada, Yeni 
Zelanda, Avustralya ve Çin dışişleri 
bakanıyla görüşme fırsatı bulduğunu 
anlattı. 

Gala yemeğine Kuzey Kore Dışişleri 
Bakanı›nın da katıldığını aktaran Ça-
vuşoğlu, «Bazı uyarılarda da bulunduk. 
Bu arada Güney Kore ve Kuzey Kore 
Dışişleri Bakanı›nın da sohbet ettiğini 
görmekten mutluluk duyduk.» dedi. 

Çavuşoğlu, ABD Dışişleri Bakanı Rex 
Tillerson›ın yemeğe katılamadığını söy-
ledi. 

AK Parti Dış İlişkilerden Sorumlu Ge-
nel Başkan Yardımcısı Mehdi Eker de 
Bakan Çavuşoğlu ve bu konuda gayret 
gösteren tüm çalışma arkadaşlarını teb-
rik etti. 

ASEAN›ın 2,5 trilyon dolarlık bir ticaret 
hacmine sahip olduğunu belirten Eker, 
Türkiye›nin sektörel diyalog ortağı ola-
rak kabul edilmesinin hem ticari hem 
siyasi anlamda yeni ufuklara imkan ha-
zırlayacağını kaydetti. Eker, ortaklığın 
Türkiye için hayırlı olması temennisin-
de bulundu. Kaynak:AA

Глава МИД Турции Мевлют Чаву-
шоглу сообщил, что Турция офи-

циально стала полноправным участ-
ником диалога Ассоциации государств 
Юго-Восточной Азии (АСЕАН ) и от-
метил следующее: «Мы подали заявку 
в 2015 году. Вот уже два года мы ра-
ботаем, не покладая рук. И наша до-
рожная карта, и план действий были 
высоко оценены членами АСЕАН».

Глава МИД Турции Мевлют Чаву-
шоглу прибыл в столицу Филиппин 
для участия в 50-м заседании мини-
стров иностранных дел Ассоциации 
государств Юго-Восточной Азии 
(АСЕАН). После участия на торже-
ственном ужине, организованном 
главой МИД Филиппин Аланом Пи-
тером Каэтано,  Чавушоглу дал ин-
тервью журналистам агентств «Ана-
долу» и «ТРТ». 

Глава МИД Турции Мевлют Чавушо-
глу сообщил, что Турция официально 
стала полноправным участником 
диалога Ассоциации государств 
Юго-Восточной Азии (АСЕАН ) и 
отметил следующее: «Мы подали 
заявку в 2015 году. Вот уже два года 
мы работаем, не покладая рук. И 
наша дорожная карта, и план дей-
ствий были высоко оценены членами 
АСЕАН. Были и другие страны, кото-
рые подали заявку в АСЕАН. В этом 
году приняли только Турцию. Это, 
конечно, характеризует многосторон-
нюю и активную внешнюю политику 
Турцияи». 

Чавушоглу также напомнил, что 
Турция контактирует с Латинской 
Америкой, является политическим 
партнером Африки и на протяжении 
долгого времени придавала большое 
значение  Юго-Восточной Азии. 

Далее он добавил, что посольство 
Турции в Лаосе, которое откроется  в 
скорейшее время, будет иметь пред-
ставительства в столицах всех стран 
– участниц  АСЕАН.   По его словам, 
будут продолжаться совместные ра-
боты с АСЕАН и странами – участ-
ницами для реализации дорожной 
карты и плана действий Турции. 

«У НАШИХ ПРЕДПРИНИМАТЕЛЕЙ 
ПОЯВЯТСЯ ЗНАЧИТЕЛЬНЫЕ ВОЗ-
МОЖНОСТИ» 

Чавушоглу: «Наши отношения со 
странами в этом регионе будут раз-
виваться как в политическом, так и 

в организационном плане. АСЕАН 
больше не просто политическая 
организация, но и экономическая. 
Наш товарооборот с АСЕАН растёт 
и будет продолжать расти ещё боль-
ше при сотрудничестве со странами  
- участницами.  У наших предпри-
нимателей появятся значительные 
возможности. Турция ведёт активную 
и гуманитарную внешнюю полити-
ку.  Среди членов АСЕАН есть Лаос, 
который относится к развивающим-
ся странам. В таких мало развитых 
регионах, как Аракан, такие группы, 
как рохинья,  проживают в затруд-
нительных условиях. Ранее Турция 
направляла гуманитарную помощь 
через Турецкое агентство по между-
народному сотрудничеству и разви-
тию, МЧС Турции и Турецкое агент-
ство Красного полумесяца.  Отныне 
помощь будет координироваться 
через АСЕАН.  Речь идёт и о гумани-
тарном развитии, и о наращивании 
политических отношений. Контакты 
будут совершенствоваться и в сферах 
экономики, культуры и др. Мы будем 
принимать участие в заседаниях и 
саммитах АСЕАН и в последующем. 
Несмотря на то, что Турция стала 
всего лишь участником диалога, она 
все равно является частью АСЕАН. 

Во время торжественного ужина, ор-
ганизованного главой МИД Филип-
пин Аланом Питером Каэтано, под-
вернулась возможность переговорить 
с министрами иностранных дел Япо-
нии, Канады, Новой Зеландии, Авс-
тралии и Китая. Участие принимал и 
глава МИД КНДР. Мы озвучили неко-
торые предупреждения. Было очень 
приятно увидеть, что министры ино-
странных дел Южной и Северной Ко-
реи беседуют. Глава МИД США Рекс 
Тиллерсон не смог принять участия». 

Заместитель председателя Партии 
справедливости и развития и ответ-
ственный за внешнеполитические 
связи Мехди Экер поздравил Чаву-
шоглу и всех тех, то работал над этим 
вопросом, с успехом. 

Экер  отметил, что товарооборот 
АСЕАН  составляет 2,5 триллио-
на долларов. По его словам, то, что 
Турция стала участником диалога, 
подготовит новые горизонты  с точки 
зрения торговли и политики. Он вы-
разил надежду, что такое сотрудни-
чество будет полезным для Турции. 
Источник: AA

Çavuşoğlu açıkladı: Türkiye 
ortak oldu

Чавушоглу: Турция стала 
участником диалога
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adımlara ilişkin görüşmelerin NATO’da 
devam ettiğini belirtti.

Türkiye’nin, tüm NATO harekatlarının ve 
misyonlarının başarıyla icrasına yönelik 
kapsamlı katkılarını sürdürdüğüne dikkati 
çeken Müftüoğlu, “Alman parlamenterlerin 
bir NATO heyeti içinde Konya’daki AWACS 
Misyonunda görevli Alman askerleri ziya-
reti konusundaki yaklaşımımız da bu geri 
planda belirlenmiştir” ifadelerini kullandı

NATO ARABULUCULUK YAPTI 

NATO, Türkiye ile Almanya arasında ger-
ginliğe yol açan Konya’daki NATO üssünün 
Alman milletvekilleri tarafından ziyaret 
edilmesi için arabuluculuk yapmıştı. 

Bir üst düzey NATO yetkilisi, “NATO Genel 
Sekreter Yardımcısı Rose Gottemoeller, Al-
man milletvekillerinin Konya hava üssünü 
NATO çerçevesinde ziyaret etmesini kolay-
laştırmak için Türk ve Alman yetkililerle 
çalışıyor” demişti.  
Yetkili, Gottemoeller’in girişimlerinin, 
NATO Genel Sekreteri Jens Stoltenberg’in 
Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu ve Al-
manya Dışişleri Bakanı Sigmar Gabriel ile 
yaptığı görüşmelerle başlayan sürecin deva-
mı olduğunu ifade etmişti. 

“KONYA ÜSSÜ NATO İÇİN HAYATİ 
ÖNEME SAHİP”

Türk ve Alman yetkililerin 8 Eylül’de bir 
ziyaret gerçekleşebileceği konusunda anlaş-
maya vardığını, konuya ilişkin gelecekte atı-
lacak adımlar üzerinde görüşmeler yürütül-
düğünü kaydeden yetkili, Konya üssünün 
Türkiye’ye destek ve NATO’nun DAEŞ ile 
mücadele operasyonlarında “hayati öneme 
sahip” olduğunu vurguladı. KAYNAK: AA

успешном проведении всех операций и 
миссий НАТО. Наше мнение касательно 
визита германских парламентариев в 
Конью было указано в плане». 

НАТО ВЫСТУПИЛ КАК ПОСРЕДНИК

НАТО выступил как посредник в орга-
низации визита германских парламен-
тариев в Конью, что стало причиной 
напряжения отношений между Турцией 
и Гераманией.  
Заместитель генерального секретаря 
НАТО Роуз Гетемюллер сообщила, что 
ведутся работы с турецкими и герман-
скими официальными лицами для того, 
чтобы упростить визит германских пар-
ламентариев в Конью. По словам упол-
номоченного лица из НАТО, действия 
Гетемюллер являются продолжением се-
рии переговоров генерального секретаря 
НАТО Йенса Столтенберга, главы МИД 
Турции Мевлюта Чавушоглу и главы 
МИД Германии Зигмара Габриэля. 

«БАЗА В КОНЬЕ ЖИЗНЕННО ВАЖНА 
ДЛЯ НАТО»   
По словам уполномоченного лица из 
НАТО: между турецкими и германскими 
представителями достигнуто соглашение 
касательно визита германских парламен-
тариев в Конью 8 сентября; продолжа-
ются переговоры относительно будущих 
шагов; а база в Конье жизненно важна 
для НАТО в борьбе с ИГИЛ и для под-
держки Турции. Источник: AA.

NATO heyetinin 8 Eylül’de Konya’yı 
ziyaret edeceğini belirten Dışişleri 

Bakanlığı, “Ziyaretin ayrıntılarıyla ilgili 
görüşmeler sürüyor” açıklamasını yaptı.

Dışişleri Bakanlığı Sözcüsü Büyükelçi Hü-
seyin Müftüoğlu, Alman parlamenterlerin 
Konya Üssü’ndeki Alman askerlerini ziya-
retiyle ilgili, “Ziyaretin, bir NATO misyonu 
olarak, üst düzeyli bir NATO yetkilisinin 
de katılımıyla, 8 Eylül’de gerçekleştirilmesi 
planlanmaktadır. Ziyaretin ayrıntılarına ve 
atılması gerekli müteakip adımlara ilişkin 
görüşmeler NATO’da devam etmektedir” 
ifadelerini kullandı.

Müftüoğlu, Alman parlamenter heye-
tinin Konya Üssü’ndeki NATO AWACS 
Misyonu’nda görevli Alman askerlerini zi-
yareti hakkındaki bir soruya cevap verdi.

Müftüoğlu, şunları kaydetti: 
“Alman parlamenterlerin Konya Üssü’ndeki 
NATO AWACS Misyonunda görevli Alman 
askerlerini NATO çerçevesinde ziyaretiyle 
ilgili olarak, NATO Sözcü Vekilince ifade 
edildiği üzere, NATO Genel Sekreteri, her 
iki bakanla yaptığı danışmalar ışığında, zi-
yaretin gerçekleştirilmesi için kolaylaştırıcı 
katkı sağlamaktadır.”

Ziyaretin, bir NATO misyonu olarak, üst 
düzeyli bir NATO yetkilisinin de katılımıy-
la, 8 Eylül’de gerçekleştirilmesinin plan-
landığını vurgulayan Müftüoğlu, ziyaretin 
ayrıntılarına ve atılması gerekli müteakip 

МИД сообщило, что делегация 
НАТО посетит авиабазу в Конье 

8 сентября, а детали визита продолжают 
обсуждаться. 

Пресс- секретарь МИД Хусейин Мюфтю-
оглу сообщил следующее касательно ви-
зита германских парламентариев к своим 
военным на авиабазу в Конье: «Плани-
руется, что визит будет осуществлен 8 
сентября в качестве миссии НАТО с уча-
стием высокопоставленных лиц НАТО. 
Детали визита продолжают обсуждать-
ся в НАТО».  Далее он ответил на вопро-
сы о визите германских парламентариев 
к своим военным, исполняющих миссию 
«АВАКС» (Авиационный комплекс ради-
ообнаружения и наведения) на авиабазе 
в Конье. 

Мюфтюоглу сообщил следующее:  
«Относительно визита германских пар-
ламентариев к своим военным, исполня-
ющих миссию «АВАКС» (Авиационный 
комплекс радиообнаружения и наведе-
ния) на авиабазе в Конье можно сказать, 
что, как сказал заместитель пресс – се-
кретаря  НАТО,  генеральный секретарь 
НАТО принимает посильное участие 
в упрощении визита, консультируясь с 
министрами обеих сторон. Планируется, 
что визит будет осуществлен 8 сентября 
в качестве миссии НАТО с участием 
высокопоставленных лиц НАТО. Дета-
ли визита продолжают обсуждаться 
в НАТО. Турция принимает участие в 

Dışişleri: NATO heyeti Konya’yı 8 Eylül’de ziyaret edecek
Dışişleri Bakanlığı, NATO heyetinin Konya’daki hava üssünü 8 Eylül’de ziyaret edeceğini açıkladı.

МИД: делегация НАТО посетит Конью 8 
сентября 
МИД сообщило, что делегация НАТО посетит авиабазу в 
Конье 8 сентября

1990’lı yıllarda Srebrenitsa’da 
yaşanan Boşnaklara yönelik 

Sırp vahşetiyle ilgili her türlü kanıt 
ortadayken, Belgrad Belediye önün-
de asılı duran ve asıl katledilenlerin 
Sırplar (!) olduğunu anlatan resimli 
skandal pankart görenleri dehşete 
düşürüyor

Sırbistan’daki Belgrad Belediye 
önünde asılı skandal pankart gö-
renleri hayrete düşürüyor.

Sırpların Boşnaklara yönelik  1990’lı yıllar-
da Srebrenitsa’da  gerçekleştirdiği katliamla 
ilgili günümüzde bile hala çıkan sayısız 
toplu mezara. video kaydı ve fotoğraflara, 
şahitlere rağmen Sırbistan’daki Belgrad 
Belediyesi önünde asılı skandal pankart 
görenlere  ‘Bu kadar da olmaz’ dedirtiyor.

Ölü insanların resimlerinin bulunduğu 
pankartta, “Srebrenitsa›da Müslüman savaş 
suçluları tarafından öldürülen masum (!) 
Sırplar” diye yazıyor.

BOSNA SREBRENİTSA KATLİAMI 

11 Temmuz 1995’de Yugoslavya iç savaşı sıra-
sında Sırp ordusu, “Krivaya 95 Harekatı”nın 
bir parçası olarak Srebrenitsa’yı işgal etmiştir. 
Yaşanan bu olay bir işgal olarak kalmamış 
bir katliama dönüşmüştür. Çünkü Bosna – 
Hersek’in Srebrenitsa kentinde en az 8.372 
kişi «Ratko Miladiç» komutasındaki ağır silah-
lı Sırp ordusu tarafından öldürülmüştür. Ya-
pılan katliamda genç yaşlı demeden binlerce 
insan hayatını kaybetmiştir. Yapılan katliama 
Sırp ordusunun yanı sıra, Bosna-Sırp ordu-
sunun «Akrepler» olarak bilinen özel birlik-
leri de katılmıştır. Ne Birleşmiş Milletler›in 
Srebrenitsa›yı güvenli bölge ilan etmesi ne 
de kentte bulunan 600 Hollanda Barış Gücü 
askeri katliama mani olamamıştır. Srebrenitsa 
olayı, II. Dünya Savaşından sonra Avrupa›da 
yapılan en büyük insan katliamı ve etnik soy-
kırım olarak Dünya tarihine kazınmıştır.

Скандальный плакат, на котором изо-
бражено, что в событиях 1990 – х годов 

на самом деле жертвам являются сербы (!) 
наводит ужас. И это, несмотря на то, что 
есть все доказательства того, что тогда от 
жестокости сербов пострадали боснийцы. 

Бурную реакцию и удивление вызывает 
скандальный плакат около мэрии Белграда 
в Сербии. 

Скандальный плакат около мэрии Белграда 
вызывает негодование, потому что даже 
сегодня есть доказательства в виде могил, 
фотографий и видео – записей о резне в 
Сребренице в 1990- х годах, когда от рук 
сербов пострадали боснийцы. На плакате 
изображены мертвецы и надпись «Невин-
ные сербы (!), убитые в Сребренице му-
сульманами – преступниками войны». 

УБИЙСТВО БОСНИЙЦЕВ В СРЕБРЕ-
НИЦЕ 

11 июля 1995 года во время гражданской 
войны в Югославии сербская армия в рам-
ках операции «Кривая 95» оккупировала 
Сребреницу.  Это событие переросло в 
резню, потому в боснийском городе Сре-
бреница как минимум 8.372  человек были 
убиты вооруженными сербскими военны-
ми под командованием Ратко Миладича.  
Погибли тысячи человек, среди которых и 
молодые, и пожилые. В этом принял учас-
тие особый отряд боснийско – сербской 
армии «Скорпионы». Ни ООН не объявила 
Сребреницу безопасной зоной, ни нидер-
ландские миротворцы не смогли помешать 

Yugoslavya›nın düşmesinin ardından, 1992 
yılında Sırplar Yugoslav halklarına katliam 
uygulamaya başlamışlardır. Olaya müdahil 
olmak isteyen Birleşmiş Milletler 6 bölgeyi 
güvenli ilan etmiştir ve bu bölgelerden biri 
de Srebrenitsa›dır. Savaştan önce 24.000 
nüfusu olan bu kent mülteciler ve dışardan 
kente sığınan insanlarla birlikte 60.000 
nüfusa ulaşmıştır. Nüfusun artmasıyla bu 
kent artık hastalıklarla, açlıkla mücadele 
etmeye çalışan bir toplama kampına dönüş-
müştür. Kenttekilerin kendilerini korumak 
için edindikleri silahlar da BM (Birleşmiş 
Milletler) güçleri tarafından güvenlik ge-
rekçesiyle toplanmıştır. Sırp devlet Başkanı 
Radovan Karadziç›in emriyle, Ratko Mladiç 
komutasındaki Sırp askerlerinin kente olan 
tacizleri sıklaşınca kamptaki insanlar silah-
larının geri verilmesi için başvuruda bulun-
muş; fakat kampın Hollandalı komutanı 
Thom Karremans bu isteği geri çevirmiştir. 
BM güçleri ise sadece kent üzerinde iki tane 
F16 uçurarak tepki vermişlerdir. Hollandalı 
askerler Bosna›daki BM Barış Gücü Komu-
tanı Fransız generalden aldıkları emirle bir 
gece yarısı kenti boşaltmış ve bulundukları 
kampı içindeki 25.000 mülteci ile birlikte 
Sırplara teslim etmişlerdir. Hollandalı ko-
mutan tarafından Sırplara satılan (bu olay 
video kasetle kanıtlanmıştır) kent bir hafta 
süren katliamla Sırplara yenik düşmüştür.
KAYNAK:AA

убийствам. Эти события запомнились как 
самый большой геноцид и самые массовые 
убийства людей в истории Европы после II 
мировой войны. 

После падения Югославии, в 1992 году сер-
бы начали убивать население Югославии. 
ООН захотела вмешаться и объявила 6 
регионов безопасными зонами, среди ко-
торых была Сребреница. До войны в этом 
городе проживало  24.000 человек, а после 
войны это число достигло 60.000 вместе с 
беженцами.  После этого город превратился 
в сборный лагерь, где велась борьба с голо-
дом и болезнями. Оружие, которое местное 
население взяло в руки для самозащиты, 
было собрано ООН в целях обеспечения 
безопасности. Когда по приказу президен-
та Сербии Радована Караджича военные 
Младича учащали свои нападения на город, 
люди в лагере просили вернуть им оружие.   
Но нидерландский командир Том Карре-
манс не дал разрешения. Силы же ООН 
ограничились лишь двумя самолетами 
F16 над городом. По приказу французско-
го генерала миротворческих сил ООН в 
Боснии нидерландские военные однажды 
ночью передали сербам лагерь, который 
был наполовину опустошен, вместе с 25.000  
беженцев. Город, проданный сербам ни-
дерландским командиром (это запечатлено 
на видео – кассете), после недели убийств 
сдался сербам.   ИСТОЧНИК:AA.

Sırbistan’da Belgrad Belediyesi’nden 
skandal pankart

Скандальный плакат около мэрии 
Белграда в Сербии 
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üstüncülerin, Neonazilerin, KKK›nin ve 
diğer ırkçıların bir araya gelerek ırkçılık 
karşıtı protestoculara yönelik gerçekleş-
tirdikleri açık terör saldırısını kınadığını» 
bildirdi.

Charlottesville kentindeki ırkçıların 
yaptığı gösteriyi protesto eden ırkçılık 
karşıtı grubun üzerine araba sürülmesi 
sonucunda bir kişi yaşamını yitirmiş, 
birçok kişi yaralanmıştı.Irkçı grupların 
protestolarını izlemekle görevli olduğu 
belirtilen bir polis helikopterinin olay-
ların meydana geldiği yerin uzağında, 
bir golf sahası yakınında düşmesi so-
nucu polis teşkilatı mensubu 2 kişi ha-
yatını kaybetmişti.Amerikan İç Savaşı 
sırasında Konfederasyon ordusunun 
komutanı olan General Robert E. Lee›nin 
Charlottesville›deki heykelinin kaldırıl-
ması planı üzerine, aşırılık yanlısı ırkçı 
grupların düzenlediği protesto göste-
rilerine, ırkçılık karşıtı grupların karşı 
protesto eylemiyle olaylar büyürken 
kentte olağanüstü hal ilan edilmişti. 
KAYNAK:AA

ранены.  Разбился полицейский верто-

лет, летевший в Шарлотсвилл. Верто-

лет, направленный в Шарлотсвилл для 

помощи местной полиции, упал в лесу 

около города. Погибли два человека. 

Ультраправые активисты собрались 

в Шарлотсвилле  на акцию протеста.  

Накануне митинга в городе также 

прошло  шествие — его участники про-

тестовали против планов городских 

властей снести статую генерала армии 

конфедератов Роберта Ли. В результате 

в  Шарлотсвилле введено чрезвычайное 

положение.

ИСТОЧНИК:AA

temsil eden WJC Başkanı Ronald S. 
Lauder de yaptığı yazılı açıklamada, 
Charlottesville›de şiddet içeren Neonazi 
protestosunu «sert şekilde» kınadığını 
bildirdi.

“Bu nefretin yaygınlık kazanması son 
derece üzücü”

Açıklamasına, “Dünya Yahudi Kongresi, 
bugün Charlottesville’deki Neonazi gös-
terisinde sergilenen akılalmaz şiddeti 
şiddetle kınıyor. Dualarımız, bu şiddetin 
mağdurları ve aileleri ile birlikte.” ifadele-
rini kullanan Lauder şunları kaydetti:

“Bu nefret ve bağnazlığın halen bu ülke-
nin bir bölümünde yaygınlık kazanması 
son derece üzücü ve iğrenç. Demokratik 
toplumumuzda böyle şiddet ve hoşgörü-
süzlüğe hiçbir yer yoktur. Böyle iddialara 
karşı muhalefet etmek için tetikte olmalı-
yız ve birleşmeliyiz.”

ABD’deki en büyük Müslüman sivil hak-
lar savunucusu kuruluş CAIR de yaptığı 
açıklamada, “CAIR’in bugünkü beyaz 

ный еврейский конгресс  резко осужда-
ет неофашистские протесты в Шарлот-
свилле. Наши молитвы с жертвами и 
их семьями. Очень печально, что эта 
ненависть и нетерпимость распростра-
нилась в одной части этой страны. В 
нашем демократическом обществе нет 
места такой жестокости и нетерпимо-
сти. Мы должны быть начеку и объеди-
ниться для того, чтобы противостоять 
такому».

В заявлении CAIR же сказано: «Мы 
осуждаем нападения на противников 
расизма, совершенных неофашистами 
и расистскими группами во главе с 
группировкой  Ку Клукс Клан (KKK)».

В городе Шарлотсвилл в результате 
наезда на противников расизма, ко-
торые выступали против росисто в 
городе, погиб один человек и многие 

ABD’deki Yahudi ve Müslüman kuru-
luşları Virginia’daki siyahilere karşı 

“beyaz üstünlükçü» Ku Klux Klan (KKK) 
örgütü başta olmak üzere birçok “ırkçı» 
ve Neoazi grup üyesinin protesto eylemi-
ni ve eyleme karşı çıkan ırkçılık karşıtları-
na saldırısını «şiddetle» kınadı.

Dünya Yahudi Kongresi (WJC) ve Ameri-
ka İslam İlişkileri Konseyi (CAIR) Virgi-
nia eyaletinin Charlottesville kentindeki 
şiddete karşı sert şekilde tepki gösterdi.

100 ülkedeki Yahudi cemaatlerini 

Иудейские и мусульманские организа-
ции в США жестоко осудили протесты 
против темнокожих в Вирджинии и 
нападения на противников расизма, 
совершенных неофашистами и расист-
скими группами во главе с группиров-
кой  Ку Клукс Клан (KKK). 

Всемирный еврейский конгресс (WJC) 
и Совет по американо-исламским от-
ношениям (CAIR) резко отреагировали 
против жестокости в городе Шарлот-
свилл в штате Вирджиния. Глава WJC 
Рональд Лаудер, который представляет 
еврейские сообщества в 100 странах, 
сообщил в своем заявлении, что резко 
осуждает неофашистские протесты в 
Шарлотсвилле. 

«Очень печально, что эта ненависть 
распространилась» 

В заявлении также сказано: «Всемир-

Поверенный в делах от Пакистана в 
Анкаре Саид Али Эсад Гелани: «Тур-

ция и сегодня, когда Пакистан отмечает 
70-летие своей независимости, плечом к 
плечу с пакистанскими братьями.  Мы, 
как пакистанцы в Турции, надеемся, что 
дружественные отношения Турции и 
Пакистана будут развиваться и дальше». 

В посольстве Пакистана в Анкаре было 
отмечено 70-летие независимости Па-
кистана, обретённое 14 августа 1947 года. 
В мероприятии приняли участие: пове-
ренный в делах от Пакистана в Анкаре 
Саид Али Эсад Гелани, пакистанские 
дипломаты, представители военных мис-
сий и другие пакистанцы в традицион-
ных нарядах. 

ТУРЦИЯ И ПАКИСТАН  - ПЛЕЧОМ К 
ПЛЕЧУ 

Гелани отметил: «Народ испытыва-
ет большую радость от празднования 
70-летия независимости Пакистана, при-
обретённой в  1947 году.  Это радостное 
событие как для самого Пакистана, так 
и для всех наших друзей по всему миру 
таких, как Турция. Мы гордимся дости-
жениями и благополучием Пакистана. 
Особую радость доставляет то, что мы 
празднуем в Турции. Также мы благо-
дарны команде турецких ВВС за высту-
пление «СОЛОТУРК» во время праздно-
вания в Пакистане. Турция и Пакистан 
стоят плечом к плечу и сегодня, во время 
празднования 70-летия независимости. 
Мы, как пакистанцы в Турции, надеемся, 
что дружественные отношения Турции 
и Пакистана будут развиваться и даль-
ше. Для нас силы Пакистана и Турции 
общие. Желаю процветания и мира для 
Пакистана и Турции, а также ещё боль-
ших успехов и сил обеим странам». 

Поверенный в делах от Пакистана в 
Анкаре Саид Али Эсад Гелани во время 
церемонии поднял флаг Пакистана под 
пакистанский гимн. 

После речи Гелани на языке урду относи-
тельно независимости страны, хор паки-
станских детей исполнил песни. Далее он 
разрезал для детей торт, на котором был 
изображен флаг Пакистана.  
Источник: AA.

Pakistan’ın Ankara Maslahatgüzarı Say-
yed Ali Esad Gelani, Pakistan’ın bağım-

sızlığının 70. yıl dönümüne ilişkin, “Tür-
kiye, Pakistan’ın bağımsızlığının 70. yılını 
kutladığı bugün de Pakistanlı kardeşleriyle 
omuz omuza duruyor. Türkiye’deki Pakis-
tanlılar olarak, kardeş Türkiye ile Pakistan 
arasındaki dostane ilişkilerin gelişmeye 
devam etmesini temenni ediyoruz.” ifadele-
rini kullandı.

Pakistan’ın 14 Ağustos 1947’de kazandığı 

bağımsızlığının 70. yıl dönümü, Pakistan’ın 
Ankara Büyükelçiliğinin ev sahipliğinde 
düzenlenen bayrak töreniyle kutlandı.

Büyükelçilikteki törene, Pakistan’ın An-
kara Maslahatgüzarı Gelani’nin yanı sıra 
Pakistan’ın diplomatik ve askeri misyon 
temsilcileri ile çok sayıda Pakistanlı da gele-
neksel kıyafetleriyle katıldı.

“TÜRKİYE, PAKİSTANLI KARDEŞLE-
RİYLE OMUZ OMUZA”

Törenin ardından değerlendirmede bulu-
nan Gelani, “Pakistan halkı olarak 1947’de 
kazandığımız bağımsızlığımızın 70. yıl 
dönümünü kutlamaktan büyük mutluluk 
duyuyoruz. Bu, hem bütün Pakistan hal-
kı hem de Türkiye de dahil olmak üzere 
Pakistan’ın bütün dünyadaki dostları için 
mutluluk veren bir olay.” diye konuştu.

Gelani, Pakistan’ın bu zamana kadar kay-
dettiği ilerleme ve refahla gurur duydukla-
rını söyledi.

Kutlamayı Türkiye’de yapmalarının ayrı bir 
mutluluk olduğunu dile getiren Gelani, Pa-
kistan’daki kutlamalarda performans sergi-

leyecek Türk Hava Kuvvetleri SOLOTÜRK 
gösteri takımına da minnetlerini ifade etti.

Gelani, şunları kaydetti:

“Türkiye, Pakistan’ın bağımsızlığının 70. 
yılını kutladığı bugün de Pakistanlı kardeş-
leriyle omuz omuza duruyor. Türkiye’deki 
Pakistanlılar olarak, kardeş Türkiye ile 
Pakistan arasındaki dostane ilişkilerin 
gelişmeye devam etmesini temenni edi-
yoruz. Pakistan ve Türkiye’nin gücünü, 
ortak bir güç olarak görüyoruz. Pakistan 
ve Türkiye’nin refah ve barış yolculuğunun 
devam etmesini, iki ülkenin gittikçe güç-
lenmesini ve daha büyük başarılara imza 
atmasını diliyoruz.”

Törende, Pakistan’ın Ankara Maslahatgü-
zarı Gelani, milli marş eşliğinde Pakistan 
bayrağını göndere çekti.

Gelani’nin ülkesinin bağımsızlığını kazan-
masına ilişkin Urduca bir konuşma yaptığı 
törende, Pakistanlı çocuklardan oluşan 
koro şarkılar söyledi. Daha sonra Gelani, 
üzerinde Pakistan bayrağı bulunan kutlama 
pastasını çocuklarla kesti.KAYNAK:AA

“Türkiye 
Pakistanlı 
kardeşleriyle 
omuz omuza”
Pakistan’ın Ankara 
Maslahatgüzarı Gelani, “Türkiye, 
Pakistan’ın bağımsızlığının 
70. yılını kutladığı bugün de 
Pakistanlı kardeşleriyle omuz 
omuza.” dedi.

Турция и 
Пакистан  - 
плечом к плечу 
Поверенный в делах от Пакистана 
в Анкаре Гелани: «Турция и сегодня, 
когда Пакистан отмечает 
70-летие своей независимости, 
плечом к плечу с пакистанскими 
братьями». ABD’deki Yahudi ve Müslümanlar ırkçı göstericileri kınadı

ABD’deki Yahudi ve Müslüman 
kuruluşları Virginia’daki ırkçı 
göstericileri kınadı.

Американские иудеи  и мусульмане осудили 
расистские демонстрации 
Американские иудеи  и мусульмане осудили расистские 
демонстрации.
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Mısır›daki Rabiatul Adeviyye ve 
Nahda meydanlarında darbe 

karşıtı protestoculara yönelik kat-
liamın 4›üncü yılı dolayısıyla New 
York›ta anma programı düzenlendi.

ABD›de yaşayan Mısırlılar, Temmuz 
2013›teki darbenin ardından, 14 Ağus-
tos 2013›te darbe karşıtı göstericilere 
müdahale sırasında hayatını kaybeden-
leri anmak amacıyla «Özgürlük ve Ada-
let İçin Mısırlı Amerikalılar» adlı kuru-
luş öncülüğünde Times Meydanı›nda 
bir araya geldi.

Muhammed Mursi posterleri ve «Ra-
bia işareti» bulunan dövizler taşıyan 
grup, ABD halkı ve hükümete, «Mısır›da 
askeri darbeyi desteklemeyi bırakın, 
vergilerinizin Mısır›daki diktatörlüğü 
fonladığını biliyor musunuz?, gayrimeş-
ru ve yasa dışı darbe lideri Abdüllfettah 
El Sisi diktatörlüğünü reddediyoruz» 
mesajları verdi.

Grup,»Sisi-DEAŞ aynı», «askeri general 

В Нью Йорке прошли поминаль-
ные мероприятия в честь 4 го-

довщины резни в Египте на площа-
дях «Рабиа» и «Нахда».  

Проживающие в Америке египтяне  
собрались на площади Таймс-сквер 
во главе с организацией «Американ-
ские египтяне за свободу и справед-
ливость» для того, чтобы почтить 
память жертв, погибших в демон-
страции 14.08.2013  вслед за перево-
ротом в июле того же года. 

Участники акции с плакатами со 
символом «Рабиа» и портретами 
экс-президента Египта Мухаммеда 
Мурси в руках скандировали лозунги: 
«Прекратите поддерживать военный 
переворот в Египте!», «Вы знаете, что 
налоги собираются для диктаторско-
го режима в Египте?»,  «Не признаем 
диктатуру Абдельфаттаха Ас-Сиси!», 
«Сиси и ДЕАШ - одно и то же!», «Ге-
нерал [Ас-Сиси] – военный преступ-
ник!», «Мурси – законный президент 
Египта!».Также протестующие, среди 

savaş suçlusu», «Sisi aşağıya», «Demok-
rasi istiyoruz, daha fazla ikiyüzlülüğe 
hayır», «Muhammed Mursi, Mısır›ın 
meşru cumhurbaşkanı» sloganları attı.

Kadınların da yoğun ilgi gösterdiği 
programda katılımcılar, birlikte ikindi 
namazı kıldı.

RABİA KATLİAMI

Mursi’nin 3 Temmuz 2013’te görevin-
den alınmasından sonra Mısır’da kitle-
sel protesto gösterileri uzun süre devam 
etmişti. 14 Ağustos günü ise gösteri-
lerin merkezi haline gelen Kahire’deki 
Rabiatul Adeviyye ve Nahda meydan-
larında göstericilere keskin nişancılar 
tarafından ateş açılmış, yaralılara ise 
güvenlik güçleri sert müdahalede bu-
lunmuştu.

Ölü sayısı İhvan’ın açıklamasına göre 
2 binin üzerinde. Ölenler arasında 
İhvan’ın siyasi kolu Hürriyet ve Ada-
let Partisi genel Sekreteri Muhammed 
Biltaci›nin 17 yaşındaki kızı Esma Bilta-
ci de vardı.

Kahire›deki Adeviyye meydanı ve Nah-
da meydanındaki darbe karşıtlarına Mı-
sır ordusunun ilk müdahalesinde 278 
kişi ölmüştü. Olaylar sonrasında ülkede 
bir aylık olağanüstü hâl ilan edilmiş, 
Cumhurbaşkanı Yardımcısı Muhammed 
El Baradey görevinden istifa etmişti.

14 Ağustos tarihinde gerçekleştirilen ilk 
müdahalenin ardından Mısır Sağlık Ba-
kanlığı 464 kişinin öldüğünü duyurdu.

которых было много женщин, совер-
шили вместе намаз. 

РЕЗНЯ НА ПЛОЩАДИ «РАБИА» 

После свержения Мурси 03.07.2013, 
в Египте долгое время продолжались 
протесты. 14 августа на площадях 
«Рабиа» и «Нахда» в Каире снайперы 
открыли огонь по демонстрантам. 
Раненные же подверглись жестокому 
обращению правоохранительных ор-
ганов.  

По информации «Братьев-мусуль-
ман», погибло более 2 тысяч человек, 
в том числе 17-летняя Эсму эль-Бил-
таджи - дочь генсека Партии свобо-
ды и справедливости (политическое 
крыло движения «Братья-мусульма-
не») Мухаммеда эль-Билтаджи.

При первом столкновении на пло-
щадях с армией Египта погибло 278 
человек. После этих событий в стране 
было объявлено ЧП на один месяц. 
Вице – президент Мухаммед аль Ба-
ради добровольно покинул свой пост. 

Sert müdahalede 
aralarında kadın 
ve çocukların ara-
larında bulunduğu 
siviller keskin ni-
şancılar tarafından öldürülmüş, 
yaralılara saldırılmış, göstericilere gaz 
bombası atılmıştı. Olaylar sonrasında 
İhvan, 2 bin 200 kişinin öldüğünü açık-
lamıştı. Yaralı sayısı ise 10 binin üzerin-
deydi.

2013 Mısır askeri müdahalesi ile 
Mısır›da başlayan ve 14 Ağustos 2013 
Mısır katliamı ile devam eden süreçte, 
hem Mısır›da, hem de Türkiye başta 
olmak üzere diğer ülkelerde birçok gös-
teriler ve protestolar düzenlendi.

Katliamdan sonra Mısır cunta yönetimi 
dünyadan gelen büyük tepkilere rağ-
men konuyla ilgili ciddi bir soruşturma 
açmadı.

После первого столкновения 14 авгу-
ста Министерство здравоохранения 
Египта объявило о том, что погибло 
464 человека. После жесткого вмеша-
тельства, снайперы открыли огонь по 
женщинам и детям, были совершены 
нападения на раненных, а в демон-
странтов бросали газовые бомбы. 
После этого «Братья-мусульмане» 
объявили, что погибло 2200 человек. 
Число пострадавших превысило 10 
тысяч. 

Начиная с момента военного вмеша-
тельства в 2013 году в Египте и кро-
вавых событий  14.08.2013, в Египте, 
Турции и других странах прошли де-
монстрации и акции протеста.  

Правительство хунты в Египте не 
начало серьёзного расследования, не-
смотря на резкую реакцию мира. 

RABİA İŞARETİ

Mısır’daki pro-
testoların merkezi 

durumunda olan Rabiatü’l Adeviy-
ye meydanındaki insanlar, meydanın 
ismini çağrıştırdığı için dört parmak-
larını kaldırarak bir işaret yapmaya 
başladılar. İşaret Rabia işareti olarak 
anıldı.

Özellikle Türkiye’deki sosyal medya 
kullanıcıları, Rabiatü›l Adeviyye mey-
danındaki göstericilerin bu işaretinden 
esinlenerek, sarı zemin üzerine siyah 
renkte, bir elin dört parmağını sim-
geleyen sembolü ortaya çıkardılar. Bu 
sembolün sosyal medyada yayılmaya 
başlamasıyla birlikte birçok kişi de bu 
sembolü içeren tişörtler ve pankartlar 
ile gösterilere katılmaya başladı. KAY-
NAK : AA

СИМВОЛ РАБИА 

Знак «Рабиа» из четырех пальцев 
впервые был использован в июле 
2013 года в ходе акций протеста по-
сле военного переворота на площади 
«Рабиатуль-Адавия» в Каире.  Разли-
чаются также мнения о смысле слова 
«рабиа», который на арабском озна-
чает «четыре».

Пользователи социальных сетей в 
Турции придумали символ, состоя-
щий из четырёх черных пальцев на 
жёлтом фоне, опираясь  на символ 
протеста  на площади «Рабиатуль-
Адавия». Вместе с распространением 
этого символа, его начали печатать 
на футболках и плакатах, участвуя в 
демонстрациях.  

Rabia katliamının 4’üncü yılı
Dört yıl önce bugün Mısır’da 
darbeyi protesto için Rabia 
Meydanı’nda toplananların üzerine 
ateş açılmış, aralarında İhvan 
yönetici Muhammed Biltaci’nin kızı 
Esma’nın da olduğu yüzlerce kişi 
hayatını kaybetmişti. Amerika’da 
yaşayan Mısırlılar, katliam 
kurbanları için New York’ta anma 
programı düzenledi.

4 годовщина резни на площади «Рабиа» 
Четыре года назад на площади «Рабиа» в Египте по мирным 
демонстрантам был открыт огонь. На площади «Рабиа» снайперы 
застрелили десятки человек, в том числе 17-летнюю Эсму эль-
Билтаджи - дочь генсека Партии свободы и справедливости 
(политическое крыло движения «Братья-мусульмане») Мухаммеда 
эль-Билтаджи. Проживающие в Америке египтяне организовали в 
Нью Йорке поминальные мероприятия в память о жертвах резни. 



15Август  2017
Гражданская Инициатива

İSTANBUL İL ABONE TEMSİLCİSİ
Hasan ÇALIŞKAN
İST. ATAŞEHİR 

ABONE İLÇE TEMSİLCİSİ
Alican KAZ

İST. BEYLİKDÜZÜ 
ABONE İLÇE TEMSİLCİSİ

Hamit ARAS
İST. BEYOĞLU ABONE İLÇE TEMSİLCİSİ

Mesut ÇELİK
İST. BAŞAKŞEHİR 

ABONE İLÇE TEMSİLCİSİ
Yunus Emre AKINCI

İST. KÜÇÜKÇEKMECE 
ABONE İLÇE TEMSİLCİSİ

İsmail ÇAKAL
KONYA ABONE İL TEMSİLCİSİ

Süleyman BADEMCİ 
MUĞLA ABONE İL TEMSİLCİSİ

Necati YAVUZ
YURTDIŞI ABONE TEMSİLCİSİ  

Uğurhan KURT

HUKUK DANIŞMANI  
Av.Neslihan DURAN KOCAKAYA

Av. Doğukan KOZAN
Av.Faruk EVİRGEN
 Av. Kerim ÖZTÜRK 

Av.Önder KARAÇAM
Av.Rabia Mutlu KARAÇAM

Av. Naile ŞEKER

TERCÜME  / Ayday ÇOROBAYEVA
    SAYFA TASARIMI / Ertan GÜLDİBİ

BASKI 
Klasmat Matbaacılık Ltd. Şti.

İvedik OSB Matbaacılar San. Sit. 
1515. Sok. No: 12 Yenimahalle/ANKARA

Tel : (0312) 395 14 92

DAĞITIM  / AMADE AJANS   
WEB TASARIM / Can BAŞKAN

ADRES  
Kızılırmak Mahallesi 

Muhsin Yazıcıoğlu Caddesi No: 40/6
ÇANKAYA - ANKARA/TÜRKİYE 

Tel: +(90 312) 446 37 34
e-mail:sivilinisiyatifgazetesi@gmail.com

usigazetesi@hotmail.com
www.gazetesivilinisiyatif.com
www.baskentplatformu.com

Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi yaygın 
süreli aylık  bir yayındır.

Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi yayım-
lanan haber, yazı, resim ve fotoğrafların 

FSEK ve Basın Kanunu’ndan kaynaklanan 
her türlü hakları USTSEM TELEVİZYON  
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Evet değerli okurlarım, bizde 
suç işlememek için alçaklara 

alçak dememeye çalışacağız. Bu 
hakaret edilmesi gereken gürühu 
sizlere havale ediyorum. İnanıyo-
rum ki, sizler bunları layık olabile-
cekleri bir yere getirirsiniz.

Gelelim esas konumuza; Yine yeni 
bir Kemal Kılıçdaroğlu klasiği, Ke-
mal Kılıçdaroğu (adı batasıca) Al-
man Focus dergisine “ Türkiye’de 
can ve mal güvenliği yok” dedi. 
Hem de Almanya’da tam da 
“Türkiye’ye gitmeyin” kampanya-
sının yapıldığı bir dönemde.

Bu sözler, Türk turizmine atılan 
bir bombadır. PKK nın attığı 
bombalardan daha tesirli olan bu 
bombanın sahibi Türkiye Büyük 
Millet Meclisinde temsil edilen 
Ana muhallfet partisinin lideridir. 
Bu adam, ülkemizi bir avuç suda 
boğmaya çalışan Avrupanın Haçlı 
şeytanlarının en büyüklerinden 
birisi olan Almanya’ya hizmet ede-
rek ülkemize düşmanlık etmek-
tedir. Buna nasıl hitap edilir? Ne 
ad konulur? Hain demek uygun 
düşermi acaba?

Değerli okurlarım, Ülkemize 
karşı gerek Amerika ve gerekse 
Avrupalı Haçlı şeytanlar düşman-
lıklarını alenen yapmaktadırlar, 
artık gizlemiyorlar. Onlara uşaklık 
eden yerli işbirlikçiler de alenen 
tavır geliştirmektedirler. Can 
Dündar, ükemizin gizli sırlarını 
açıkladığı için ihanetinin bedeli 
olarak, Alman köpekliğine terfi 
ettirilmiştir. Diğer hain, Enis 
Berberoğlu ceza alarak tutuklan-
mıştır. Kılıçdaroğlu da bu ihanetin 
en büyük ortağıdır. Bu ihanetin 
emir ve komutası FETÖ terör ör-
gütüne aittir. Kılıçdaroğlu CHP 
genel Başkanı olmasının bedelini 
ödemektedir. FETÖ nun genel 
başkanıdır. FETÖ ye sahiplenmek 
mecburiyetindedir. Şimdiye kadar 

elinden gelen her şeyi yapmaya 
çalıştı. FETÖ cu gazetecilere sahip 
çıktı. FETÖ cu Akademisyenlere 
sahip çıktı. FETÖ cu katillere sa-
hip çıktı. Türkiye’ yi açık bir ceza 
evi olarak nitelendirdi. “Adalet” 
yürüyüşleri düzenledi. “Adalet” 
çalıştayı yapacağını açıkladı. FETÖ 
cuları cesaretlendirecek her şeyi 
yaptı. 15 Temmuz işgal hareketi-
ni sulandırarak kontrollü darbe 
iddialarında bulundu. Kendisi gibi 
olan yönetimi de Türkiye’yi AB ye 
şikayet ederek ekonomik ambargo 
uygulanmasını istediler. Natonun 
ve Birleşmiş milletlerin Türkiye’ye 
müdahale etmesini bile talep ede-
rek, Emperyalizme uşaklık görev-
lerini eksiksiz yerine getirdiler. Bu 
ihanetçilere alçak demek suçmüş. 
Bizde alçağa alçak dememeye ga-
yer ede ceğiz.

Halkımızdan gerekli dersi mut-
laka alacaklardır. İhanetlerinin 
bedelini de kesinlikle ödeyecek-
lerdir. ABD, bin tır dolusu silahla 
PKK yı kara gücü olarak örgütledi. 
Bu silahlar bize karşı kullanılacak. 
Her taraftan ülkemizi kıskaca al-
maya çalışan ABD büyük bir savaş 
hazırlığı içindedir. Saflar belirleni-
yor. Hainler ABD ağa babalarının 
yanında yer alacaklar. Bu açıkça 
ihanet edenlere olağan üstü hal 
gereğince musamaha edilmeme-
lidir. Hainlerin ihanetlerine dur 
denilmelidir. Bu anlamda Cum-
huriyet savcılarını göreve davet 
ediyorum. Allah ülkemizi ve Lide-
rimizi korusun. 

15 Temmuzun on milyonlarca 
kahramanı bu ülkeyi canları pa-
hasına korumaya hazırdır. Hiç 
bir güç bizi mağlup edemez. İçi-
mizdeki hainlere rağmen mağlup 
olacaklardır. Yaşasın tam bağımsız 
Türkiye. Kahrolsun ABD emper-
yalizmi ve yerli uşakları. Saygıla-
rımla.

Да, дорогие мои читатели, для 
того, чтобы не совершать 

преступления, мы будем ста-
раться не обвинять виновных. Я 
оставляю эту ничтожную свору 
вам.  Я надеюсь, что они получат 
от вас по заслугам. 

Перейдём к основной теме. Снова 
классическая ситуация  с Кемалем 
Кылычдароглу. Кемаль Кылычда-
роглу (да будет проклято его имя) 
дал следующий комментарий 
германскому журналу «Focus»: «В 
Турции не обеспечивается без-
опасность жизни и имущества». 
И это было сказано как раз во 
время кампании в Германии про-
тив Турции.  

Эти слова словно бомба, брошен-
ная в турецкий бизнес. И эта бом-
ба, которая является более разру-
шительной чем бомбы РПК, была 
сброшена в парламент Турции 
лидером главной оппозиционной 
партии. Этот человек наносит 
вред стране, служа интересам Гер-
мании, которая является одним 
из самых больших дьяволов кре-
стоносцев Европы, которые пы-
таются уничтожить Турцию. Как 
это можно назвать? Можно ли это 
назвать предательством? 

Дорогие читатели, что Америка, 
что Европа отныне уже не скры-
вают своего вражеского настроя 
по отношению к нашей стране. 
Их прислужники же внутри стра-
ны тоже меняют своё поведение. 
Джан Дюндар был повышен до 
статуса прихвостня Германии за 
то, что раскрыл тайны страны. 
Другой предатель Эрнис Бербео-
глу был арестован. Кылычдароглу 
же самый главный соучастник 
этого предательства. Во главе 
данного предательства стоит тер-
рористическая организация Фет-
хуллаха Гюлена. Кылычдароглу 
платит за статус лидера Респу-
бликанской народной партии. Он 
вынужден принять террористи-
ческую организацию Фетхуллаха 
Гюлена. До сегодняшнего дня он 
сделал всё, что от него зависело. 
Он заступался за журналистов, 
учёных и убийц – сторонников 

террористической организации 
Фетхуллаха Гюлена. Он назвал 
Турцию открытой тюрьмой. Так-
же он организовал «шествие за 
справедливость» и объявил о 
том, что будет проведен «семинар 
справедливости».  Он сделал всё 
для того, чтобы придать смелости 
сторонникам террористической 
организации Фетхуллаха Гюле-
на. Он заявил, что оккупация 
15 июля была контролируемым 
переворотом. Они пожаловались 
на Турцию в ЕС и пожелали при-
менения изоляции. Они даже по-
требовали вмешательства НАТО 
и ООН в Турцию, исполнив тем 
самым свою прислужническую 
деятельность перед империа-
лизмом. И после этого обвинять 
виновного уже преступление. Мы 
будем стараться не обвинять ви-
новных.

Они обязательно получат по за-
слугам от нашего народа и запла-
тят за своё предательство. США 
снабдили РПК оружием на тысяче 
фур. Это оружие будет приме-
няться против нас. США пыта-
ются загнать страну в капкан со 
всех сторон и готовятся к боль-
шой войне. Стороны проясняют-
ся. Предатели будут на стороне 
покровителя – США.  Согласно 
условиям чрезвычайного положе-
ния это  предательство не должно 
прощаться. Предатели должны 
прекратить свою предательскую 
деятельность. Я призываю госу-
дарственных прокуроров остано-
вить их. Да защитит Аллах нашу 
страну и нашего Лидера. 

Десятки героев 15 июля готовы 
защищать эту страну ценою жиз-
ни. Никакая сила не сразит нас. 
Враги будут побеждены, несмо-
тря на предателей изнутри. Да 
здравствует независимая Турция! 
Пусть пропадёт пропадом импе-
риализм США и его прислужни-
ки. С уважением, 

 

İDRİS ORTAKAYA       

ALÇAĞA ALÇAK DEMEK 
SUÇTUR

ОБВИНЯТЬ ВИНОВНОГО УЖЕ 
ПРЕСТУПЛЕНИЕ 
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CUMHURBAŞKANI ERDOĞAN’DAN
KÖRFEZ ÜLKELERİNE ÖNEMLİ ZİYARET

ВАЖНЫЙ ВИЗИТ ПРЕЗИДЕНТА 
ЭРДОГАНА В СТРАНЫ 
ПЕРС+ИДСКОГО ЗАЛИВА 

“Harem-i Şerif, Tüm İslam Âleminin Onuru ve Namusudur”

«Мечеть Аль-Акса в Иерусалиме – это святыня и 
честь всего мусульманского мира»

“BAŞKENT PLATFORMU 15 TEMMUZ 2017 
SENE-İ DEVRİYESİNDE YİNE MEYDANLARDA’’
Başkent Platformu; “Devletin Sahibi Millettir” “İnsanı Yaşat ki Devlet Yaşasın” 
“15 Temmuz’u Unutmadık, Unutturmayacağız”  Yazılı Türk bayrağı Kampanya 
Başlattı’’

«15 ИЮЛЯ 2017 ГОДА СТОЛИЧНАЯ ПЛАТФОРМА 
СНОВА С НАРОДОМ  НА ГОДОВЩИНЕ ПОПЫТКИ 
ГОСУДАРСТВЕННОГО ПЕРЕВОРОТА»
 «Государство принадлежит народу»,  «Хочешь процветания 
государства - создай условия для людей».

“Bir İnsan Hakları İhlali 
Olarak 15 Temmuz”

«15 ИЮЛЯ КАК 
НАРУШЕНИЕ ПРАВ 
ЧЕЛОВЕКА» 

Ak Parti Genel Başkan Yardımcısı 
Ravza Kavakcı Kan’ın, Bir İnsan 
Hakları İhlali Olarak 15 Temmuz» 
Paneline ilgi büyüktü.

Речь Заместителя Председателя 
Партии справедливости и 
развития Равзы Кавакчы Кана 
на тему «15 июля как нарушение 
прав человека» вызвала большой 
интерес. 

‘’Türkiye Cumhuriyetinin Hükümet 
Politikalarına Baktığımızda 
Adeta Tarihimizle Yeniden 
Kucaklaştığımızı Görürüz’’
ПОЛИТИКА 
ТУРЦИИ СПОСОБСТВУЕТ 
ВОЗОБНОВЛЕНИЮ 
ИСТОРИЧЕСКИХ СВЯЗЕЙ

Yenimahalle Belediye Başkanı Sayın 
Fethi Yaşar’ı, Başkent Platformu 
Başkanı, Kırgızistan-Türkiye Fahri 
Konsolosu Dr.Mustafa Kurt’u 
Makamında Ziyaret Etti. 

Глава муниципалитета 
Йенимахалле Фетхи Яшар 
посетил Председателя 
Столичной платформы, 
Почётного консула Кыргызстана 
в Турции Д-ра Мустафу Курта. 

Almanya’da Mahkemede 
Başörtüsü Yasaklama 
Girişimine Tepki
РЕАКЦИЯ НА ПОПЫТКУ 
ГЕРМАНИИ ЗАПРЕТИТЬ 
ТРАДИЦИОННЫЙ 
МУСУЛЬМАНСКИЙ ЖЕНСКИЙ 
ГОЛОВНОЙ УБОР В СУДЕ

Kurtlar Vadisinin 
Sevilen Sanatçısı 

M.Necati Şaşmazdan
‘Kudüs İçin Ayaktayım, 
Çünkü İnsanım’ Mesajı

Заявление любимого актёра 
из сериала «Долина волков» 

Неджати Шашмаза 
«Я за Иерусалим, потому что 

я  - человек» 

KKTC 
Cumhurbaşkanı 
Akıncı: Rum 
Tarafı Istemiyorsa 
Bekleyecek Halimiz 
Yok.
ПРЕЗИДЕНТ ТРСК 
АКЫНДЖИ: «ЕСЛИ 
ГРЕЧЕСКАЯ СТОРОНА 
НЕ ХОЧЕТ, ТО МЫ НЕ 
БУДЕМ ЖДАТЬ». 

ABD’den PKK/PYD’ye
Askeri Sevkiyat
США ПРОДОЛЖАЮТ 
ПОСТАВЛЯТЬ ВООРУЖЕНИЕ 
ДЛЯ РПК/ ПАРТИИ 
«ДЕМОКРАТИЧЕСКИЙ СОЮЗ»

Namibya’dan Türk İş 
Adamlarına Çağrı
ПРИЗЫВ НАМИБИИ 
К ТУРЕЦКИМ 
БИЗНЕСМЕНАМ 
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şüphesiz iletişimdir.  Öyle ki iletişim, bir 
“Toplum Mühendisliği” olarak, insanlar 
ve ülkeler arasında toplumsal kitle ileti-
şim aracı haline gelmiştir. 

İletişim toplumların adeta bel kemiği 
olmasına rağmen maalesef ülkemizdeki 
sivil toplum kuruluşları basında medya-
da yeteri kadar yer alamamaları dolaysı 
ile faydalı projelerini anlatamamasını 
büyük bir kayıp olarak görmekteyiz.  

Gönüllülük esasına göre hizmet veren 
sivil toplum kuruluşları devletten yeteri 
derecede destek alamıyorlar diyemeyiz. 
Fakat sivil toplum kuruluşları bu so-
runu zaman zaman bazı güzel yürekli 
insanlar vasıtası ile aşabiliyorlar diyebi-

АНКАРА (Гражданская инициатива) – В 
первую очередь мы хотели бы поде-

литься с нашими дорогими читателями 
историей становления и развития нашей 
газеты.

Столичная платформа была создана в 2007  
году как гражданская инициатива и  взяла 
за основу один из принципов Османской 
империи - «Хочешь процветания государ-
ства – создай условия для людей».   

Наша газета собирает проблемы людей и 
сообществ посредством работы с  НПО, 
после чего направляет их в соответствую-
щие уполномоченные органы и делится с 
обществом, предлагая пути решения, раз-
работанные сообща.

Можно сказать, что газета объединяет все 
НПО и является инструментом, посредст-
вом которого они могут разъяснить и об-
суждать свою работу и проекты по соци-
альной ответственности, делиться своим 
мнением и самовыражаться.

Работа газеты акцентирована на человека 
и выполнение миссии под лозунгом «Хо-
чешь процветания государства – создай ус-
ловия для людей». Совместно  с более чем 
1200 НПО газета продвигает свои принци-
пы за рубежом и внутри Турции, работая 
во благо страны и народа.

Международная газета «Гражданская ини-
циатива», выходит в двух форматах: на 
английском и турецком языках, на русском 
и турецком языках. 

1200 ’ü aşkın sivil toplum kuruluş 
temsilcisi ile gönül birliği içinde devlet-
millet menfaatine yurt içinde ve yurt 
dışında lobi faaliyetlerini yürütmekte-
dir…

Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi,  
İngilizce-Türkçe yayın hayatına baş-
lamış şuan Rusça-Türkçe olarak yayın 
hayatına devam etmektedir.

Ayrıca, Türkiye üzerinden Kendi Stan-
dartlarında kendine özgü yayın anlayışı 
ile Rusça-Türkçe yayın yapan tek gazete 
olma özelliğine sahiptir diyebiliriz..

Kamuoyu taktir edecektir ki; Hızlı geli-
şen ve değişen dünyamızda bireyin ve 
toplumların nasıl bir etkileşim içinde 
olduğu hepimizce malum. İletişim bi-
reysel anlamda insanları ayrı ayrı etki 
alanına aldığı gibi, evrensel manada da 
ülkeler arasında sosyal, siyasal ve eko-
nomik yeni etkileşimler ortaya çıkar-
maktadır. 

Küresel ve farklı kültür entegrasyonu 
içinde en önemli etkin araçlardan biride 

ANKARA (Sivil İnisiyatif / Zeliha 
Sorkunlu)- Öncelikle siz değerli 

okurlarımızla gazetemizin çıkış nokta-
sından, şuan ki bulunduğu başarı basa-
maklarını sizlerle paylaşmak istiyoruz.. 
Başkent platformu,  2007 yılında Os-
manlı İmparatorluğunun vakıf anlayışı-
nı örnek alarak,  “İnsanı Yaşat ki,  Dev-
let Yaşasın” anlayışına hizmet etmek 
için kurulmuş sivil bir inisiyatiftir.  

Gazetemiz, insanların ve toplumların 
sorunlarını, sivil toplum üzerinden tes-
pit edip, tespit edilen sorunları, ortak 
akıl üzerinden çözüm önerileri ile birlik-
te yetkili kurum kuruluş ve kamuoyu ile 
tarafsız paylaşmaktadır..

Gazetemiz, tüm sivil toplum kuruluşla-
rının adeta bir üst çatısı gibi, STK’ların 
çalışmalarını ve sosyal sorumluluk pro-
jelerini anlattıkları, tartıştıkları,  fikirle-
rini paylaştıkları, kendilerini ifade ede-
bildikleri bir iletişim aracı diyebiliriz.. 

Gazetemizin merkezinde insan var ve 
misyonumuz olan, ”İnsanı Yaşat ki, 
Devlet Yaşasın” anlayışını kabul etmiş, 

Gazetemiz Türkiye de İl ve İlçelerde 
Temsilcileri Vasıtası İle Yaygın Hale 
Getiriliyor..
Başkent platformu Himayesinde Yayın Yapan, Uluslararası Sivil İnisiyatif 
Gazetesi,  dış ülkelerden sonra şimdi de Türkiye de il ve ilçelerde temsilcileri 
vasıtası ile yaygın hale getiriliyor..

Благодаря представителям газета 
распространяется в различных 
провинциях и районах Турции
Международная газета «Гражданская инициатива», которая была создана 
на основе Столичной платформы, теперь распространяется не только 
за границей, но и в различных провинциях и районах Турции благодаря 
представителям.

liriz. İşte bu güzel yürekli insanlardan 
biride Hasan Çalışkan…

 İstanbul Avrupa yakası il abone temsil-
cisi olarak iş adamı Hasan Çalışkan, bu 
ulvi görevi alarak ilçeleri en kısa zaman-
da oluşturacağını ve yaygın hale dö-
nüştüreceğini beyan etti. Sivil İnisiyatif 
Ailesi olarak, hayırlı olsun diyoruz.

Bizler Uluslararası Sivil İnisiyatif Ga-
zetesi olarak,  yetkililere önerimiz sivil 
toplum kuruluşlarına yeteri derecede 
gazete ve televizyonlarda yer vermeleri-
ni bu vesile neticesinde insanların daha 
çok bilgi sahibi olduğu gibi topluma da 
faydalı olacağı inancı içindeyiz..  
KAYNAK: SİVİL İNİSİYATİF

Газета является единственным изданием в 
Турции, выходящим в русско – турецком 
формате.

Как известно, в современном динамичном 
мире человек и общество находятся в тес-
ном взаимодействии. Если на примере от-
дельных личностей коммуникация влияет 
на каждого по-отдельности, то в глобаль-
ном масштабе она способствует социаль-
ному, политическому и экономическому 
взаимодействию между странами. 

Несомненно, коммуникация важна в гло-
бальной и межкультурной интеграции. 
Коммуникация является «строителем об-
щества» и обеспечивает связь между людь-
ми и странами. 

К сожалению, в турецких СМИ работа 
НПО не освещается должным образом, 
поэтому они не могут донести и разъяс-
нить свои полезные проекты, что является 
большим упущением.   

Международная газета «Гражданская ини-
циатива» хотела бы донести до уполномо-
ченных лиц и органов свою рекомендацию  
относительно того, что работа НПО долж-
на больше освещаться в медиа – простран-
стве; и это, несомненно, будет способство-
вать большей информированности людей 
и принесёт свои плоды. 
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belirtti.

ABD›nin yanı sıra, Lübnan›daki katılımcılar 
DAEŞ›i yüzde 97, İspanya’da yüzde 88, İtalya’da 
yüzde 85, Almanya’da yüzde 77, Endonezya’da 
yüzde 74, İngiltere’de yüzde 70, Hollanda’da yüz-
de 67, İsrail’de yüzde 63 ve Rusya’da da yüzde 58 
ile en büyük tehdit olarak algıladıklarını söyledi.

İspanya’daki katılımcılar ulusal güvenliğe 
karşı en büyük tehditin yüzde 89 ile iklim de-
ğişikliği olduğu yönünde görüş bildirdi. İklim 
değişikliğini ulusal güvenliğe karşı ilk tehdit 
olarak gösteren katılımcıların oranı Fransa’da 
yüzde 88, Şili’de yüzde 86, Kenya’da yüzde 76, 
Kolombiya›da yüzde 74, Meksika›da yüzde 
72, Brezilya›da yüzde 67, İsveç›te yüzde 64 ve 
Kanada›da yüzde 60 oldu.

TÜRKİYE’DE ABD ETKİSİ, MACARİSTAN’DA 
MÜLTECİ SORUNU
Türkiye’de araştırmaya katılanlar ulusal güvenlik 
açısından en büyük tehditi “Amerikan etkisi ve 
gücü” olarak gördüklerini ifade ederken, bu görü-
şe katılanların oranının 2013’teki yüzde 44 iken 
yüzde 72’ye yükseldiği de dikkati çekti.

Araştırmanın yapıldığı 38 ülkede, mültecileri en 
büyük tehdit şeklinde gören tek ülke ise Maca-
ristan oldu. Japonya’daki katılımcılar ise ulusal 
güvenliklerine karşı en büyük tehditin diğer 
ülkelerden gelebilecek siber saldırılar olduğu 
yönünde görüş bildirdi.

Araştırmanın genel sonuçlarında katılımcılar 
küresel ekonominin durumunun da ülke ekono-
misine ve güvenliğine karşı bir tehdit oluştur-
duğu yönünde de görüş belirtirken, Yunanistan 
küresel ekonominin durumunu en büyük tehdit 
olarak gören ülkeler arasında yüzde 88 ile başı 
çekti. Venezuella ise bu sınıflandırmada yüzde 56 
ile Yunanistan’ı izledi. KAYNAK: AA

Помимо США, ИГИЛ представляет наи-
большую опасность в следующих странах: 
Ливан  -  97%, Испания  - 88%, Италия – 85%, 
Германия – 77%, Индонезия – 74%, Великоб-
ритания  - 70%, Нидерланды -  67%, Израиль 
– 63% и Россия  - 58%.  

В Испании наибольшую опасность для на-
циональной безопасности представляет 
изменение климата с соотношением в  89%.  
Изменение климата находится на аналогич-
ной позиции в  следующих странах: Франция 
– 88%, Чили – 86%, Кения – 76%, Колумбия – 
74%, Мексика – 72%, Бразилия – 67%, Швей-
цария – 64% и Канада – 60%. 

ВЛИЯНИЕ США В ТУРЦИИ И ПРОБЛЕ-
МЫ С БЕЖЕНЦАМИ В ВЕНГРИИ 

Для респондентов из Турции  на первом ме-
сте среди опасностей стоит «влияние США». 
Если в 2013 году этот  показатель составлял 
44%, то сейчас он повысился до 72%. 

Среди 38 стран только в Венгрии «проблемы 
с беженцами» стоят на первом месте. Для 
респондентов из Японии  на первом месте 
среди опасностей стоят кибератаки.

Если согласно общим результатам исследова-
ния «состояние глобальной экономики» уг-
рожает нац. безопасности и экономике стра-
ны, то в Греции этот вариант стоит на первом 
месте с показателем в 88%. После Греции идёт 
Венесуэла с показателем в  56%.  

ИСТОЧНИК: AA

Washington’daki Pew Araştırma Merkezinin 
16 Şubat - 8 Mayıs 2017’de 38 ülkedeki 

41 bin 953 kişiye yönelttiği 8 seçenek arasından 
ulusal güvenliklerine karşı algıladıkları en büyük 
tehditi sıralamaları esasına dayanan araştırması, 
dünyada bölgesel anlamda ilginç sonuçlar ortaya 
koydu.

Araştırmanın gerçekleştirildiği 38 ülkeden Ame-
rika Birleşik Devletleri ile çoğunlukla Avrupa, 
Ortadoğu ve Asya bölgesinde bulunan 18 ülke-
deki katılımcılar, DAEŞ›i en büyük tehlike olarak 
gördükleri yönünde görüş bildirdi.

Diğer taraftan Latin Amerika ve Afrika bölgesi 
başta olmak üzere 13 ülkedeki katılımcılar ise en 
büyük tehditi iklim değişikliği olarak algıladıkla-
rını kaydetti.

“İKLİM DEĞİŞİKLİĞİ İKİNCİ BÜYÜK TEH-
DİT UNSURU”
Araştırmada böylece ulusal güvenlik açısından en 
büyük tehdit DAEŞ olarak öne çıkarken, “iklim 
değişikliği ikinci büyük tehdit unsuru” şeklinde 
değerlendirildi.

Ayrıca diğer ülkelerden gelebilecek siber saldı-
rılar ve küresel ekonominin durumu sırasıyla 
üçüncü ve dördüncü sırada yer alırken, mülteci 
sorunu beşinci, ABD’nin etkisi altıncı, Rusya’nın 
etkisi ve gücü yedinci, Çin’in etkisi ise sekizinci 
büyük tehdit olarak sıralandı.

Araştırmada, Amerika’daki katılımcılara 
Amerika’nın etkisi, Rusya’daki katılımcılara 
Rusya’nın etkisi ve Türkiye’deki katılımcılara da 
DAEŞ seçenekleri sorulmadı.

İKLİM DEĞİŞİKLİĞİ İSPANYA’DA İLK SIRADA
Araştırmanın sonuçlarına ülke bazında bakıl-
dığında, ABD›deki katılımcılar en büyük tehdit 
olarak yüzde 74 ile ilk sırada DAEŞ›i, ikinci olarak 
diğer ülkelerden gelebilecek siber saldırıları ve 
üçüncü olarak da iklim değişikliğini gördüğünü 

Исследовательский центр «Pew» в Вашин-
гтоне провёл исследования с 16.02.2017 

по 08.05 2017 в  38 странах среди 41 953 чело-
век. Респонденты должны были выбрать из 8 
представленных вариантов опасности, угро-
жающих национальной безопасности. Были 
получены интересные результаты, исходя из 
регионов. Респонденты из 18  стран, боль-
шинство из которых располагается в США, 
Европе, Среднем Востоке и Азии,  видят 
самую большую опасность в ИГИЛ. Респон-
денты же из других 13 стран, большинство из 
которых располагается в Латинской Америке 
и Африке, видят самую большую опасность в 
изменении климата.

ИЗМЕНЕНИЕ КЛИМАТА НА ВТОРОМ МЕ-
СТЕ ПО ОПАСНОСТИ

Если с точки зрения национальной без-
опасности самую большую опасность пред-
ставляет ИГИЛ, то после этого на втором 
месте стоит изменение климата.  

На 3 месте стоят кибератаки, на 4 – состоя-
ние глобальной экономики, на 5  - проблемы 
с беженцами, на 6  - влияние США, на 7 – 
сила и влияние России, на 8  - влияние Китая. 

У респондентов из США не спрашивался 
вариант «влияние США», из России – «сила и 
влияние России», из Турции – «ИГИЛ». 

ИЗМЕНЕНИЕ КЛИМАТА НА ПЕРВОМ МЕ-
СТЕ В ИСПАНИИ

Для респондентов из США  с соотношением 
в 74% на первом месте среди опасностей сто-
ит ИГИЛ, на втором – кибератаки из других 
стран и на третьем – изменение климата.  

DAEŞ’ten Sonra En Büyük Tehdit 
‘İklim Değişikliği’
Washington’daki Pew Araştırma Merkezi tarafından 38 ülkede yaklaşık 
yapılan araştırmada, ulusal güvenlik açısından en büyük tehdit DAEŞ 
olarak görülürken, ikinci sırada iklim değişikliği yer aldı.

ВТОРАЯ ПО ЗНАЧИМОСТИ ОПАСНОСТЬ 
ПОСЛЕ ИГИЛ – ЭТО ИЗМЕНЕНИЕ КЛИМАТА 
Согласно данным исследования исследовательского центра «Pew» в 
Вашингтоне, проведенного в 38 странах, если с точки зрения национальной 
безопасности самую большую опасность представляет ИГИЛ, то после этого 
на втором месте стоит изменение климата.  

 В своём интервью газете «Эр  Раи», которое Харири дал во время своего офи-
циального визита в  Кувейт, он отметил, что  дело касательно ячейки Абдали, от-
носящейся к  Хезболле, лишь портит прозрачные отношения между  Кувейтом и 
Ливаном.  

Он сообщил, что осуждает любую попытку очернить Кувейт и добавил: «Все де-
тали дела о ячейке Абдали изучаются уполномоченными представителями пра-
воохранительных и судебных органов. Нормальный человек не должен отвечать 
предательством на доброе отношение Кувейта. Этот же в первую очередь больше 
ненавидит Ливан, чем Кувей. Отношения между странами Персидского залива и 
другими братскими странами являются частью национальной безопасности. Учас-
тие кого-либо из ливанцев в событиях в Кувейте наносят удар по национальной 
безопасности нашей страны, потому что это может повлиять на наших граждан с 
точки зрения экономики и социальной жизни.  Мы никому не позволим нарушить 
безопасность и стабильность в Кувейте. Прежде всего мы будем стараться выяс-
нить всю правду, а потом предпримем меры, чтобы такое больше не повторялось 
в будущем. Будут обсуждаться основные вопросы касательно Сирии, проблем с 
беженцами, борьбы с экстремизмом и внутренних дел арабского консенсуса». 

Премьер-министр Ливана Харири прибыл в  Кувейт вчера вечером вместе со своей 
делегацией. 

МВД Кувейта сообщило о том, что 13.08.2015 в районе Абдали во время облавы на 
один из домов было конфисковано множество оружия, взрывчатых веществ и бое-
припасов.  Оружие хранилось в глубокой яме, залитой бетоном. 

В июле в рамках дела, известного в обществе, как «о ячейке Абдали», стало извест-
но, что Хезболла шпионит для «ячейки Абдали» в целях организации атак против 
правительства Кувейта.  

МВД  Кувейт призвало руководство Ливана предпринять меры для того, чтобы 
остановить действия Хезболлы, которые угрожают безопасности и стабильности в 
стране. 

Источник: AA

Премьер-министр Ливана Харири: «Мы 
готовы сотрудничать с Кувейтом»

Lübnan Başbakanı Saad Hariri, “Abdali Hücresi” davasının çözümü için ülke-
sinin Kuveyt’le iş birliğine hazır olduğunu belirtti.

Hariri, Kuveyt›teki resmi ziyareti çerçevesinde er-Ra›yi gazetesine verdiği de-
meçte, Hizbullah›ın Abdali Hücresi davasıyla ilişkisine işaret ederek, Kuveyt ile 
Lübnan arasındaki ilişkinin berraklığını bulandıran bir mesele olduğunu bildirdi.

Kuveyt aleyhindeki herhangi bir eylemi kınadıklarını vurgulayan Hariri, «Abdali 
Hücresi›ne ilişkin tüm ayrıntıları, yetkili güvenlik ve yargı birimleriyle inceleme 
aşamasındayız. Abdali Hücresi davasının çözümü için Kuveyt’le iş birliğine hazı-
rız.” dedi.

Hariri, normal birinin, Kuveyt›in iyiliğine ihanetle karşılık vermemesi gerektiği-
ni belirterek, bu kişinin Kuveyt›ten önce Lübnan›dan nefret ettiğine değindi.

Körfez ülkeleri ile diğer kardeş ülkeler arasındaki ilişkilerinin ülkesinin ulusal 
güvenliğinin bir parçası olduğuna dikkati çeken Hariri, «Lübnanlı biri ya da bir 
tarafın Kuveyt›teki bir olaya karışması, ülkemizin ulusal güvenlik anlayışına bir 
darbedir. Çünkü bu vatandaşlarımızı sosyal ve ekonomi açısından etkileyebilir.» 
ifadesini kullandı.

«Kuveyt›in güvenlik ve istikrarını bozmaya katkı sağlayacak bir varlığın oluştu-
rulması kapsamında hiç kimseye izin vermeyeceğiz. Önce gerçeklerin tüm ayrın-
tılarıyla ortaya çıkması için çaba sarf edeceğiz sonra da bunun gelecekte yaşan-
maması için gerekli tedbirleri alacağız.» diyen Hariri, Suriye, mülteciler sorunu, 
aşırılıkla mücadele veya iç işlerine müdahale karşısında Arap konsensüsü gibi 
etrafında toplanılan ve ve karşılıklı görüş alış verişinde bulunulan temel mesele-
leri görüşeceklerine işaret etti.

Lübnan Başbakanı Hariri, dün akşam saatlerinde beraberindeki heyetle Kuveyt›e 
ulaşmıştı.

Kuveyt İçişleri Bakanlığı, 13 Ağustos 2015›te Abdali bölgesinde bir eve düzen-
lenen operasyonda çok sayıda silah, patlayıcı ve mühimmat ele geçirildiğini 
belirtmiş, silahların, üzerine beton dökülmüş derin bir çukura saklandığını açık-
lamıştı.

Kamuoyunda «Abdali Hücresi” olarak bilinen dava kapsamında geçen temmuz 
ayında, “Hizbullah’ın, Kuveyt devletine karşı ülkede saldırılar düzenlenmesi için 
‘Abdali Hücresi’ adına casusluk işlerine karıştığının” belgelendiği açıklanmıştı.

Kuveyt İçişleri Bakanlığı da Lübnan yönetimine, Hizbullah›ın ülkesinin güvenlik 
ve istikrarını tehdit eden uygulamalarını durdurmak için önlemler alması çağrı-
sında bulunmuştu. Kaynak: AA

Lübnan Başbakanı Hariri: Kuveyt ile iş 
birliğine hazırız
Lübnan Başbakanı Saad Hariri, “Abdali Hücresi davasının 
çözümü için Kuveyt ile iş birliğine hazırız.” dedi.

Премьер-министр Ливана Саад Харири: «Мы готовы 
сотрудничать с Кувейтом для разрешения дела касательно 
ячейки Абдали». 
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“Son olaylardan sonra polis korumasın-
da Aksa’ya baskın düzenleyen Yahudi 
yerleşimci sayısı arttı. Mescid-i Aksa’yı 
fanatik Yahudi ve İsrail güçlerinin ihlal-
lerinden koruyabilmek için sürekli çaba 
ve gayret sarf etmemiz gerekiyor.”

Neler Yaşanmıştı? 
İsrail polisi, 14 Temmuz Cuma günü 
Mescid-i Aksa’da silahlı saldırıda bulun-
duğunu iddia ettiği 3 Filistinliyi öldür-
müştü. Olayda yaralanan 2 İsrail polisi-
nin ise kaldırıldıkları hastanede öldüğü 
açıklanmıştı.

Olayın ardından Mescid-i Aksa’yı iba-
dete kapatan İsrail güçleri, Harem-i 
Şerif ’in iki kapısını 16 Temmuz Pazar 

Шафат в Иерусалиме Ала Абу Асаб 
отметил, что после последних собы-
тий в мечеть Аль – Акса стало прихо-
дить ещё больше людей.  

Защита мечети Аль – Акса требует 
постоянных усилий  
По словам жительницы Иерусалима 
Абир Заид, ситуация у мечети Аль – 
Акса стала такой же, как и была до 14 
июля, но  израильская полиция про-
должает применять свои незаконные 
меры под предлогом «обеспечения 
безопасности». Она добавила: «После 
последних событий среди полицей-
ских возросло количество иудейских 
поселенцев, которые нападали на  
мечеть Аль – Акса. Для того, чтобы 
защитить мечеть Аль – Акса от ев-
рейских фанатиков и сил Израиля, 
необходимо постоянно прилагать 
усилия».  

Что произошло? 
14 июля в пятницу израильская по-
лиция убила у мечети Аль – Акса 3 
палестинцев, обвинив их в воору-
женном нападении. Были ранены 2 
израильских полицейских, которые 
затем скончались в больнице.  После 
этого израильские силы закрыли ме-
четь Аль – Акса. Мечеть была откры-
та лишь 16 июля, но на входах были 
установлены детекторы для досмотра.  
Начиная с этого дня, палестинцы вы-
ступали против и совершали намаз у 

günü açmış, ancak kapılara elektronik 
metal arama dedektörleri yerleştirmişti.

Dedektörlerin yerleştirildiği günden 
itibaren Aksa’ya bu şekilde girmeyi red-
dederek namazları kapıda kılan Filistin-
liler sık sık İsrail polisinin sert müdaha-
lelerine maruz kaldı.

İsrail Güvenlik Kabinesi’nin aldığı karar 
üzerine Mescid-i Aksa›nın kapılarındaki 
dedektörler 25 Temmuz›da kaldırıldı.

Müslümanlar, Kudüs alimlerinin çağrısı 
üzerine 27 Temmuz Perşembe günü 
ikindi namazı için Harem-i Şerif›e geldi. 
Başlangıçta Mescid-i Aksa›nın bazı ka-
pılarını açmayan İsrail polisi, Filistinli-
lerin yoğun tepkisi üzerine tüm kapıları 
açtı ve on binlerce kişi Harem-i Şerif›e 
girdi.

Müslümanlar, ertesi gün cuma namazı-
nı Mescid-i Aksa›da kılmayı planlarken, 
İsrail polisi bu kez bir günlüğüne 50 
yaşın altındaki erkeklerin Aksa›ya giri-
şine yasak koydu.

İsrail’in 50 yaş sınırı getirmesinin ar-
dından binlerce Filistinli Müslüman, 
cuma namazını Harem-i Şerif ’in çevre-
sindeki Eski Şehir bölgesine çıkan cadde 
ve sokaklarda eda etti.. KAYNAK: AA

входа в  мечеть Аль – Акса. Они части 
подвергались жесткому отношению 
израильской полиции. Согласно ре-
шению Кабинета безопасности Изра-
иля, детекторы были демонтированы  
25 июля. Мусульмане прибыли в  ме-
четь Аль – Акса для совершения на-
маза по призыву иерусалимских уле-
мов в четверг.  Сначала израильская 
полиция не открывала все двери, но 
ввиду бурной реакции палестинцев 
все-таки открыла все двери и десятки 
тысяч человек вошли в  мечеть Аль – 
Акса. На следующий день мусульмане 
планировали совершить пятничную 
молитву в  мечети, но на этот раз  
израильская полиция  запретила вхо-
дить мужчинам моложе 50 лет.  Вслед 
за этим тысячи палестинцев стали 
совершать намаз на улицах Старого 
города около  мечети.  ИСТОЧНИК: 
AA

adı altındaki uygulamalarını sürdürme-
ye devam ediyor.» dedi.

Direniş Geri Adım Attırdı 
İşgal altındaki Batı Şeria’da yer alan 
Beytüllahim şehri yakınlarındaki Zatara 
köyünde yaşayan, İsrail makamlarından 
izin alarak Kudüs’e gelebilen Ali Bacali 
ise olayların durulmasının ardından 
Aksa›da ilk kez cuma namazı kılma şan-
sı bulabildiğini belirtti.

Filistinli Bacali, Kudüs halkının dire-
nişinin İsrail›e geri adım attırarak du-
rumun normale dönmesini sağladığını 
vurguladı.

Kudüs›ün Şafat Mahallesi›nde ikamet 
eden Ala Ebu Asab da son olayların 
ardından Mescid-i Aksa›ya daha fazla 
sayıda insanın gelmeye başladığına dik-
kati çekti.

“Aksa’yı Korumak İçin Sürekli Gay-
ret Gerekiyor” 
Harem-i Şerif ’teki durumun 14 Tem-
muz öncesine döndüğünü ancak İsrail 
polisinin cemaate karşı “güvenlik ön-
lemleri” adı altındaki ihlallerinin gözle 
görülür bir şekilde arttığını vurgulayan 
Kudüslü kadın Abir Zayid de şunları 
söyledi:

хаммед Абдуллатиф сообщил: «Слава 
Аллаху, что ситуация у мечети Аль 
– Акса нормализовалась. Но вместе 
с этим, израильская полиция про-
должает свои действия, прикрываясь 
обеспечением безопасности у входа в 
мечеть». 

Противостояние вынудило сделать 
шаг назад  
Али Баджали, который смог прибыть 
в Иерусалим, получив разрешение у 
израильских властей, из села Затара 
около города Вифлеем на западном 
берегу реки Иордан, отметил, что 
очень рад тому, что ему удалось впер-
вые совершить намаз в мечети Аль 
– Акса.  Также он подчеркнул, что 
палестинцы своим противостоянием 
смогли вынудить Израиль сделать 
шаг назад. Проживающий в квартале 

İsrail’in hukuksuz uygulamaların-
dan geri adım atmasının ardın-

dan Mescid-i Aksa›daki durum «norma-
le» döndü.

Direnişleriyle İsrail’e geri adım attırarak 
kapılardaki dedektör ve kameraların 
kaldırılmasını sağlayan on binlerce 
Filistinli Müslüman Mescid-i Aksa’da 
cuma namazını sorunsuz bir şekilde 
kıldı.

Olayların başladığı tarih olan 14 Tem-
muz öncesinde olduğu gibi Mescid-i 
Aksa’nın tüm kapılarının açık olduğu 
ve giriş çıkışlara herhangi bir kısıtlama 
getirilmediği görüldü.

Namazın ardından AA muhabirine ko-
nuşan Filistinliler, Harem-i Şerif›teki 
durumun normale dönmesinden mem-
nuniyet duyduklarını ancak İsrail›in 
ihlalleri karşısında da dikkatli olunması 
gerektiğini belirtiyor.

Mescid-i Aksa›nın da içerisinde bulun-
duğu etrafı surlarla çevrili Kudüs›ün 
Eski Şehir bölgesinde ikamet eden 
Muhammed Abdullatif, «Elhamdulillah 
Aksa›daki durum normale döndü. Bu-
nunla birlikte İsrail polisi Aksa›nın ka-
pılarında beklemeye ve güvenlik önlemi 

Ситуация у мечети Аль – Акса 
нормализовалась после того, как 

правительство Израиля отменило 
свои незаконные меры. 

Десятки тысяч палестинских мусуль-
ман без проблем совершили пятнич-
ный намаз в мечети Аль – Акса после 
того, как добились демонтажа мета-
лодетекторов и камер наблюдения, 
борясь с Израилем. У всех дверей и 
входов нет каких-либо препятствий, 
как это было до начала событий  14 
июля. После намаза палестинцы со-
общили агентству «Анадолу» о том, 
что очень довольны стабилизацией 
ситуации вокруг мечети, но всё же 
стоит быть внимательными к нару-
шениям Израиля. Проживающий 
в Старом городе в Иерусалиме, где 
находится мечеть Аль – Акса, Му-

MESCİD-İ AKSA’DAKİ DURUM 
“NORMALE” DÖNDÜ

СИТУАЦИЯ У МЕЧЕТИ АЛЬ – АКСА 
НОРМАЛИЗОВАЛАСЬ 
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ANKARA (Sivil İnisiyatif/ M. Akif 
ORUÇ)- Hızla gelişmekte olan 

teknoloji ile beraber internet kullanımı-
nın hemen her alanda hızlı bir şekilde 
yaygınlaşması; bilgisayarların ve bilgi 
sistemlerinin, hayatın vazgeçilmez bir 
parçası olmasına neden olmuştur.  Bu 
durum; Siber uzay, siber tehdit, siber 
istihbarat, siber terörizm ve siber gü-
venlik gibi kavramların ortaya çıkması-
na neden olmuştur.

Tüm dünyaya ve uzaya yayılmış du-
rumda bulunan bilişim sistemlerinin 
ve internet ağlarının oluşturduğu Siber 
uzay; Kamu kurumlarında, özel sektör-
de, enerji, su kaynakları, sağlık, ulaşım, 
haberleşme ve iletişim, adalet, finansal 
hizmetler ve askeri sistemler gibi kritik 
alt yapılarda yaygınlaşarak, sayısız ko-
laylık sağlamakla beraber bir çok risk ve 
tehdidi de beraberinde getirmektedir. 

Siber Tehditlerin Ürkütücü Yıkımı,

İlk zamanlar basit bir e-posta hesabı 
çalmak gibi görülen siber tehditler, 
yukarıda bahsi geçen kritik sistemleri 
tamamen çökertebilecek, kamu düze-
nini bozabilecek, ulusal güvenliği ihlal 
edebilecek boyutlara ulaşmıştır. Küresel 
çapta, kuralları ve sınırları bulunmayan 
siber saldırılar, olağanüstü boyutlarda 
maddi zararın yanı sıra can kayıplarına 
dahi sebep olabilmektedir. Geçtiğimiz 
mayıs ayında bütün dünyada etkisi gö-
rülen wannacry adlı fidye virüsü saldırı-
sının toplam zararının 121 milyar dolar 
olduğu tahmin edilmektedir. Sadece 
birkaç günlük kısa bir sürede oluşan bu 
zarar, görünmez bir savaş olan, siber 
savaşın, ürkütücü yıkımını gözler önü-
ne sermektedir.

Yapılan araştırmalar, internete bağ-
lanan korunmasız bir bilgisayar sis-
teminin 17 dakika içinde hackerlar 
tarafından ele geçirildiğini ortaya koy-
maktadır. Oldukça kritik ve bir o kadar 
da hassas olan bilişim sistemlerinin 
güvenliğinin sağlanması son derece 
önemlidir. Son yıllarda bütün dünyada 
siber güvenliğe yapılan yatırımlar arta-
rak devam etmektedir. 2020 yılında si-
ber güvenlik harcamalarının 100 milyar 
dolara ulaşacağı tahmin edilmektedir. 
Başta Amerika, Avrupa, Rusya ve Çin 
olmak üzere birçok devlet siber ordular 
kurarak, kara, deniz, hava ve uzay kuv-
vetlerinin yanı sıra siber savaş alanında 
da üstünlük kurma çabasındadırlar. 

Türkiye’de Siber Güvenliğin Duru-
mu,

Sayın Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
ERDOĞAN’ın siber güvenliğin tek çatı 
altında toplanması ve siber güvenlik 
alanında milli ve yerli çözümlerin geliş-
tirilmesi talimatı son derece önemli ve 
isabetli olmuştur. Bununla beraber baş-
ta Başbakan ve Ulaştırma Bakanı olmak 
üzere hükümet yetkililerin konuya olan 
hassasiyetleri ve yaptıkları açıklamalar 
umut vericidir. 2010 yılında Avrupa 
Konseyi Siber Suçlar Sözleşmesinin im-
zalanması, Ulusal Siber Olaylara Müda-

hale Merkezinin (USOM), Kurumsal ve 
Sektörel Siber Olaylara Müdahale Ekip-
lerinin (SOME) kurulması siber güven-
likle ilgili atılan önemli adımlardandır. 
Ancak, devletler arası münasebetlerde 
oluşan gerginliklerde siber saldırıların 
aleyhimize baskı unsuru olarak kullanıl-
ması, dahili ve harici terör unsurlarının 
siber saldırılarla ülkemizi hedef alması, 
ulusal siber güvenliğimize çok daha faz-
la önem vermemizi gerektirmektedir. 

Güvenliğimiz için ödediğimiz para-
larla yeni tehditler mi satın alıyoruz?

Siber güvenliğin iki temel bileşeni insan 
ve teknolojidir. Başarılı siber saldırıla-
rın büyük bir çoğunluğu insan hatasın-
dan kaynaklanmaktadır. İnsan kaynaklı 
zafiyetler; yeterli sayıda teknik personel 
istihdam edilememesi, mevcut per-
sonelin gerekli bilgi ve beceriye sahip 
olmaması ve son kullanıcıların bilinç-
sizliğinden kaynaklanır. İşin teknoloji 
tarafına bakıldığında ise ülkemiz siber 
güvenlik piyasasında aktif olan bir çok 
yabancı yazılım ve donanım üreticileri-
nin, ürünlerinde arka kapılar bıraktıkla-
rı bilinen bir gerçektir. Dolayısıyla siber 
güvenliğimiz için ödediğimiz paralarla 
yeni siber tehditleri satın almak gibi 
ironik bir durumla karşı karşıya kal-
maktayız. Bu nedenle siber güvenlik alt 
yapımızı, yabancı ürünlere ve bilinçsiz 
yada art niyetli kullanıcıların inisiyati-
fine bırakmamamız gerekmektedir. Bu-
nun yerine Türkiye ulusal siber güvenli-
ğini tek merkezden yönetebilecek, siber 
istihbarat sistemleri ile desteklenen, 
tamamen yerli ve milli yazılım ve dona-
nımlar tercih edilmelidir. Bu sistemler 
tek merkezden yönetilebilen ve bütün 
kurumların anlık zafiyet haritasını çı-
karıp, bu zafiyetlerin kapatılmasını sağ-
layacak şekilde tasarlanmalıdır. Ayrıca 
yeterli sayıda ve gerekli bilgi ve beceriye 
sahip siber güvenlik uzmanı yetiştire-
bilmek için gerekli adımların ivedilikle 
atılması gerekmektedir. Bununla bera-
ber tüm kamu kurumları personelinin, 
özel sektör çalışanlarının, genç-yaşlı 
tüm bilgisayar, telefon vb. son kullanıcı-
larının, kısacası tüm vatandaşlarımızın, 
siber güvenlik farkındalıklarını artıra-
cak politikalar benimsenmelidir. 

Her türlü tehlikede göğsünü vatanına 
siper eden milletimiz, siber savaş safla-
rında da kahramanca yerini alacaktır. 

АНКАРА (Гражданская инициати-
ва) – Быстроразвивающиеся тех-

нологии и быстрое распространение 
интернета практически во всех сферах 
способствовало тому, что компьюте-
ры и информационные системы ста-
ли неотъемлемой частью жизни. Это 
стало послужило причиной тому, что 
появились такие новые понятия, как: 
киберпространство, киберопасность, 
киберразведка, кибертерроризм и ки-
бербезопасность. 

Киберпространство состоит из инфор-
мационных систем и интернет – сетей, 
распространившихся по всему миру и 
космосу. Оно облегчило жизнь, распро-
странившись в таких стратегически  - 
важных инфраструктурных сферах, как: 
гос.учреждения, частный сектор, энерге-
тика, водные ресурсы, здравоохранение 
транспорт, коммуникации, юриспру-
денция, финансовые услуги и военные 
системы. Однако, одновременно  с этим, 
оно создало много рисков и опасностей. 

Уничтожающая сила киберопасности 

Вначале киберопасность представлялась 
только как простейшая кража элек-
тронной почты, но сейчас она достигла 
такого размаха, что может уничтожить 
вышеперечисленные системы, нарушить 
общественный порядок и угрожать на-
циональной безопасности. В глобальном 
масштабе кибератаки, которые не под-
чиняются правилам и не имеют границ, 
могут стать причиной материального 
ущерба в чрезвычайных размерах и 
даже смертей. В мае по всему миру про-
шелся вирус «wannacry». Предполагает-
ся, что общий ущерб от него составляет 
121 млрд долларов.  Этот урон, нанесен-
ный всего за несколько дней, показал 
уничтожающую силу киберопасности и 
невидимой кибервойны. 

Исследования показывают, что подклю-
ченный к интернету незащищенный 
компьютер может быть взломан хакера-
ми за 17 минут. Обеспечение безопасно-
сти информационных систем, которые 
имеют стратегическое значение и очень 
чувствительны, очень важно. По всему 
миру продолжают увеличиваться ин-
вестиции в кибербезопасность. В 2020 
году предполагается, что затраты на 
кибербезопасность увеличатся до 100 
млрд долларов. Многие страны, и в пер-
вую очередь Америка, Европа, Россия и 

Китай собираются создать киберармии 
и побеждать в войнах не только на суше, 
море, воздухе и в космосе, но и в кибер-
пространстве.   

Ситуация с кибербезопасностью в Тур-
ции 

Президент Реджеп Тайип Эрдоган очень 
кстати дал указания для объединения 
мер по кибербезопасности и улучшению 
решений в стране для её обеспечения. 
Помимо этого, вселяют надежды и 
чуткий подход и слова в первую оче-
редь премьер – министра, министра 
транспорта и других государственных 
деятелей. Подписание в 2010 году Со-
глашения ЕС «О киберпреступлениях», 
создание Национального центра по 
борьбе с киберпреступлениями (USOM) 
и Групп по борьбе с киберпреступления-
ми в секторах (SOME)  - всё это важные 
шаги для обеспечения кибербезопасно-
сти.  Следует придать ещё больше значе-
ния национальной кибербезопасности, 
потому что при конфликтах между стра-
нами кибератаки используются против 
нас как оружие давления, а террористы 
изнутри и извне нападают на страну, 
используя кибератаки. 

Мы покупаем новые угрозы за деньги, 
которые тратим на безопасность? 

Две основные составляющие кибербез-
опасности  - это человек и технологии. 
Большинство успешных кибератак про-
изошло по причине ошибки человека. 
Эти ошибки зависят от нехватки тех.
персонала, недостаточной квалифи-
цированности персонала и неосмы-
сленного подхода пользователей. Если 
смотреть на технологическую сторону 
вопроса, то известно, что многие ино-
странные производители оборудования 
и программного обеспечения на отече-
ственном рынке оставляют для себя по-
тайные пути. Поэтому мы сталкиваемся 
с такой ироничной ситуацией: мы поку-
паем новые угрозы за деньги, которые 
тратим на безопасность. В связи с этим 
не стоит оставлять инфраструктуру ки-
бербезопасности иностранным устрой-
ствам и бездумным или недобропоря-
дочным пользователям. Вместо этого 
Турция должна выбирать отечественное 
ПО и устройства, безопасность кото-
рых может быть управляема из единого 
национального центра и может быть 
поддержана системами киберразведки. 
Эти системы должны быть сконструи-
рованы так, чтобы управление велось из 
единого центра, а в случае обнаружения 
ошибки, она могла бы быть тут же ис-
правлена благодаря карте всех учрежде-
ний. Также следует срочно предпринять 
меры для подготовки квалифицирован-
ных специалистов. Все граждане – от 
мала до велика – которые являются 
пользователями устройств, должны 
усвоить, что такое кибербезопасность. 
Следует разработать специальную по-
литику для этого. Наш народ, который 
защищал родину от любой опасности, 
займёт достойное место и на полях ки-
берсражений.

MODERN ÇAĞIN GÖRÜNMEZ SAVAŞ 
MEYDANI SİBER UZAYDA SİBER GÜVENLİK 
CEPHESİNİN ÖNEMİ
“Her Türlü Tehlikede Göğsünü Vatanına Siper Eden Milletimiz, 
Siber Savaş Saflarında Da Kahramanca Yerini Alacaktır.”   

ЗНАЧИМОСТЬ КИБЕРБЕЗОПАСНОСТИ В 
КИБЕРПРОСТРАНСТВЕ – НЕВИДИМОМ 
ПОЛЕ БИТВЫ СОВРЕМЕННОСТИ 
«Наш народ, который защищал родину от любой опасности, 
займёт достойное место и на полях киберсражений».  
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medeniyete sahip olduğunu görürüz.. 
Başkent platformu olarak bizler, 10 yıl 
önce çıktığı bu kutlu yolda, türk dün-
yasının ve milletimizin milli hafızaya 
dönmesi gerektiğini her vesile ile söyle-
miştik.

Ayrıca kan ve gözyaşının dinmediği bir 
dünya ikliminde dünyadaki yöneticile-
rin “İnsanı Yaşatki, Devlet Yaşasın” an-
layışına sahip olmaları gerektiğini hep 
söyledik ve savunduk. 

Binlerce yıllık tarihimizin son impara-
torluk halkası olan Osmanlının yönetim 
anlayışına baktığımızda, ecdadımızın 
merkeze insanı koyduğunu görürüz. 
Manevi ruh ve anlayışla “İnsanı Yaşatki, 
Devlet Yaşasın” çerçevesinde 624 sene 
dünyaya adaletle hükmettiğini hiç bir 
din, dil, renk, ırk ayrımı yapmadan at 
üstünde adalet dağıttığını da biliriz.. 

‘’Bizler Irkçı Değiliz Aksine; Bizler 
Türk Dünyası Olarak, Yüz Yıllarca 
Geçmişini Unutmayan Ve Hep Be-
raber Dünyayı Aydınlatacak Yedi 
Devlet Bir Milletiz Sözü ile Adalet 
Istiyoruz.” 

Geçmiş yıllarda olduğu gibi bu günde 
Anadolu da bizler, Türk Dünyası ile bir-
likte sosyal, ekonomik, kültürel birlik-
teliğimizle insanlığın onur ve haysiye-
tinin yeniden meşalesini yakarak, tüm 
dünyayı aydınlatmak istiyoruz. 

Bu sebeple Başkent platformu ailesi 
olarak diyoruz ki, Mutlu bireylerden, 
Mutlu aileler… Mutlu ailelerden, Mutlu 
toplumlar… Mutlu toplumlardan, Mut-
lu bir dünya oluşur dedi.

Daha sonra Kırgızistan- Türkiye fahri 
konsolosu Dr. Mustafa Kurt, dernek 
başkanı Kazım Metin’e Kırgızistanın 
milli kıyafeti olan çapan ve kalpağı  giy-
direrek ziyaret son buldu. KAYNAK: 
SİVİL İNİSİYATİF

alış veriş yapmak ve faydalı olmak isti-
yoruz Dedi..

Kurt, “Kırgız Halkı Bizlerin ve Türk 
Dünyasının Öz Gardaşlarıdır.”

Kırgızistan- Türkiye Fahri Konsolosu ve 
Başkent Platformu Genel Başkanı Dr. 
Mustafa Kurt ziyaretten duyduğu mem-
nuniyeti dile getirerek şöyle dedi;

Kırgizstan genç bir cumhuriyettir, fa-
kat çok eski bir tarihi vardır. Kırgız 
halkı bizlerin ve Türk dünyasının öz 
gardaşlarıdır. Tarihimiz, dilimiz, dini-
miz, kültürümüz birdir. Başta yeraltı 
zenginlikleri ‘’altın olmak üzere’’ geniş 
coğrafyası ile yer üstü iklim ve bereketli 
toprakları beraberinde yüzü gülen, yü-
regi güzel insanları ile bizleri bekliyor. 
Unutmayalım ki, ayrıca Kırgızistan böl-
genin parlayan bir yıldızıdır.

Neden Başkent Platformu Neden 
İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın

Özellikle altını çizmek isterim; dev-
letler ve milletler arasında bugün her 
ne kadar başta teknoloji, beraberinde 
ekonomi ön plana çıksa da, yakın gele-
cekte sivil toplum kuruluşlarının etkisi 
siyasetçilere ve toplumlara yön vererek 
dünyayı şekillendirecektir diye düşünü-
yorum. 

Örnek olarak Yakın tarihimize baktığı-
mızda ABD ve Avrupa’da, Sivil toplum 
kuruluşlarının ‘’niyetlerine göre tabi’’ 
lobi faaliyetlerine baktığımızda etkileri-
ni açıkça görebiliriz. 

Bizlerde bu niyet ile Başkent platformu 
olarak, 10 yıl önce insan odaklı ulusal 
ve uluslararası hizmet etme maksadı ile 
kurulmuş bir platformuz. 

Platformumuz felsefesini anadolu top-
raklarından almıştır. Misyonumuzun 
özeti olan  ‘’İnsanı yaşat ki devlet yaşa-
sın’’ anlayışı ile din, dil, mezhep, renk 
ayrımı yapmadan, dünyanın çeşitli yer-
lerinde barış kardeşlik adına misyonu-
muz çerçevesinde hizmet eden, mutlu 
bir dünyanın var olması için çaba sarf 
eden bir sivil inisiyatifiz. 

“İnsan odaklı hizmet üreten ve hiz-
metlerinin karşılığında dünyalık 
hiçbir şey istemeyen insanlar kıy-
metlidir.” 

Milletler tarihine baktığımızda, Türk 
dünyasının ve Türk milletinin tarihi, 
altın harflerle yazılmış, köklü ve asil bir 

ğımız orada bulunan delme takma 
yapılmış caminin ve okulun yeniden 
tadilatını yapmak oldu. Bu esnada soh-
betler de bulunduk. Buradaki insanların 
çoğunluğu Müslüman olsa da İslami 
bilincin çok düşük olduğunu söyleye-
bilirim. Misyonerler burada çok sayıda 
Hristiyan okulları, kiliseler yapmışlar 
ve İnsanlar mecburiyetten bu okullara 
gitmekte durumundalar. Derslerin ta-
mamında başarılı olan öğrenciler İncil 
dersinde başarılı değilse sınıfta kalıyor 
düşünebiliyor musunuz.  Bilinçli bir 
Müslüman dahi olsanız burada Müs-
lüman okul çok az sayıda olduğu için 
mecburiyetten Hristiyan okullarına 
çocuklarını göndermek zorunda ka-
lıyorlar. Bizlerin buradaki Müslüman 
kardeşlerimize sahip çıkması gerekiyor. 
Hem yoksullukla mücadele ediyorlar 
hem de dinlerine sahip çıkmakla müca-
dele veriyorlar çok acı. Aynı Somali de 
olduğu gibi burada da tahtaları defter 
ve bitkilerden oluşturdukları boyalarla 
Kuran-ı Kerim öğrenmeye çalışıyorlar. 
Daha sonra kapanmış su kuyusunun 
tadilatını gerçekleştirdik. Burada temiz 
su bulmakta çok güç, genellikle yapılan 
yardımlarla su kuyuları açılıyor, su ihti-
yaçlarını bu sularla karşılamaya çalışı-
yorlar.   
 
Kurban bayramı yaklaşmakta, Sierra 
Leone Dostluk ve Dayanışma Derneği 
olarak bayrama yakın Sierra Leone’ye 
gideceğiz. Hayırseverlerden vekâleten 
aldığımız kurbanları burada keserek 
tüm ihtiyaç sahiplerine vereceğiz. Aynı 
zamanda dezenfekte kutuları, çocuklara 
oyuncaklar, yiyecek, giyecek, ayakkabı 
ve Kuran-ı Kerim götüreceğiz, bunların 
hazırlıkları içerisindeyiz inşallah. 

Sayın konsolosum sizleri yakinen takip 
ediyoruz, Başkent Platformunun insan 
odaklı faaliyetleri beni ve arkadaşlarımı 
çok etkilediği için bu gün buradayız. 
Bizler ecdadımızın bırakmış olduğu 
bayrağı, ülkemizde ve yurt dışında 
dalgalandırmak istiyoruz. Bu çerçeve-
de Türk cumhuriyetlerinde bizlere yol 
göstermenizi, özellikle ata yurdumuz 
Kırgızistan’da bizlere öncülük etmenizi 
ve benzer çalışmaları burada da yapmak 
istiyoruz. Eğer bu konuda bizlere yol 
gösterirseniz, bizlerde Kırgız halkına 
ulaşıp tarihi bağ ve kardeşlikten ötürü 
ticari beraberinde  kültürel alanlarda da 

ANKARA (Sivil İnisiyatif / Zeliha Sor-

kunlu)- İş Adamı ve Sierra Leone 
Dostluk ve Dayanışma Derneği Başkanı 
Kazım Metin, Kırgızistan- Türkiye Fah-
ri Konsolosu ve aynı zamanda Başkent 
Platformu Genel Başkanı Dr. Mustafa 
Kurt’u makamında ziyaret ederek isti-
şarelerde bulundular.

Sierra Leone Dostluk ve Dayanışma 
Derneği Başkanı Kazım Metin; Önce-
likle siz değerli genel başkanıma sayın 
konsolosumuza yurt dışındaki çalışma-
larım hakkında bilgi vermek beraberin-
de taleplerimizi iletmek isterim. 

Kazım Metin konuşmasında; Batı 
Afrika’nın iç savaş ve ebola yorgunu 
ülkesi Sierra Leone bir Afrika ülkesi-
dir. Bu ülkede yaklaşık 6 milyon insan 
yaşamakta ve bu insanların çoğunlu-
ğunu Müslüman halk oluşturmaktadır. 
Müslüman bir ülke olarak kabul edilen 
Sierra Leone’de Hıristiyanlar azınlık 
konumundadırlar. Müslüman ve Hıris-
tiyan toplumların dostça yaşadığı bir 
ülke olan Sierra Leone en büyük tehdit-
leri genellikle dış kaynaklı almış. Yani 
ülkede yer altı kaynaklarının verimliliği 
nedeniyle birçok batılı devletler tara-
fından sömürülmüş, kullanılmış hatta 
bu nedenle de ülkede iç savaş çıkmış bu 
uğurda 50.000 kişi hayatını kaybetmiş. 
Ülke bu kayıptan sonra kendini topar-
lamaya çalışırken ebola virüsü ile karşı 
karşıya gelmiş ve bu virüs nedeniyle 
de birçok kayıplar vermiştir. Bu ülke 
dünyanın en fakir ülkesi, ülkede elekt-
rik ve su yok maalesef. Birçok yer altı 
kaynakları olmasına rağmen bunları 
kullanarak kendilerini geliştirememişler 
aksine batılı ülkeler tarafından daha 
çok gerilemesi için ellerinden gelen her 
şeyi yapmışlar. 

Biz bu ülkeye gittiğimizde ilk yaptı-

Sierra Leone Dostluk ve Dayanışma 
Derneği Başkanı Kazım Metin’den, 
Kırgızistan- Türkiye Fahri Konsolosu 
Dr. Mustafa Kurt’a Ziyaret
“METİN; Başkent 
Platformunun insan 
odaklı faaliyetleri beni ve 
arkadaşlarımı çok etkilediği 
için bu gün buradayız. Bizler 
ecdadımızın bırakmış olduğu 
bayrağı, ülkemizde ve yurt 
dışında dalgalandırmak 
istiyoruz.”
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дарства – создай условия для людей»?

Несмотря на значение технологий и 
экономики в отношениях между госу-
дарствами и народами, в ближайшем 
будущем именно НПО будут опре-
делять направление, что скажется на 
политиках и социумах. Совсем недавно 
можно было наблюдать влияние НПО 
в США и Европе, если смотреть на их 
лоббирование, исходя из намерений. 
Наша платформа была создана 10 лет 
назад, ставя во главу угла человека и 
служение на международной арене. 
Наша философия уходят корнями в 
Анатолию. Вот уже на протяжении 10 
лет мы говорим: «Хочешь процвета-
ния государства – создай условия для 
людей», не разделяя людей по религии, 
языку, течению и цвету кожи.  Мы 
осуществляем свою миссию в разных 
уголках мира по имя братства, мирного 
неба и счастливого мира. 

Люди, которые работают во благо че-
ловечества и не требуют ничего вза-
мен, очень ценны. 

История тюрков занимает особое ме-
сто в мировой истории народов и име-
ет глубокие корни. Вот уже 10 лет мы 
как  НПО говорим о том, что необходи-
мо обратиться к генетической памяти и 
следовать принципу «Хочешь процве-
тания государства - создай условия для 
людей». В Османской империи человек 
стоял на первом месте. Наши предки 
српаведливо правили на протяжении 
624 лет, следуя принципу «Хочешь про-
цветания государства - создай условия 
для людей» и не разделяя людей по ре-
лигии, языку, течению и цвету кожи.

Мы не росисты, а напротив – те, кто 
хочет справедливости, единства и не 
забывает свою историю. 

Так же как и раньше, сегодня мы хотим 
возродить вместе со всем тюркским 
миром социальное, экономическое и 
культурное единство, а также челове-
ческое достоинство, и распространить 
это по всему миру. Мы верим в то, 
что счастливые люди будут создавать 
счастливые семьи, из счастливых семей  
будет строиться счастливые общества, 
а из счастливого общества – счастли-
вые государства. Счастливые государ-
ства же образуют счастливый мир».   

Далее Мустафа Курт преподнёс Казыму 
Метину кыргызский нациоальный го-
ловной убор – калпак и чапан. 

Представьте себе, что, несмотря на 
высокую успеваемость по всем предме-
там, ученик не проходит в следующий 
класс, если он не сдал предмет по зна-
нию Библии. Мусульмане вынуждены 
отправлять своих детей в христианские 
школы, потому что нет мусульманских. 
Мы должны заступиться за своих бра-
тьев – мусульман в этой стране. Они 
ведут борьбу и с бедностью, и за свою 
веру. Так же, как и в Сомали, здесь 
пытаются учить строки из Корана на 
дощечках с надписями из растительной 
краски. После этого мы отремонтиро-
вали закрытый колодец. Найти здесь 
чистую воду трудно. Колодцы откры-
ваются обычно при помощи других. 
Люди пытаются обеспечить потреб-
ность в воде благодаря этому. При-
ближается Курбан-байрам. Общество 
дружбы и солидарности Сьерра Леоне 
отправится в  Сьерра Леоне ближе к 
этому дню. Мы принесём в жертву и 
раздадим туши баранов нуждаюшимся 
от имени меценатов. Также мы отве-
зем дезинфекционные ящики, детские 
игрушки, еду, одежду, обувь и Коран. 
Сейчас ведутся подготовительные 
работы. Гуманитарная деятельность 
Столичной платформы очень сильно 
повлияла на меня и моих друзей, и 
поэтому мы здесь. Мы хотим разве-
вать флаг, оставленный нам нашими 
предками, в стране и за её пределами. 
В связи с этим хотели бы попросить 
вас, чтобы вы указывали нам дорогу 
в тюркских странах, особенно в Кыр-
гызстане, так как мы хотим осуществ-
лять аналогичную деятельность и там. 
Если вы укажете нам путь, что мы бы 
хотели развивать исторические связи и 
братские отношения с кыргызским на-
родом и обмениваться опытом в сфере 
торговли и культуры». 

Почётный посол Кыргызстана в Тур-
ции Д-р Мустафа Курт: «Кыргызы 
являются братьями для нас и всего 
тюркского мира»

Почётный посол Кыргызстана в 
Турции и Председатель Столичной 
платформы Д-р Мустафа Курт побла-
годарил за визит и сказал: «Кыргыз-
стан  - это молодое государство, но оно 
имеет древнюю историю. Кыргызы 
являются братьями для нас и всего 
тюркского мира. Мы имеем единую 
историю, язык, религию и культуру. 
В этой стране есть много полезных 
ископаемых, в первую очередь золо-
та, богатая почва и прекрасные люди. 
Не стоит забывать, что Кыргызстан 
является звездой региона. 

Почему Столичная платформа и поче-
му лозунг «Хочешь процветания госу-

АНКАРА (Гражданская инициати-
ва) – Предприниматель и Пред-

седатель Общества дружбы и соли-
дарности Сьерра Леоне Казым Метин 
посетил Почётного посла Кыргызстана 
в Турции и Председателя Столичной 
платформы Д-ра Мустафу Курта.

Председатель Общества дружбы и со-
лидарности Сьерра Леоне Казым Ме-
тин отметил: «В первую очередь я бы 
хотел проинформировать вас о нашей 
деятельности за рубежом и донести 
свои требования. Сьерра Леоне нахо-
дится на западе Африки и переживает 
трудности в связи с гражданской вой-
ной и вирусом «Эбола». В этой стра-
не проживает около 6 млн. человек, 
большинство из которых мусульмане. 
Христиане являются меньшинством. 
Мусульмане и христиане живут в 
мире между собой. Самая большая 
опасность исходит извне. Эта страна 
была колонизирована и использована 
западными странами по причине по-
лезных ископаемых. По этой причине 
даже разгорелась гражданская война, 
и 50.000 потеряли жизни. Как только 
страна начала восстанавливаться после 
этого, она столкнулась с вирусом Эбо-
ла, из-за чего понесла большие потери. 
Эта страна является самой бедной в 
мире. Нет электричества и воды. Не-
смотря на богатые запасы полезных 
ископаемых, они не смогли использо-
вать их для своего развития. Западные 
страны сделали всё для того, чтобы 
страна не развивалась.

Во время первого визита туда мы 
в первую очередь отремонтирова-
ли мечеть и школу. В это время мы 
проводили беседы. Несмотря на то, 
что большинство людей является му-
сульманами, они очень мало знают об 
исламе. Миссионеры построили здесь 
много христианских школ и церквей, 
и люди были вынуждены ходить туда. 

Председатель Общества дружбы и 
солидарности Сьерра Леоне Казым Метин 
посетил Почётного посла Кыргызстана в 
Турции Д-ра Мустафу Курта
МЕТИН: «Гуманитарная деятельность Столичной плат-
формы очень сильно повлияла на меня и моих друзей, и по-
этому мы здесь. Мы хотим развевать флаг, оставленный 
нам нашими предками, в стране и за её пределами». 
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ret ortaya koymalı, yine bunlara uygun nesiller 
yetiştirmeliyiz” şeklinde konuştu.

“CAMİLERİMİZİN İÇİNDE BİR HAYAT VE 
RUH OLMALI”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Okullarımızı dört 
duvar, bir tahta, bir öğretmenden ibaret kurum-
lar olarak görmeyeceğimiz gibi, camilerimizi 
de yine aynı şekilde, dört duvar, bir mihrap, bir 
imamdan ibaret mekânlar olarak bırakamayız. 
İçini doldurmamız lazım. Okullarımızı da cami-
lerimizi de toplum hayatımızın yaşayan birer 
parçası haline dönüştürmeden hedeflerimize 
ulaşamayız. Camilerimizin içinde bir hayat, 
bir ruh olmalı. Sadece beş vakit namaz, ondan 
sonra kapıyı kapa, çekil git. Böyle cami olamaz. 
Bizim hayatımızda böyle bir cami yok. Ama ne 
yazık ki camilerimize bu anlayışı yerleştireme-
dik. Yeni dönem bana göre beş vakit ibadette 
ve ibadetin dışında camilerimiz sürekli hareket 
halinde olmalı” diye konuştu.

Atılacak adımlarla Türkiye’nin yeni bir sıçra-
ma dönemine gireceğine inandığını kaydeden 
Cumhurbaşkanı Erdoğan: “Coğrafyamızdaki bin 
yıllık varlığımızı, gücünü imanımızdan, inan-
cımızdan alan mücadeleci yapımıza borçluyuz” 
dedi. Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Bunun için 
milletimizi kimi zaman etnik, kimi zaman mez-
hebi, kimi zaman ideolojik fitnelerle bölmeye, 
parçalamaya, kendi içinde çatıştırmaya çalışıyor-
lar. İşte şu anda Suriye’yi görüyorsunuz, Irak’ı 
görüyorsunuz. Ama unutmayın, benzer şeyleri 
bizde de yapmaya çalışıyorlar, inşallah biz bun-
lar fırsat vermeyeceğiz, onun için çalışıyoruz. 
Kimi zaman kısmi neticeler alınmış olsa da nihai 
noktada milletimiz bu oyunu deşifre etmeyi hep 
başarmıştır. İşte PKK hangi amaçla sahaya sü-
rülmüşse, FETÖ de aynı gaye için kullanılmıştır. 
DEAŞ denilen örgüt üzerinden gerçekleştirilen 
İslam düşmanlığı ve dökülen Müslüman kanı 
başka hiçbir şekilde yapılamazdı. İşte Gabar’da, 
Cudi’de, Tendürek Dağları’nda, Bestler Dere-
lerde şu anda acaba bizim güvenlik güçlerimiz 
neyin mücadelesini veriyor? Sizlerin huzurunu, 
refahını oralarda tesis etmenin mücadelesini 
veriyor” dedi.

 “BU CAN BU TENDE OLDUKÇA BU MÜCA-
DELEYİ SÜRDÜRECEĞİM”

PKK, YPG ve PYD ile de mücadelenin sürdüğü-
nün belirten Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Bu can 
bu tende oldukça bu mücadeleyi Allah’ın izniyle 
hep beraber sürdüreceğiz. İnşallah bir yandan 
bu örgütlerin kökünü kurutacak tedbirleri ha-
yata geçirirken, diğer yandan da aynı örgütlerin 
istismar araçlarını da ellerinden almamız şart 
ve bunu da alacağız. PKK’nın bir kiralık katiller 
güruhu, DEAŞ’ın aynı şekilde karanlık bir ope-
rasyon aracı, FETÖ’nün bir mankurtlar sürüsü 
olduğu gerçeğini tüm dünyaya inşallah kabul 
ettirmeliyiz ve ettireceğiz. Bunu yapacak olan da 
eğitim kurumlarımızdır. İnşallah aynı zamanda 
Diyanet Teşkilatımızdır” diye konuştu.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, yaz kampının düzen-
lenmesinde emeği olanları da tebrik etti. Gele-
cek yılki buluşmanın daha dar kapsamlı yapılıp, 
gençlerin sorularını da yanıtlamayı istediğini 
dile getiren Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Herhalde 
zor soru sormazsınız, bu şekilde alışverişimizi 
daha iyi yapmış oluruz” dedi.

“Önümüzdeki yıl Allah ömür verirse tekrar 
sizlerle bir arada olmak üzere sizleri Allah’a 
emanet ediyorum” diyen Cumhurbaşkanı Er-
doğan, şunları kaydetti: “Sizlere biz Hakkâri’de 
Selahattin-i Eyyubi Havalimanı’nı inşa ederek 
farklı bir yol açalım istedik. Şırnak’ta Cizre’de 
Şerafettin Elçi Havalimanı’nı açarak, yol açalım 
istedik. Mardin’de aynı şekilde havalimanını en 
modern şekilde inşa ettik. Oralarda havalimanı 
yoktu. Niye? Çünkü bizden önce gelenler bunu 
sizlere layık görmediler ama biz dedik ki; ‘Batı’da 
ne varsa Doğu’da, Güneydoğu’da da o olacak.’ 
Ne dedik? ‘Hava yolu halkın yoludur, dolayısıyla 
bunu oralarda kurmamız lazım.’ dedik ve kur-
duk. İnşallah daha güzel şeyleri de yapacağız 
ama sizlerle önümüzdeki yıl yapacağımız yaz 
kampında bir arada olmak üzere sizleri Allah’a 
emanet ediyorum.” KAYNAK: Cumhurbaşkan-
lığı

Kürt olduğunu söyledi. “Yozgat milletvekili diye 
Türk sanmayın Kürt’tür Kürt. Başbakan Yardım-
cımız, Gaziantep Milletvekili köken itibarıyla 
Batmanlı Mehmet Şimşek Kürt’tür. Bizim böyle 
bir derdimiz yok” diyen Cumhurbaşkanı Erdo-
ğan, konuşmasına şöyle devam etti: “Ayşe Türk-
menoğlu, o da Kürt’tür. Soyadının Türkmenoğlu 
olduğuna bakmayın. Aynı şekilde şu anda Mehdi 
Bey, benim Genel Başkan Yardımcım. Daha önce 
Gıda, Tarım ve Hayvancılık Bakanlığı yaptı, şim-
di İstanbul Milletvekili, Kürt’tür. Bizim böyle 
bir derdimiz yok. Rabbim bizi kabileler halinde 
yarattı ama birbirimizle iyi tanışalım, anlaşalım 
diye yarattı. Üstünlük neyle? Ne Türklükle ne 
Kürtlükle ne Lazlıkla ne Çerkezlikle ne Roman-
lıkla ne şununla ne bununla... Üstünlük itikat 
ile... Kim Allah’a daha yakınsa en üstün olan 
odur. Mesele o, diğeri boş.”

 “CAMİDEN, MESCİTTEN TERÖR VE TERÖ-
RİST ÇIKMAZ”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, kısa süre önce terör 
örgütü tarafından öldürülen öğretmenler Şenay 
Aybüke Yalçın ve Necmettin Yılmaz’ı anarak, 
Allah’tan rahmet diledi.

Din görevlilerine yönelik saldırıların da hiç 
kesilmediğinin altını çizen Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, “Örgütün amacının, bölgedeki çocuk-
larımızı hem okuldan hem camiden kopartarak 
kendi sapkın ideolojilerinin kulu, kölesi, robotu 
yapmak olduğu açıktır. Niye? Çünkü biliyorlar 
ki camiden, mescitten, o minberlerden, o mih-
raptan, o vaaz kürsüsünden terör ve terörist 
çıkmaz” ifadelerini kullandı.

“ZİHİNLERİ BİLGİYLE, GÖNÜLLERİ İMAN-
LA DOLU NESİLLER, BİRİLERİNİN KORKU-
LU RÜYASI OLDU”

Zihinleri, gönülleri imanla dolu nesiller yetişme-
sinin birilerinin hep korkulu rüyası olduğunun 
altını çizen Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Ülke-
mizde zihinleri bilgiyle gönülleri imanla dolu 
nesiller yetişmesi, birilerinin hep korkulu rüyası 
olmuştur. Bir dönem zirveye çıkan imam hatip 
okulu alerjisinin gerisindeki sebep de budur. 
Ona da tahammül edemediler. Niye? Çünkü 
imam hatipte farklı bir nesil gelir endişesini 
taşıdılar. Sırf bunun için eğitim sistemimiz defa-
larca altüst edilmiştir. Bunu söylerken diğer düz, 
Anadolu, fen, bunları asla bir kenara koymak, 
böyle bir düşüncemiz yok, oraların mezunlarına 
da bizim şiddetle ihtiyacımız var. Onların üze-
rinde de özel çalışmalarımız var. Kaliteyi oralar-
da da arayacağız. FETÖ, işte bu zaafı kullanarak 
ülkemizde kök salmış ve milletimizin başına 
bela olmuştur. Diyanet İşleri Başkanlığımızın 
aslında bu konuda ciddi eksiklikleri olduğunu 
da söylemek isterim. Diyanet İşleri Başkanlığı 
bu konuda çok ama çok geç kalmıştır. Defalarca 
bu ikazları meydanlarda yaptık, özel görüşme-
lerimizde yaptık, özellikle Güneydoğu, Doğu, 
buralardaki çalışmalarda geç kaldık. Biz melle 
müessesesini niye kurduk? Bunun için kurduk” 
dedi.

Millî Eğitim Bakanlığı’nın görevi en iyi, doğru, 
ileri, pozitif eğitimi vermekse Diyanet İşleri 
Başkanlığı’nın görevinin de İslam’ı en doğru, 
güzel ve sağlıklı şekilde topluma ve çocuklara 
öğretmek olduğunu sözlerine ekleyen Cumhur-
başkanı Erdoğan, “Görüldüğü gibi boş bırakılan 
her alanı birileri gelip dolduruyor, onun için 
alanların boş bırakılmasına tahammülümüz 
yok. Devlet ve millet olarak el ele vererek okul-
larımız ve camilerimiz başta olmak üzere hiçbir 
yerde, hiçbir alanda boşluk bırakmamak mecbu-
riyetindeyiz. Bizim büyük hedeflerimiz, büyük 
hayallerimiz var, öyleyse bunlara uygun bir gay-

inanmak çok önemi. Çünkü o ölmeyeceğine 
inanmıştı ve öyle yürümüştü. Öyle yürüdükleri 
için de Rabbimin onları Peygamberlere en yakın 
makamda, şehadet makamında ağırladığına 
biz inanıyoruz. Bu yolda yürüyeceğiz. O gece 
2 bin 193 gazi verdik. Birçoğu kolunu, ayağını 
kaybetti. Birçoğunun şu anda mermi çekirdek-
leri vücudunun değişik yerlerinde ama şerefle 
onu taşıyorlar. Şimdi bizim böyle bir ecdadımız 
var. Bunlar bir yıl içerisinde yaşadığımız bir 
olayın inşallah mensupları ve sizler de onların 
şahitlerisiniz. 18 Mart 1915’i yaşamadınız, 
okuyorsunuz ama 15 Temmuz’u yaşadık. Do-
layısıyla bu bizim için çok daha anlamlı. Sizler 
anneler olarak, diğer gençlerimiz babalar olarak 
evlatlarımızı inşallah bu şuurla yetiştireceğinize 
inanıyorum. Siz yeni bir neslin inşasında, ih-
yasında mimarlar, mühendisler olacaksınız. Bu 
bakımdan atılacak bu adımlar çok önemli, bu 
yaz kampı bu noktada çok önemli. Rabbim yar, 
yardımcınız olsun, Rabbim feyzinizi artırsın.”

“TARİHİNİ, KÜLTÜRÜNÜ VE MEDENİYETİ-
Nİ BİLEN BİR NESİL GELİYOR”

Çeşitli platformlarda kimilerinin yeni nesil 
konusunda ümitsizliğini dile getirdiğini 
gördüğünü kaydeden Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
kendisinin ise tam tersine yeni nesilden ümitli 
olduğunu vurguladı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan, onlar gibi ümitsizliği-
nin bulunmadığını belirterek, “Allah›ın rahme-
tinden ümidimizi kesmeyeceğiz. Tarihini, kültü-
rünü ve medeniyetini bilen; kendini her alanda 
en iyi şekilde yetiştiren bir neslin geldiğine ina-
nıyorum, bu nesli karşımda görüyorum. İnşallah 
sizler ülkemizi ve milletimizi bugün bulunduğu 
yerden çok daha ilerilere taşıyacaksınız. Bunun 
için Türkiye›nin 2053 ve 2071 vizyonlarını biz 
sizlere emanet ettik. Biz göremeyeceğiz ama siz 
inşallah o günleri görecek ve yaşayacaksınız. Biz 
nasıl ecdadımıza mahcup olmamak için gece-
gündüz çalışıyorsak, sizlerin de aynı anlayışla 
çok daha fazla gayret göstereceğinizden en ufak 
bir şüphe duymuyorum. Geçtiğimiz 14 yılda 
eğitimden sağlığa, teknolojiden ulaştırmaya 
kadar her alanda yaptığımız yatırımlar hep size 
daha iyi bir gelecek bırakmak içindir. Şu manza-
ra hamdolsun emeklerimizin boşa gitmediğini 
gösteriyor” dedi.

 “KİM ALLAH’A DAHA YAKINSA ÜSTÜN 
OLAN ODUR”

O yıllarda ekonomik durumunun otelde kalma-
ya imkân vermediğini ifade eden Cumhurbaşka-
nı Erdoğan, “O zaman bizim öyle otelde kalacak 
ne imkânımız, paramız böyle bir şey yoktu. 
Dolayısıyla giderdik, onlar orada hemen yer 
yatağını sererler, biz de o yer yatağında onların 
misafiri olur, onlarla beraber hazırladıkları o 
bütün kendi neyi var, neyi yok açarlar, ekmeğini, 
peynirini, çayını vesairesini koyar, kahvaltımızı 
yapar ondan sonra tekrar bölgedeki çalışmalara 
giderdik. Fakat gel gör ki devran değişti. Şimdi 
onların sokaklarının önünde ne yazık ki hen-
dekler açıldı. O hendeklere ne yazık ki benim 
o bölgedeki kardeşlerimi gömmek istediler. Ne 
dediler? ‘Biz Kürtlerin temsilcisiyiz.’ Yalan söyle-
diler. Halbuki onların benim Kürt kardeşlerimle 
alakaları yoktur. Onların temsilcisi falan da 
değildirler. Yalan söylüyorlardı. İşte 7 Haziran 
seçimlerinde biraz başarı gördüler ve hemen 
ardından sokaklara çağırdılar ve 53 kişinin ölü-
müne neden oldular. Ölenler kimdi? Hepsi de 
benim Kürt kardeşlerimdi. Peki öldüren? Onlar 
da Kürt’tü. Hani siz Kürtlerin temsilcisiydiniz, 
nasıl iş bu?” diye sordu.

AK Parti hükûmetinde ve partide üst düzey 
yöneticiler arasında Kürtler bulunduğuna da 
belirten Cumhurbaşkanı Erdoğan, Başbakan 
Yardımcısı ve Hükümet Sözcüsü Bekir Bozdağ’ın 

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, Di-
yanet İşleri Başkanlığı ve Türkiye Diyanet 

Vakfı’nca İstanbul Müftülüğü’nün ev sahipli-
ğinde, Doğu ve Güneydoğu Anadolu bölgelerin-
den 220 öğrencinin iştirakiyle gerçekleştirilen 
yaz etkinliğinin Zeytinburnu Kültür Sanat 
Merkezi’nde düzenlenen kapanış programına 
katıldı.

 “DOĞU VE GÜNEYDOĞU’DAKİ KİRLİ 
ÇARKLARI TERSİNE ÇEVİRECEKSİNİZ”

Diyanet İşleri Başkanlığı ile Türkiye Diyanet 
Vakfı tarafından düzenlenen yaz kampının ka-
panış toplantısında yer almasının kendisine ayrı 
bir güç kattığını dile getiren, gençlerin geleceğe 
yönelik Türkiye’nin birer köşe taşı olduğuna ve 
olacağına inandığını kaydeden Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, “İnşallah sizler özellikle Güneydoğu’da, 
Doğu’da döndürülmek istenen o kirli çarkları, 
şu anda tersine çeviriyorsunuz, tersine çevire-
ceksiniz. Buna inanıyorum. Bu yaz kamplarının 
bundan sonra inşallah çok daha farklı ve güçlü 
bir şekilde düzenlenmesini arzu ettiğimi ifade 
etmek istiyorum. 

“BİZ MAZLUMUN SAHİBİYİZ”

Geleceğin emanet edildiği nesil olarak gençlerin 
istiklal şairinin tasvir ettiği Asım’ın nesli olaca-
ğını kaydeden Cumhurbaşkanı Erdoğan, Meh-
met Akif Ersoy’un “Zulmü alkışlayamam, zalimi 
asla sevemem. Gelenin keyfi için geçmişe kalkıp 
sövemem. Biri ecdadıma saldırdı mı, hatta bo-
ğarım, boğamazsam da hiç olmazsa yanımdan 
kovarım. Üç buçuk soysuzun ardından zağarlık 
yapamam. Hele hak namına haksızlığa ölsem 
tapamam. Doğduğumdan beridir, aşığım istik-
lale. Bana hiç tasmalık etmiş değil altın lale… 
Yumuşak başlı isem, kim dedi uysal koyunum. 
Kesilir belki, fakat çekmeye gelmez boyunum. 
Kanayan bir yara gördüm mü yanar ta ciğerim. 
Onu dindirmek için kamçı yerim, çifte yerim. 
Adam aldırmada geç git, diyemem aldırırım, 
çiğnerim, çiğnenirim, hakkı tutar kaldırırım. 
Zalimin hasmıyım amma severim mazlumu” 
dizelerini okudu.

“İşte biz mazlumun sahibiyiz” diyen Cumhur-
başkanı Erdoğan, “Sizler inanıyorum ki mazlum-
ların dostu, sahibi olacaksınız ve zalimlerin de 
karşısına dikileceksiniz. Sizler bu kurslara işti-
rakinizle, zulmü alkışlamayacağınızı, ecdadınıza 
sahip çıkacağınızı, haksızlığa rıza göstermeye-
ceğinizi, hele esarete asla katlanamayacağınızı, 
bunun için gerekirse tüm dünyaya meydan oku-
yacağınızı ifade etmiş oluyorsunuz. Bunu zor iş 
zannetmeyin. Bütün mesele o inançla, o imanla 
yetişmektir” ifadelerini kullandı.

Çanakkale’de yedi düvelin dize getirildiğini, 
Kurtuluş Savaşı’nda şartlar ne olursa 
olsun vatana sahip çıkıldığının altını çizen 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, o zaman birleşen 
bütün dünyanın derdinin Anadolu topraklarını 
ele geçirmek olduğunu, ancak ellerinin 
boş döndüğünü ifade ederek, onların gücü 
karşısında ise imandan başka bir güç olmadığını 
kaydetti.

“15 TEMMUZ GECESİ MİLLETİM KAÇMA-
DI”

15 Temmuz’da ezanına ve bayrağına el uzatan-
ların başını ezeceğini tüm dünyaya ilan eden 
bir ecdadın mirasını devralacak nesle yakışan 
duruşun buradaki öğrencilerin duruşu olduğu-
nu sözlerine ekleyen Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
konuşmasına şöyle devam etti: “F16’lar bu mil-
letin üzerinden uçtu mu? Uçtu, ama 15 Temmuz 
gecesi benim milletim kaçmadı. Tam aksine 
üzerine üzerine gitti. 250 şehit verdik. Hepsi 
şehadete yürüdü. Ama bir şeye inanıyorlardı. 
‘Allah yolunda öldürülenlere ölüler demeyiniz, 
onlar diridirler ancak siz bilemezsiniz’ İşte buna 

“CAMİDEN, MESCİTTEN TERÖR VE 
TERÖRİST ÇIKMAZ”
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только из материального: стен, доски, 
учителей, алтаря, имама. Они должны 
быть наполненны. Мы не сможем до-
стичь своих целей, пока не интегрируем 
школы и мечети в наше общество. В на-
ших мечетях должна быть жизнь и дух. 
Мечеть должна служить не только для 
того, чтобы совершать намаз пять раз в 
день. Но, к сожалению, нет другого по-
нятия.  Отныне в мечетях должно быть 
движение не только во время молитв, но 
и после. Мы обязаны своим тысячелет-
ним присутствием в регионе своей сущ-
ности борца, которая опирается на веру. 
Поэтому наш народ пытаются разделить 
то по этническому, то по религиозному, 
то по идеологическому признакам. Вы 
знаете, что стало с Сирией и Ираком. Но 
не забывайте, что и с нами хотят сделать 
то же самое. Но мы не позволим. Пусть 
даже и частично, но наш народ всё 
равно смог раскрыть эти планы. РПК и 
террористическая организация Гюлена 
служат одним целям. Только, используя 
ИГИЛ, можно было добиться негативно-
го отношения к исламу и кровпролития 
среди мусульман. За что же сражаются 
наши военные в Габаре, Джидде, горах 
Тендюрек и Бестлер? Они охраняют ваш 
покой и благополучие там. 

«Я БУДУ ПРОДОЛЖАТЬ ЭТУ БОРЬБУ 
ДО ТЕХ ПОР, ПОКА ЖИВ»  

Я буду продолжать эту борьбу (против 
РПК, парти «Демократический союз» 
и Отрядов народной самообороны) до 
тех пор, пока жив.  Дай Бог, мы сможем 
уничтожить гнездо этих организаций и 
отобрать у них оружия манипуляций. 
Дай Бог, мы  покажем всему миру и 
заставим поверить в то, что РПК – это 
группировка наёмных убийц, ИГИЛ – 
инструмент для тёмных дел, а террори-
стическая организация Гюлена – свора 
манкуртов.  Наши образовательные 
учреждения и духовенство и займёт-
ся этим. Поздравляю организаторов 
летней школы. Я хотел бы, что  в сле-
дующем году мероприятия были более 
масштабными и хотел бы выслушать 
вопросы молодежи. Надеюсь, что вы 
не будете задавать сложных вопросов. 
Таким образом, мы наладим взаим-
ный контакт. Надеюсь встретиться 
с вами в следующем году. Мы хотим 
создать новые пути, построив аэро-
порт им.Селяхаттина Эюби в Хаккари 
и аэропорт им. Шерафеттина Эльчи в 
Ширнаке. Мы построили современный 
аэропорт в Мардине. Там ранее не было 
аэропортов. Почему? Потому что наши 
предшественники не посчитали вас дос-
тойными этого.  Но мы сказали, что в на 
востоке и юго-востоке будет то же, что и 
на западе. Народ заслуживает аэропор-
та. И мы построили его. Дай Бог сделать 
ещё более успешные дела и встретиться 
с вами на летней школе в следующем 
году». ИСТОЧНИК: Аппарат президен-
та.

новодства и депутат от стамбульского 
округа Мехди тоже курд. У нас нет 
проблем с этим. Всевышний создал нас 
разными для того, чтобы мы узнавали 
друг друга лучше. К чему выяснять, кто 
выше? Это зависит не от того, что ты 
турок, курд, лаз, черкес, грек и т.д. Это 
определяется верой. Выше тот, кто бли-
же  к Аллаху. 

«ИСТОЧНИК ТЕРРОРА И ТЕРРОРИ-
СТОВ НЕ МЕЧЕТИ И МОЛЕЛЬНЫЕ» 

Желаю милости Всевышнего убитым 
террористической организацией учите-
лям Шенаю Айбуке Ялчын и Неджмет-
тину Йылмазу. Нападки на представи-
телей духовенства не прекращаются. 
Совершенно ясно, что организация пре-
следует цель оторвать детей в регионе 
от школы и мечети и подчинить своей 
извращённой идеологии. Почему? Пото-
му источник террора и террористов не 
мечети и молельные.

«НАПОЛНЕННОЕ ЗНАНИЯМИ И ВЕ-
РОЙ ПОКОЛЕНИЕ СТАЛО КОШМА-
РОМ ДЛЯ НЕКОТОРЫХ» 

Наполненное знаниями и верой поко-
ление стало кошмаром для некоторых. 
Это и являтся причиной аллергии на 
религиозные школы в  прошлом. Они 
и этого не могли стерпеть. Почему же? 
Потому что они переживали за то, что 
в этих школах воспитывается другое 
поколение. Только лишь поэтому они 
неоднократно переворачивали с ног на 
голову нашу систему образования. Гово-
ря всё это, у нас нет намерений отделить 
другие школы, потому нам нужны и вы-
пускники тех школ. Касательно их также 
будет проводиться работа по повыше-
нию качества. Террористическая орга-
низация Гюлена воспользовалась этой 
слабостью, обсновалась в стране и стала 
бедой. Духовное управление тоже допу-
стило упущения в этом плане.  Духовное 
управление очень сильно опоздало. 
Мы неоднократно предупреждали. Мы 
особенно опоздали на востоке и юго-
востоке. Зачем мы создали эти учре-
ждения? Как раз таки для этого. Задача 
министерства образования дать самое 
хорошее, правильное, перспективное 
и позитивное образование. А Духов-
ное управление же должно прививать 
обществу и детям самые правильные, 
прекрасные и здоровые стороны ислама. 
Как видите, пустующие сферы сразу же 
заполняются кем-то другим, поэтому мы 
не можем этого допустить. Государство 
и народ должны консолидироваться и 
не допустить запустения нигде, особен-
но в школах и мечетях. У нас есть вели-
кие цели и мечты. Для этого мы должны 
приложить усилия и вырастить подхо-
дящее для этого поколение. 

«В НАШИХ МЕЧЕТЯХ ДОЛЖНА БЫТЬ 
ЖИЗНЬ И ДУХ» 

Школы и мечети не должны состоять 

очень важно, потому что они верили в 
то, то не умрет и шли вперед. Мы верим 
в то, что за это они заняли место у Про-
роков, там, где должны быть герои. Мы 
продолжим двигаться по этому пути. В 
ту ночь получили ранения 2193 человек.  
Многие из них потеряли руки или ноги. 
Многие с достоинтством носят остатки 
пуль в телах. У нас есть такое поколение. 
Они и вы стали свидетелями того, что 
было пережито за этот год. Вы знаете о 
событиях 18 марта 1915 лишь по кни-
гам, но вы пережили события 15 июля, 
поэтому это имеет ещё большее значе-
ние для нас. Я верю в то, что вы воспи-
таете своих детей с такой идеологией. 
Будущее в ваших руках. С этой точки 
зрения эта летняя школа очень важна. 
Да прибудет Всевышний с вами. 

«РАСТЁТ ПОКОЛЕНИЕ, КОТОРОЕ 
ЗНАЕТ СВОЮ ИСТОРИЮ, КУЛЬТУРУ 
И ЦИВИЛИЗАЦИЮ» 

Некоторые говорят о том, что на новое 
поколение нельзя понадееться. Я же 
напротив, возлагаю большие надежды 
на новое поколение. Мы не будем пере-
ставать надеяться на милость Аллаха. Я 
верю в то, что растёт поколение, кото-
рое знает свою историю, культуру и ци-
вилизацию. Дай Бог, вы приведёте нашу 
страну и народ к ещё большим успехам. 
Для этого мы вверили вам миссии на 
2053 и 2071 годы.  Мы не застанем этого, 
но вы застанете и проживете. Я не сом-
неваюсь в том, что вы, как и мы, будете 
неустанно работать, чтобы не подвести 
предков. Все инвестиции, которые были 
осуществлены за последние 14 лет в 
сферы от образования до здравоохране-
ния и от технологий до траспорта – всё 
это для того, чтобы оставить вам до-
стойное будущее. То, что я вижу перед 
собой, показывает, что усилия не напра-
сны. 

«ВЫШЕ ТОТ, КТО БЛИЖЕ  К АЛЛАХУ»

В  те времена у нас не было возможно-
сти останавливаться  в отелях. Поэтому 
мы шли к ним, и они давали нам кров и 
делились всем, что у них есть. Но сей-
час времена изменились. Сейчас на их 
улицах хотят похоронить моих братьев. 
Они заявили, что являются предста-
вителями курдов. Ложь. Они не имеют 
никакого отношения к моим братьям – 
курдам. На выборах 7 июня они кое-че-
го добились и сразу после этого позвали 
всех выходить на улицы. В результате 
они стали причиной смерти 53 человек. 
Кто умер? Мои братья – курды. Кто же 
их убил? Тоже курды. Вы же были пред-
ставителями курдов. Как же так? В ад-
министрации Партии справедливости и 
развития и в правительстве есть курды. 
Вице – премьер – министр и пресс – се-
кретарь правительства Бекир Боздаг яв-
ляются курдами. Вы не думайте, что раз 
он от округа Йозгат, то турок. Он курд. 
Вице – премьер – министр, депутат от 
округа Газиантеп Мехмет Шимшек яв-
ляется курдом. Айше Тюркменоглу тоже 
относится к курдам. Вы не смотрите на 
её фамилию. Мой заместитель в партии, 
бывший министр пищевой промыш-
ленности, сельского хозяйства и живот-

Президент  Реджеп Тайип  Эрдоган при-
нял участие на церемонии закрытия в 
Центре культуры и искусства в районе 
Зейтинбурну. Мероприятие прово-
дилось по случаю завершения летней 
школы при участии 220 учеников из 
восточной и юго-восточной Анатолии 
и было организовано муфтиятом Стам-
була, Духовным управлением и Фондом 
Духовного управления Турции.  

 «ВЫ НАРУШИТЕ ПОДЛЫЕ ПЛАНЫ 
НА ВОСТОКЕ И ЮГО – ВОСТОКЕ» 

Президент  Эрдоган отметил следую-
щее в своей речи: «Участие на это це-
ремонии закрытия придаёт мне силы.  
Молодёжь занимает важное место в 
будущем Турции. Дай Бог, вы нарушите 
подлые планы на востоке и юго-востоке. 
Я верю в этом. Я хотел бы, чтобы такого 
рода летние  школы в дальнейшем про-
водились более интенсивно и интере-
сно.  

«МЫ ЗАЩИЩАЕМ ПОСТРАДАВШИХ» 

Автор гимна независимости Мехмет 
Акиф Эрсой сказал: «Я не могу под-
держать жестокость, я никогда не буду 
на стороне тирана. Я не могу предать 
прошлое, чтобы порадовать пришель-
цев. Если кто-то посягнул на предков, 
то я даже задушу его, или, по крайней 
мере, прогоню прочь. Я не могу при-
служивать трём с половиной подлецам. 
Я не могу подчиняться несправедли-
вости. С самого рождения я влюблён 
в независимость. Мне чуждо ношение 
ошейника… Если я добр, то кто сказал, 
что я покорен. Меня можно убить, но 
нельзя подчинить. Моё сердце обливает-
ся кровью, когда я вижу кровоточащую 
рану. Я готов получить плетью, чтобы 
заглушить эту боль. Я не могу быть рав-
нодушным к человеку, и буду защищать 
справедливость. Я против тирана и за 
постарадавших». Мы защищаем по-
страдавших. Я верю в то, что вы будете 
защищать пострадавших, и будете про-
тивостоять тиранам. Приняв участие 
в этой летней школе, показали, что не 
поддержите жестокость, встанете на за-
щиту предков, не будете терпеть неспра-
ведливость и рабство и даже, если надо, 
бросит вызов всему миру для этого. Не 
думайте, что это сложно. Всё дело лишь 
в вере. В битве при Чанаккале державы 
были побеждены. Несмотря на условия 
Национально - свободительной войны, 
победа всё же была одержена. Тогда весь 
мир хотел заполучить Анатолию. Но их 
усилия были впустую. В противовес их 
силе у нас была лишь вера. 

«НОЧЬЮ 15 ИЮЛЯ МОЙ НАРОД НЕ 
СБЕЖАЛ» 

Вы являетесь представителями поколе-
ния, которое 15 июля встало на защиту 
своей веры, флага и неследия. Разве не 
летали над этим народом самолёты F16? 
Да, это было, но ночью 15 июля мой 
народ не сбежал, а напротив – пошёл 
вперёд на них. Погибло 250  человек. Все 
они погибли, как герои. Они верили в 
одно: все те, кто погиб на пути Божьем, 
на самом деле не умер. Верить в это 

«ИСТОЧНИК ТЕРРОРА И 
ТЕРРОРИСТОВ НЕ МЕЧЕТИ И 
МОЛЕЛЬНЫЕ»
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